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Pats sev 
stūrmanis
No daudziem un 
daudzkārt ir dzirdētas 
runas, ka Latvijā kopu
mā dzīve uz labu mai
nīsies tikai tad, kad 
toni  valsts politikā un 
saimnieciskajās nori
sēs sāks noteikt jau 
brīvā valstī dzimušo 
paaudze. Varbūt naivā 
cerībā, ka tai “pēc 
definīcijas”jābūt pozi
tīvi citādākai, nekā 
iepriekšējām, pado
miskā vidē un (ne)
tikumos izaugušajām. 
Uzņēmēju Robertu Puduli var minēt kā pie
mēru, ka tā patiešām varētu notikt. Gan ar 
piebildi, ka viņu pagaidām var nosaukt kā cerī
gu izņēmumu kaut vai tādēļ, ka neatkarības 
apstākļos daudzu Latvijā dzimušo zelta rokas 
un spožākos prātus prom aizvilina ārzemes. 
Robertam – ar tuvo cilvēku atbalstu – pieticis 
spēka šīm naudas sirēnu balsīm neatsaukties.  

 

7. lpp.

Koncertzāles “Latvija” komplekss tika atklāts vien 
pērnā gada 25. jūlijā, taču jaunajai celtnei jau nepie-
ciešama nepilnību novēršana. Ventspils pilsētas “Ko-
munālā pārvalde” izludinājusi 30 tūkstošus eiro vērtu 
iepirkumu klimata kontroles sistēmas izbūvei ēkas  
1. stāva VIP ģērbtuvēm, turklāt to plānots finansēt  
no Ventspils pašvaldības budžeta līdzekļiem.

Koncertzālē “Latvija” 
atklājušās nepilnības. 
Par to novēršanu 
maksās no 
ventspilnieku kabatas

V  
entspils dome 
ēku prezentēja 
kā unikālu un 
e n e rg o e fe k
tīvu būvi, tur

klāt šī mērķa sasniegša
nai tika izmantoti klimata 
izmaiņu un kaitīgo emisiju 
samazināšanai paredzētie 
Eiropas Savienības struk
tūrfondu līdzekļi. Taču 
konkrēti kādas nepilnības 
atklājušās un kā gan gadī
jies, ka vairāk kā 31 miljo
nu vērtajā būvē tādas vis
pār ir, publiski zināms nav. 
Ventspils pilsētas domes 
Finanšu komitejas 2020. 
gada 7. februāra sēdē, 
kurā tika skatīts jautājums 
par maksimālās paredza
mās līgumcenas noteik
šanu klimanta kontroles 
sistēmas izbūvei, atbildes 
uz šiem opozīcijas depu
tātu jautājumiem snieg
tas netika. Toties izskanē
ja pilsētas izpilddirektora 
Alda Ābeles paziņojums, 
ka koncertzāles kom
pleksā vēl būšot jānovērš 
daudz nepilnību. No liku
mības viedokļa šāds pazi
ņojums būtu jāpamato ar 

aktiem par konstatētajām 
neatbilstībām. Jo, ja nepil
nības radušās ēkas projek
tētāju vai celtnieku vainas 
dēļ, tad kādēļ gan par to 
novēršanu tagad jāmaksā 
Ventspils pilsētas nodokļu 
maksātājiem?

Ventspils domes opo
zīcijas deputāti Ģirts 
Valdis Kristovskis un Aivis 
Landmanis jau vērsušies 
domē ar lūgumu izsniegt 
dokumentu, uz kura 
pamata pieņemts lēmums 
par nepieciešamību veikt 
klimata kontroles sistē
mas izbūvi. Ņemot vērā 
Finanšu komitejas sēdē 
izskanējušo, ka tās izbū
ve jāveic projektētāju 
kļūdu dēļ, deputāti nosū
tījuši vēstuli arī koncert
zāles arhitektam Mārim 
Malahovskim, kurā cita 
starpā lūdz atbildēt, vai 
minētās sistēmas izbūve 
dažus mēnešu pēc objekta 
nodošanas ekspluatācijā 
tiešām jāveic projektētāju 
kļūdas dēļ, kā arī – kas īsti 
ir atbildīgs par VIP ģērbtu
vēs konstatētajām problē
mām. 

D  
ivdesmit trīs  
gadus vecais 
t a l s i n i e k s 
Roberts Pudu
lis, kas pavi

sam nesen uzsācis auto 
nomas pakalpojumu biz
nesu Ventspilī, sevi un 
savus brīvvalsts apstākļos 
dzimušos laikabiedrus tik 
vienkāršoti un atrauti no 
iepriekšējām paaudzēm 
nevērtē. Viņaprāt, nav ne 
iespējas, ne vajadzības 
atteikties no priekšteču 
mentālā un morālā man
tojuma, vai pat to noliegt. 

Tieši  otrādi – svarīgi ir 
to apzināt un priekš sevis 
izlemt: turpināt tāpat, 
kā darījušas iepriekšējās 
paaudzes, vai arī izmantot 
brīvas valsts dotās iespē
jas, kas agrāk Latvijā nav 
bijušas pieejamas. Ja vien 
ir griba un vēlēšanās, tās 
tagad dzīvi un darbu ļauj 
mērīt ar jaunu un savā
dāku olekti. Roberts izvē
lējies otro variantu. Tā 
pamatā liekot paļauša
nos uz saviem spēkiem un 

Ventspilnieki pieprasa slēgt 
visas pilsētā esošās spēļu zāles
Februāra sākumā notikušajā Ventspils pilsētas domes rīkotajā publiskajā sabiedriskajā aptaujā, kas notika 
internetā un kurā varēja piedalīties ikviens interesents, 70,2% tās dalībnieki pauduši viedokli, ka Vents
pils pilsētā būtu pilnībā jāpārtrauc esošo spēļu darbība, liecina pašvaldības publiskotie aptaujas rezultāti.

A  ptaujā, kas notika laikā no 29. janvāra līdz 10. 
februārim, kopumā saņemtas 1398 atbildes. 
Ventspilnieki pauduši pārliecinošu noraidījumu 
azartspēļu rūpala turpmākai nākotnei Ventspils 
pilsētā.

Aptaujā tika uzdoti jautājumi par esošajām spēļu zālēm 
un to radītājiem iespējamiem iedzīvotāju interešu aizskā
rumiem, kā arī jautājumi par spēļu zāļu nepieciešamību 
Ventspils pilsētā.

Pirmais bija par to, vai esošās spēļu zāles rada pilsētas 
iedzīvotāju interešu aizskārumu. 954 aptaujas dalībnieki jeb 

Ventspils pilsētas administratīvajā teritorijā nav atļauta, izņe
mot Azartspēļu un izložu likumā noteiktos gadījumus, kad 
pašvaldības atļauja azartspēļu organizēšanai nav nepiecieša
ma, norāda dome.

Savukārt attiecībā uz esošajām azartspēļu organizēšanas 
vietām Ventspils pilsētas administratīvajā teritorijā, Ventspils 
pilsētas dome pēc šo noteikumu spēkā stāšanās pieņems 
lēmumu par izsniegto atļauju azartspēļu organizēšanai kon
krētajās vietās atcelšanu, teikts dokumentā. 

Šovasar noslēdzas otrais pilnvaru termiņš pašreizējam 
ģenerālprokuroram Ērikam Kalnmeieram, līdz ar to jau 
drīzākajā laikā atklātā konkursā tiks meklēts jaunais 
prokuratūras vadītājs. Kā viens no iespējamiem kandi-
dātiem tiek minēts prokurors Juris Juriss. 

Lemberga lietas prokurors 
Juris Juriss – kandidāts 
ģenerālprokurora amatam?

Ģ  enerālprokuratū
ras Sevišķi svarīgu 
lietu izmeklēšanas 
nodaļas prokurors 
Juris Juriss pēdē

jos gados plašu atpazīsta
mību guvis kā redzamākais 
no valsts apsūdzības uztu
rētājiem Aivara Lemberga 
krimināllietā. Pats apsūdzē
tais A. Lembergs neskaitā
mas reizes asi reaģējis uz J. 
Jurisa darbu un rezultātiem, 
tāpat viņš īsti nav ieredzējis 
arī pašreizējo ģenerālproku
roru Ē. Kalnmeieru. 

Uz Latvijas Televīzijas rai
dījuma “de facto” žurnālistu 
jautājumu, vai viņu neviens 
nemēģina uzrunāt par kan
didēšanu, J. Juriss norāda, 
ka konkrētu sarunu viņam 
neesot bijis, taču atzīst: 
“Vairāk vai mazāk mēs jo
kojot jau apspriežam dažā
dus jautājumus, bet attie
cībā uz šo jautājumu var
būt pēc būtības – es izsveru 
iespēju kandidēt, bet attiecī
gi jāskatās, kāds būs šis jau
nais vai spēkā esošais regu
lējums, kāda būs šī konkrētā 
situācija.”

Raidījumā uzsvēra, ka 
J. Juriss regulāri pārstāv 
Ģenerālprokuratūru dažā
dās Saeimas komisijās, 
tāpēc deputātiem viņš ir ļoti 
labi pazīstams. Turklāt viņš 
nāk arī no slavenā Latvijas 

Policijas akadēmijas 1999. 
gada izlaiduma. Starp viņa 
kursabiedriem ir gan pro
kurori, gan vairāki advokāti, 
arī ar pašu A. Lembergu un 
Zaļo un Zemnieku savienību 
saistītie, gan esošie un biju
šie Korupcijas novēršanas un 
apkarošanas biroja darbinie
ki, to skaitā viens no Jaunās 
konservatīvās partijas līde
riem Juris Jurašs un KNAB 
priekšnieks Jēkabs Straume.

J. Juriss gan nav vienī
gais iespējamais kandi
dāts uz ģenerālprokurora 
amatu, tāpat arī viņa izre
dzes ieņemt amatu nav 
pārliecinoši augstākas kā 
citiem iespējamiem preten
dentiem. Pēc raidījuma “de 
facto” rīcībā esošās informā
cijas, Ģenerālprokuratūras 
Tiesās izskatāmo krimināl
lietu nodaļas virsproku
rors Alēns Mickevičs, kurš 
iepriekš pieļāva iespēju kan
didēt, tagad ir apņēmies 
to darīt noteikti, jo nesen 
saņēmis kolēģu atbalstu. 
Kandidēšanas iespēju neiz
slēdz arī Rīgas Tiesu apgaba
la prokuratūras virsprokurors 
Armīns Meisters. Vēl izska
nējis Ģenerālprokuratūras 
Darbības analīzes un vadības 
departamenta virsprokurora 
Aivara Ostapko vārds.

68,2% no kopskaita norādīja, ka patiesi – pastāvošās spēļu 
zāles rada iedzīvotāju interešu aizskārumu.

Savukārt jautājumā par to, vai Ventspils pilsētā jāturpina 
atļaut esošo spēļu zāļu darbība, 70,2% pauduši noraidījumu, 
tā uzsverot, ka pilsētā būtu pilnībā jāpārtrauc esošo spēļu 
darbība.

Jau piektdien, 14. februārī, minētais jautājums tiks ska
tīts Ventspils pilsētas domes sēdē. Sagatavotais lēmumpro
jekts par grozījumiem Ventspils pilsētas saistošajos notei
kumos paredz, ka kazino, spēļu zāles, bingo zāles, totali
zatoru vai derību likmju pieņemšanas vietu organizēšana 

Pirms kārtējā starta auto 
rallijā.
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Aicina pieteikties
Jaunieši no trūcīgām un maznodrošinā

tām ģimenēm tiek aicināti pieteikties, lai 
saņemtu pabalstu trūcīgu talantīgo audzēk
ņu atbalstam. Sociālajā pārvaldē jāiesniedz 
iesniegums un izziņa no mācību iestādes par 
sesijas vai semestra rezultātiem.

Bēdzējs notiesāts
Kurzemes rajona tiesa piespriedusi admi

nistratīvo arestu uz 10 diennaktīm un 1200 
eiro naudas sodu kādam BMW vadītājam, 
kurš mēģinājis bēgt no policijas, bet neno
valdījis auto un cietis avāriju. 

Projekts noslēdzies
Ventspils Starptautiskajā radioastronomi

jas centrā noslēdzies trīs gadus ilgušais fun
damentālo pētījumu projekts. Tā ietvaros 
12 pētnieki pētīja vielas aizplūšanu no dažu 
veidu zvaigznēm, kosmosā esošo moleku
lu radiostarojumu, kā arī modelēja ķīmiskos 
procesus starpzvaigžņu vidē. 

Mēģina ielauzties
Kāds vīrietis izlauzis daudzdzīvokļu nama 

Fabrikas ielā dzīvokļa durvis. Pēc aizturēša
nas viņš mēģinājis lauzt arī policijas mašīnas 
durvis. Vīrietim tika sastādīts administratīvā 
pārkāpuma protokols. 

Atkritumus savāks
Labiekārtošanas kombināts arī šajā gadā 

plāno rīkot atkritumu savākšanas akcijas. 
Martā varēs bez maksas nodot bīstamos 
atkritumus, maijā – elektroniskās ierīces, 
jūnijā – makulatūru. Lielgabarīta atkritumus 
savāks aprīlī un oktobrī, bet novembrī pie
ņems stiklu. 

“Diahronija. Tagadne”
Tā sauc Augstskolas bibliotēkā atklāto 

Gunas Semjonovas gleznu izstādi. Semjonova 
ir dzimusi ventspilniece, bet pēdējos gadus 
dzīvo Rīgā. 

Tikās ar dzejnieku
Jauniešu mājā viesojās dzejnieks Toms 

Treibergs. Viņš lasīja dzeju no sava jaunākā 
krājuma, kā arī stāstīja par dzejas tapšanu. 

Izstādīs japāņu jostas
18. februārī Amatu mājā tiks atklāta japā

ņu tradicionālo jostu izstāde. Sagaidāms arī 
Armanda Vijupa priekšlasījums par jostām un 
to pielietojumu japāņu apģērbā. 

Atkal – rindas
Topošo pirmklasnieku reģistrācija vairākās 

skolās arī šogad saistījusies ar bērnu vecāku 
veidotām rindām. Daža laba ģimene rindā 
pavadījusi ilgas stundas. 

Lielgabarīta krava
No “Ventspils Andren” ražotnes Kustes 

dambī uz “Noord Natie” Ventspils terminālu 
tika nogādāta kārtējā lielgabarīta krava – uz 
Zviedriju eksportējams skruberis dūmgāzu 
attīrīšanai. Krava bija 36 metrus gara un 60 
tonnas smaga. 

Sadziedāsies
12. aprīlī Piejūras brīvdabas muzejā plā

nota pilsētas vispārizglītojošo skolu koru un 
ansambļu sadziedāšanās svētki. Interesentus 
aicina pieteikties muzejā. 

Uzsākts process
Pret kādu ventspilnieku uzsākts krimināl

process par rupju sabiedriskās kārtības trau
cēšanu. Minētais cilvēks kāda uzņēmuma tel
pās rupji lamājies, savukārt kādā citā ēkā ar 
nazi saskrāpējis sienu krāsojumu. 

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Davai*, neņemsim vismaz vienu dienu!
Aptuveni šāds ir vadmotīvs populārajā žurnālā “Ir” publicē-
tajā Paula Raudsepa komentārā, kurā viņš analizē situāciju 
galvaspilsētas Rīgas pašvaldībā. Tā teikt, Rīgas domes atlai-
šanas draudu ēnā pat paši pilsētas “tēvi” jau steidz piepu-
cēt spalvas korupcijas un politisko skandālu nomocītajā Rīgas 
varas Olimpā. Un “Ir” komentētājs sarkastiski pa pusei atlais-
tajam mēram Burova kungam ierosina veikt vairākas sekstes 
uzpucēšanas akcijas: bez jau pieņemtajiem pilsoņus ieprieci-
nošajiem lēmumiem (piemēram, par “vienas dienas gājēju 
ielām” vai steidzīgajām “akūtajām” amatpersonu pārbīdēm) 
ieviest arī vienas dienas akciju “šodien neņemsim kukuļus”.

P  atiesību sakot, ņemšanās un iztaisīšanās Rīgas domē un 
saistībā ar minētās domes ārkārtas vēlēšanām nemaz nav 
tik tālu arīdzan no Ventspils. Tāpat kā tālu nav arī kārtējās 
(jo uz ārkārtas vismaz mēs, ventspilnieki, cerēt diezin ko 
nevaram) Ventspils nu jau apvienotā pilsētas un novada 

vēlēšanām. Pirmās bezdelīgas, tā teikt, jau izlidojušas, sākot vispārē
ju pilsētas vadībai tuvu mediju kampaņu ar galveno domu: mūs (pil
sētniekus) grib pataisīt par kaut kādu “miestu” nevis pilnvērtīgu liel
pilsētu, bet Ventspils novada iedzīvotājus vispār par lauķiem, kuri dzī
vos šī minētā “miesta” nomalē. Vēriens, protams, nav tas, kas batā
lijām ap Rīgas domi, bet jebkurā gadījumā paņēmieni un metodes 
sabiedrības smadzeņu skalošanai ir gluži vai viena diriģenta vadītas.

Protams, situācija ar daudzajiem un dažādajiem galvaspilsētas uzņē
mumiem ir nedaudz citādāka. Vai, precīzāk sakot, Rīgas varas gaiteņos 
tieksme iedzīvoties uz pilsētas (jebšu – vēl tiešāk – pilsētas iedzīvotā
ju) naudas rēķina bija sasniegusi tādus apmērus, ka pārsniedza jebku
ras, pat viszemākās gaumes robežas, tāpat kā vispārēja savējo salik
šana dažādos ar tiešo darbu nesaistītos konsultantu un labi apmaksā
tu padomnieku amatos. Un vienā brīdī šim burbulim vajadzēja plīst ar 
lielu blīkšķi. Tas nu ir noticis, rezultējoties ārkārtas vēlēšanās galvaspil
sētā. Ventspilī viss noticis daudz rafinētāk – galvenokārt tādēļ, ka izkop
tās vietējās “politiskās kultūras” tradīcijas nosaka patiesu un absolūtu 
vietējo monarhiju, kur nav jādalās ar vēl simts vai divsimts atbalstītā
jiem un citiem svarīgiem ļaudīm (iedomājieties, deputāti un depar
tamentu direktori vien ir gandrīz simts cilvēki), kas nodrošina esošās 
sistēmas gana labu funkcionēšanu. Tādēļ ir skaidrs – jo vairāk ļaužu 

iesaistīti šajās politiskās elites spēlītēs, jo grūtāk saturēt kopā šādas 
ienākumus dodošas shēmas.

Pie mums kārtība pēc būtības tāda pati, tikai pēc izpildījuma gan 
daudz vienkāršāka. Visa vara koncentrēta vienās rokās jau gadu des
mitiem. Tāpēc arī “komanda” labi zina savu vietu – jābūt labam un 
pakalpīgam ar Bosu, kurš arī vienpersoniski noteiks pareizo līdzekļu, 
ietekmes un varas sadalījumu. Izsakoties tēlaini, pat rudens lapa no 
kāda Ventspils apstādījumu kociņa nevar nokrist bez viņa ziņas un pie
krišanas. Taču, nevar noliegt, arī šī sistēma tāda pati kā Rīgā vien ir. 
Par ko uzskatāmi liecina arī Ventspils pilsētas tieši vai netieši kontrolē
to iestāžu, uzņēmumu un citu struktūru “dāsnums”, finansiāli atbalstot 
un tieši piepildot vienīgā priekšnieka maciņu, kā arī viņa akceptētos 
citus projektus, kuros savukārt itin labi var nopelnīt pietuvināto cilvē
ku loks (ņemsim vērā, ka mūsu pilsētā šis loks ir skaitliski ievērojami 
mazāks nekā galvaspilsētas vadībā). Pretī visi iesaistītie saņem zinā
mas drošības garantijas savai turpmākajai karjerai, ja vien, nenoliedza
mi, saglabāsies lojalitāte varai. Citiem vārdiem – ja rēķinām pēc liku
ma gara, nevis burta, tad nekādas būtiskas atšķirības no Rīgā radītās 
ietekmes, varas un naudas sadalīšanas sistēmas jau nav. Tas pats, tikai 
rafinētāk izpildīts.

Bet virsrakstā minētais un no “Ir” komentētāja Paula Raudsepa pata
pinātais ironiskais ierosinājums Rīgas gandrīz atlaistajam mēram itin 
labi varētu tikt transformēts arī kā ierosinājums mūsu pilsētas varai. 
Gan jau, ka arī Ventspilī noderētu kāds ekscentrisks paņēmiens, lai 
paceltu jaunā līmenī pilsētnieku “sabiedrisko domu”. Jo galu galā var 
izrādīties, ka nākamajās vēlēšanās 2021. gadā (un pēc politiskiem 
standartiem tas ir pavisam drīz) ar tradicionālo gaušanos, ka mūs 
neviens nemīl, neciena un nesaprot, bet mēs taču nesavtīgi rūpēja
mies par pilsētu un pilsētniekiem, var nepietikt. Tāpat var nepietikt ar 
jau mazliet apnikušajās preses konferencēs, diplomātiski sakot, “inte
resanti interpretētajiem” statistiskajiem rādītājiem. Pārāk daudz infor
mācijas beidzamo gadu laikā ir nācis gaismā, pārāk daudz jautājumu 
radušies, pārāk daudz faktu par naudas plūšanu vienā noteiktā kabatā 
atklājies... Un cik tad tur tālu arī līdz varas zaudēšanai tiešā un nepa
starpinātā veidā. 

Patiesi jūsu “Ventspilnieks.lv”

* “davai” – surogātvārds no krievu valodas ar nozīmi “aiziet!”, 
“ņemam un izdarām!”

Šī gada janvāra laikā Ventspils 
ostā pārkrauto kravu apjoms 
bija tikai 1,185 mlj. tonnu, 
un tas ir pieticīgākais gada 
pirmais mēnesis vismaz kopš 
2012. gada, liecina Ventspils 
Brīvostas pārvaldes publisko-
tie operatīvie dati.

“Pateicoties” sankcionētajai personai, 
janvāris Ventspils ostā ar sliktu bilanci

V  isvairāk janvārī pār
krautas lejamkra
vas – 807 tūkst. ton
nas, toties beramkravu 
apjoms bija 169 tūkst. 

tonnu, kas ir zemākais rādītājs kopš 
2016. gada jūnija. Ģenerālkravas 
saglabājušas vidēji puslīdz stabi
lu apgrozījumu un janvārī bija 209 
tūkst. tonnas. 

Janvārī Ventspils ostā ienāca 
40 tankkuģi un 89 sauskravu kuģi. Kopumā 
– 129 kuģi. 

Pirms gada – 2019. gada janvārī – Ventspils 
ostā pārkrāva 2,071 mlj. tonnas kravu, kas 
bija sestais labākais gada pirmais mēnesis 
pēdējo deviņu gadu laikā. 2016. gada janvā
rī šis rādītājs bija 1,827 mlj. tonnu, bet 2018. 
gadā – 1,478 mlj. tonnu. 

To, ka jaunais gads sāksies ar vājiem rezul
tātiem, prognozēja gan Ventspils, gan Rīgas 
ostas. Kravu apgrozījums pēdējo gadu laikā 
ievērojami samazinājies, lielākoties ņemot 
vērā ģeopolitisko situāciju un Krievijas poli
tiskos lēmumus kravas pārvirzīt uz savām 
ostām. 

Būtisku ietekmi radīja arī fakts, ka pērnā 
gada decembra sākumā ASV noteica sankci
jas par korupciju smagos noziegumos apsū
dzētajam Aivaram Lembergam un četrām 
organizācijām, kuras viņš kontrolēja un no 
kurām saņēma ievērojamu personīgo labu
mu. Starp tām bija arī Ventspils Brīvostas 
pārvalde, kas sankciju dēļ faktiski tika parali

zēta. Pateicoties valdības un attiecīgo minis
triju, organizāciju un starpvalstu sadarbībai, 
Latvijas valsts pilnībā pārņēma savā kon
trolē Ventspils un Rīgas brīvostas, tādēļ drīz 
vien sankcijas tika atceltas. Tomēr to rezul
tātā vēl ilgu laiku bija būtiski ietekmēti arī 
vairāki Ventspils ostā strādājošie uzņēmumi. 
Lai gan Ventspils pilsētas domes priekšsēdē
taja amata pildīšanā ierobežotais Lembergs 
apsūdz valsti, premjeru un satiksmes noza
res ministru tranzīta nozares “norakšanā”, 
šāds kravu apgrozījuma straujš kritums nevar 
notikt tik īsā laikā. Līdzās jau minētajiem 
iemesliem, lielā mērā vainojama arī iepriek
šējo brīvostu pārvalžu vadību nesaimnieciskā 
un personīgam labumam tendētā ostu darbī
ba. Tam par iemeslu ir arī fakts, ka gadu gaitā 
daudzi kravu pārvadātāji ir aizgājuši no Rīgas 
un Ventspils ostām vai izvēlējušies kravas 
pārkraut, izmantojot Klaipēdas ostu. Uz šiem 
faktoriem daudzkārt norādījuši ekonomikas 
vērotāji un analītiķi, kā arī paši uzņēmēji. 

Arī fakts, ka procentuāli Ventspils osta 

pērn strādājusi ar apgrozījuma kāpumu, neiz
tur kritiku. Ja pavērojam kravu apgrozīju
ma dinamiku pēdējo desmit gadu laikā, ir 
redzams, ka situācija būtiski nav mainīju
sies kopš 2017. gada. Visu pēdējo trīs gadu 
laikā kopējais gada apgrozījums bijis 20 mlj. 
tonnu robežās. Pirms tam, sākot ar neatka
rības atgūšanas laiku, ik gadu kravu apjoms 
bijis krietni pāri par 20 mlj. tonnu. Labākie 
gadi ostas vēsturē bija 1996. – 2001. gadu 
periods, kad pārkrāva no 34 mlj. tonnu līdz 
pat 36,9 mlj. tonnām gadā. Tiesa, tolaik 
dominēja lejamkravas un konkrēti – naftas 
produkti, kuru apmērs šobrīd ir vairs tikai 
30% apmērā no “zelta laikmeta”. 

Pagājušā gada decembrī kravu apgrozī
jums sasniedza antirekordu – tikai 986 tūkst. 
tonnas. Janvārī vērojams neliels uzlabojums, 
tomēr kopumā situācija šobrīd nav laba. Ja 
iepriekšējos gados osta cerēja uz apgrozīju
mu 20 mlj. tonnas gadā, tad šī gada janvā
ris liek prognozēs būt daudzkārt pieticīgā
kiem. 
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Izstāde bibliotēkā
Ugāles bibliotēkā līdz 1. martam skatā
ma izstāde “Un līdz pašam vecumam/Es 
būšu tas pats…”, kas veltīta Goda prāves
tam Mārtiņam Kārtiņam. Viņš nodzīvoja 
102 gadus garu un bagātu mūžu un kal
poja arī mūsu pusē, kad daudzus Latvijas 
iedzīvotājus Otrais pasaules karš atveda 
uz Kurzemi.

Katram savas pastalas!
Usmā paredzēts rīkot pastalu darināšanas 
meistarklasi. Katru, kas vēlas iesaistīties 
darbnīcā, aicina pieteikties pie Agneses 
Sarmas.

Aicina pieteikties
Nodarbinātības valsts aģentūra aicina 
uzņēmējus pieteikties darba gadatirgū 
“Darbs un karjera2020”, kas notiks 24. 
martā Liepājas Latviešu biedrības namā. 

Papildu prasības
No 7. februāra saimniecībām noteiktas 
papildu biodrošības prasības. Mājputnus 
jātur slēgtās telpās, darbiniekiem jālieto 
darba vai maiņas apģērbs un apavi u.tml. 
Papildu pasākumu īstenošanas laiks atka
rīgs no epidemioloģiskās situācijas. 

Izsludina konkursu
Ventspils novada pašvaldība izsludina kul
tūras projektu finansēšanas konkursu, tā 
atbalstot novada pašvaldības iestādes, kā 
arī to struktūrvienības, novadā reģistrē
tas juridiskas personas, juridisku personu 
apvienības, individuālos komersantus, kā 
arī VID kā saimnieciskās darbības veicē
jus reģistrētas fiziskas personas, kuras dar
bojas kvalitatīvu un ekonomiski efektīvu 
kultūras pasākumu organizēšanā novada 
teritorijā. Konkursā netiek atbalstīti paš
valdības noteiktie ikgadējie pasākumi un 
pašvaldības finansētie kolektīvi.

Popē zūd suņi
Popes apkārtnē pazuduši vairāki suņi. 
Vietējie iedzīvotāji domā, ka pie vainas ir 
šoziem aktivizējušies vilki. 

Valoda tiešsaistē
21. februārī ikviens aicināts apgūt lībiešu 
valodu, tiešraidē vērojot valodas mācīb
stundu. Tajā piedalīsies redzami valodnie
ki, kā arī mūziķu kolektīvi. 

Medības beigušās
Beidzies atļautais termiņš mežacūku un 
staltbriežu medīšanai. Valsts meža die
nests šogad termiņu bija pagarinājis par 
divām dienām. 

Laiks apskatei
Valsts tehniskās uzraudzības aģentūra 
atgādina: tuvojas pavasara darbu laiks! 
Lai varētu tajos piedalīties, traktortehnika 
jāuzrāda tehniskajai apskatei. 

Uzsāks būvdarbus
2019. gada jūnijā Lauku atbalsta die
nesta Ziemeļkurzemes reģionālā lauk
saimniecības pārvalde pieņēma lēmumu 
par Ventspils novada pašvaldības pro
jekta Nr. 1908AL17A019.2203000003 
“Teritorijas labiekārtošana pakalpojumu 
pieejamības uzlabošanai Zlēku ciemā” 
apstiprināšanu Eiropas Lauksaimniecības 
fonda lauku attīstībai (ELFLA) līdzfinan
sējuma saņemšanai. Īstenojot projektu, 
uzlabosies arī Zlēku pagasta kultūrvi
de, tas būs ieguldījums Zlēku evaņģēlis
ki luteriskās baznīcas kā valsts nozīmes 
kultūras pieminekļa izmantošanas veici
nāšanai un kultūras mantojuma popula
rizēšanai, tāpat tiks atjaunotas latviskās 
tradīcijas. Kopējās projekta izmaksas ir 
235 725,84 eiro, tostarp 190 725,84 eiro 
ir Ventspils novada pašvaldības līdzek
ļi, bet  45 000 – ELFLA līdzfinansē
jums. Paredzams, ka projekta īstenošanu 
pabeigs 30. novembrī.

Pāvels Rebenoks un Ralfs Nemiro Parīzē.                  Foto: Facebook

Ekonomikas ministrs Ralfs Nemiro par 
katru cenu mēģināja iebīdīt AS “Lat-
venergo” padomē savu padomnieku 
zvērinātu advokātu Pāvelu Rebenoku. 
Šobrīd Rebenoks savu kandidatūru ir 
atsaucis, taču kolīzijas ap viņa iecelšanu 
maksāja amatu Ekonomikas ministrijas 
valsts sekretāram Ērikam Eglītim, kuram 
Rebenoka kandidatūra nešķita pieņe-
mama. Uzņēmuma padomes locekļiem 
jābūt ar nevainojamu reputāciju. Tomēr 
kā liecina BNN pētījums par mantinie-
ču cīņām ap “Olainfarm”, Rebenoka 
reputācija ne tuvu nav spoža. Drīzāk viņa 
darbībās saskatāmas reiderisma pazīmes, 
un jājautā – kādēļ ministrs Nemiro to 
nevēlas redzēt? 

Valsts drošības dienests (VDD)  saistībā ar aizdomām par slēptu videonovērošanas kameru un ierakstošās tehnikas uzstādīšanu 
un izmantošanu Ventspils Brīvostas pārvaldes (VBP) telpās uzsācis kriminālprocesu.

Par Ventspils brīvostā slepus uzstādītajām 
novērošanas iekārtām sākts kriminālprocess

K  
riminālprocesā VDD veicis Ventspils 
Brīvostas pārvaldes telpu apskati, 
un tās laikā tika izņemta arī video 
ierakstošā tehnika. VDD Ventspils 
brīvostas pārvaldes telpās izdevās 

atrast arī dokumentus, kas varētu būt sais
tīti ar slēpto videonovērošanas kameru un 
ierakstošās tehnikas uzstādīšanu.

VDD veicis vairāku gan esošo, gan biju
šo Ventspils Brīvostas pārvaldes darbinieku 
nopratināšanu. Nopratināti arī tā uzņēmuma, 

kas, iespējams, veicis slēpto videonovēroša
nas kameru uzstādīšanu darbinieki.

Kā intervijā "Ventspilnieks.lv" uzsvēra 
Ventpils pilsētas domes deputāts, Ventspils 
brīvostas valdes loceklis Ģirts Valdis 
Kristovskis, iepriekšējā Ventspils Brīvostas 
pārvaldes vadība nevarēja nezināt, nepa
manīt, ka fiziski apsargātajā Brīvostas pār
valdes ēkā kas tāds notiek. “Tas ir pamats 
domāt, ka šāda nelikumīga, krimināli sodā
ma rīcība varēja notikt tikai ar iepriekšē

jās Brīvostas pārvaldes vadības līdzdalību, 
ar mērķi kontrolēt iestādē notiekošos pro
cesus un darbinieku lojalitāti,” teica Ģ.V. 
Kristovskis.

Kriminālprocess uzsākts saskaņā ar 
Krimināllikuma 237.1 panta otro daļu par 
sevišķā veidā veicamiem operatīvās darbības 
pasākumiem vai to traucēšanai speciāli radī
tu vai pielāgotu iekārtu, ierīču vai instrumen
tu un to komponentu vai programmatūras 
aprites aizlieguma pārkāpšanu. 

Ekonomikas ministra Nemiro padomnieks, 
iespējams, ķēries pie reiderisma

Arī Andrejs un Sergejs Saveļjevi izmantojuši 
likuma piedāvātās «iespējas». Viņi Nikai piede
rošās visvērtīgākā mantotā nekustamā īpašu
ma daļas – bijušās Valērija Maligina dzīvesvie
tas Jūrmalā – par pusotru miljonu eiro ieķīlā
juši Sergeja uzņēmumam SIA “B28”. Tādējādi 
Nika no īpašuma daļu īpašnieces ir pārtapusi 
par vīra parādnieci.

 “B28” saskaņā ar publiski pieejamo infor
māciju pēdējos gados apgrozījuma faktiski 
nav bijis, kas rada jautājumus par minēto ķīlu 
reģistrāciju un naudas līdzekļu izcelsmi. Tāpat 
rodas virkne jautājumu par Andreja un Sergeja 
Saveļjevu rīcības likumību.

Iepriekšminētais rada bažas par noziedzīgi 
iegūtu līdzekļu legalizāciju lielos apmēros un, 
iespējams, virkni citu Krimināllikumā minēto 
noziedzīgo nodarījumu, ko varētu būt izdarīju
šas rakstā minētās personās, lai iedzīvotos uz 
mantinieču rēķina.

MĀRTIŅA KRIEĶA SLĒPTĀS SARUNAS 
JEB “VISI IR LOHI”

«[Olainfarm] padomē vajag trīs cilvēkus, ko 
pilnībā kontrolējat» un «es kā cilvēks bez jeb
kādas ētikas varu jums šajā lietā palīdzēt» – šie 
un citi jurista Mārtiņa Krieķa izteikumi dzirda
mi mājaslapā zolotiesjostri.com publiskotajās 
sarunās, kurās klausāms, kā viņš sarunājas 
ar «Olainfarm mantinieču karos» iesaistītajiem.

Sarunās dzirdams, kā Krieķis krievu valo
dā «bīda biznesu» ar mantiniecēm Irinu 
Maliginu, Niku Saveļjevu un viņas vīru Sergeju 
Saveļjevu, uzsverot, ka «nav jautājumu, ko 
nevarētu atrisināt ar naudu». Sarunās uzpeld 
padomi, kā apiet nodokļu maksāšanu un izvai
rīties no nokļūšanas Finanšu un kapitāla tirgus 
komisijas uzmanības lokā. Tāpat  Krieķa kolē
ģi, kā dzirdams sarunu ierakstos, bez kautrē
šanās tiek nosaukti par “lohiem”.

Šie sarunas ieraksti, kā liecina BNN rīcībā 
esošā informācija, jau 2018.gada beigās ir 
nodoti Valsts policijas un Korupcijas novērša
nas un apkarošanas biroja rīcībā.

NEMIRO PADOMNIEKA REBENOKA 
REIDERISMS

Lai gan sākumā ekonomikas ministra 
Ralfa Nemiro padomnieks advokāts Pāvels 
Rebenoks un jurists Mārtiņš Krieķis tika nolīg
ti, lai «par 500 eiro stundā palīdzētu» Irinai 

Maliginai, Nikai Saveļjevai un Sergejam 
Saveļjevam tikt pie kontroles “Olainfarm”, abi 
«palīgi» izmanto situāciju un nodarbojas ar 
reiderismu, liecina publiskotās sarunas starp 
«Olainfarm sāgā» iesaistītajiem.

Pēc tam, kad 2018.gada 4.septem
brī “Olainfarm” akcionāru sapulcē tika veiktas 
izmaiņas kompānijas padomē un tajā  iecēla 
Rebenoku, Krieķi un Dainu Sirlaku, Saveļjevs 
un nupat par padomes priekšsēdētāju ievēlē
tais Rebenoks sazvanījās.

Telefonsarunā Rebenoks paziņo, ka viņš ir 
ievēlēts padomē un ka abiem «ir jāsatiekas, 
jāapspriež, jāpaskatās, kādas ir jūsu intereses 
un kādas ir mūsu intereses [..]. Un viss būs 
labi, ja?»

Jāatzīmē, ka Saveļjevs neilgu laiku pirms 
Rebenoks un Krieķis iekļuva “Olainfarm” pado
mē bija ticies ar Krieķi, lai apspriestu, kā pār
ņemt “Olainfarm”, lai «varētu sākt dzīvot nor
māli, nevis par 5 000 eiro mēnesī».

Šie sarunu ieraksti, kā liecina BNN rīcībā 
esošā informācija, jau 2018.gada beigās ir 
nodoti Valsts policijas un Korupcijas novērša
nas un apkarošanas biroja rīcībā.

KRIEĶIM GALVENAIS 
«TIKT PIE CIPARA»

2018.gada 17.aprīlī kādā kafejnīcā norisinās 
saruna, kurā Krieķis skaidro, ka uzņēmums 
būs jātaisa par maksātnespējīgu, ja «netiek 
skaidrībā līdz akcionāru sapulcei [2018.gada 
5.jūnijā]».

Kā jurists pats apgalvo: «Man otrs cilvēks 
vispār neinteresē.» Krieķis arī liek skaidri 
saprast, ka mantinieces – Irina Maligina un 
Nika Saveļjeva – vispār nekādus lēmumus 
nepieņem, to dara citi.

Turklāt viņš bez aplinkiem pauž, ka «Irina 
šobrīd ir visvājākajā posmā» un ka «viņu vis
pār var sašķērēt «kak nafig dela»». «Un tas ir 
atkarīgs tikai no mums,» uzsver Krieķis.

BNN rīcībā ir informācija, ka Rebenoks un 
Krieķis plāno atgriezties “Olainfarm” valdē, 
iespējams, lai varētu turpināt «iestaigāto taciņu», 
kas klāta necaurspīdīgiem darījumiem.Tikmēr 
Valsts policijas Ekonomisko noziegumu apkaro
šanas pārvalde, iespējams, sākusi kriminālproce
su par farmācijas uzņēmuma “Olainfarm” kād
reizējās padomes darbībām, kad to vadīja Pāvels 
Rebenoks un jurists Mārtiņš Krieķis. 

BNN pētījums parāda, kā ap svešu mantu 
šeptējas ekonomikas ministram pietuvinā
ti vīri. 

NO MANTINIECĒM 
LĪDZ TUKŠINIECĒM? 

Pēc Valērija Maligina nāves “Olainfarm” lie
lākā akcionāra  “Olmafarm” daļas tika sadalī
tas līdzvērtīgi starp visām trim Maligina mei
tām – Irinu Maliginu, Niku Saveļjevu un Annu 
Emīliju Maliginu, kuras aizbildne ir viņas māte 
Signe BaldereSildedze.

Lai Maligina nepilngadīgā meita Anna 
Emīlija Maligina faktiski neiegūtu mantoju
mā ietilpstošos īpašumus, vispirms vecāko 
mantinieču, Irinas un Nikas, daļas tika pārdo
tas SIA “Pūcēni” un SIA “Dzīvokļi.lv” par cenu, 
kas ir ievērojami zemāka par īpašuma patieso 
vērtību, liecina BNN rīcībā esošā informācija. 
Kā vēsta BNN avoti, Nikas vārdā šos darījumus 
slēdza viņas vīrs un vīra tēvs.

Kamēr ar Nikas īpašumiem Andrejs un 
Sergejs Saveļjevi rīkojas zem parakstītas piln
varas, Irinas Maliginas īpašumu daļas, kā 
norāda BNN avoti, caur līgumiem un «solī
jumiem vērst visu viņai par labu» pārval
da bijušie “Olainfarm”  valdes locekļi Pāvels 
Rebenoks un Mārtiņš Krieķis.

Vēlāk, 2019. gada 11. jūnijā, “Pūcē
ni” un “Dzīvokļi.lv” noslēdza maiņas līgumu, 
kura rezultātā “Dzīvokļi.lv” kļuva par vienīgo 
iepriekš Irinai un Nikai piederošo daļu īpašnie
ku, liecina pieejamā informācija.

Tāpat publiski pieejamā informācija liecina, 
ka SIA “Pūcēni” vienīgā amatpersona un īpaš
nieks ir Agnis Miķelsons – bēdīgi slavenā zvēri
nāta advokāta Mārča Miķelsona tēvs. Saskaņā ar 
BNN rīcībā esošo informāciju Mārcis Miķelsons, 
iespējams, no “Olainfarm”  zem šķietama pakal
pojuma līguma ar tā laika “Olainfarm” pado
mes locekļa Pāvela Rebenoka akceptu ir izve
dis/piesavinājies naudas līdzekļus vairāk nekā 
200 000 eiro apmērā.

Visticamāk, izmantojot likuma priekšrocības 
un apejot pārējo mantinieku pirmpirkuma tie
sības, Maligina nepilngadīgajai meitai Annai 
Emīlijai piederošās daļas pēc SIA “Dzīvokļi.
lv” ierosinājuma nonāks izsolē, kur tās par 
zemu cenu varēs iegādāties jebkurš.
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Muižnieka neapstiprināšana 
– pretlikumīga
Administratīvā rajona tiesa atzinu
si par prettiesisku valdības lēmumu 
Indriķi Muižnieku neapstiprināt Latvijas 
Universitātes rektora amatā. Ministru 
kabinetam trīs nedēļu laikā atkārtoti 
jālemj par I. Muižnieka apstiprināšanu 
amatā, ņemot vērā spriedumā konsta
tētos faktus un to juridisko vērtējumu. 
Izglītības un zinātnes ministrija plāno 
spriedumu pārsūdzēt.

Kariņš Nemiro neatlaidīs
Premjers Krišjānis Kariņš neatbalsta 
tieslietu ministra Jāņa Bordāna izteik
to aicinājumu atlaist no amata eko
nomikas ministru Ralfu Nemiro, kurš 
nokļuva skandālā par centieniem iecelt 
“Latvenergo” padomē savu padom
nieku Pāvelu Rebenoku. Vēlāk prem
jers noraidīja P.Rebenoka kandidatū
ru, viņam arī netiek piešķirta pielaide 
valsts noslēpumam.

Limonādes maksās 
krietni dārgāk
Saeima galīgajā lasījumā atbalstīja gro
zījumus likumā, ar kuriem paredzēts 
būtiski paaugstināt akcīzes nodokli sal
dinātajiem bezalkoholiskajiem dzē
rieniem. Mērķis – sabiedrībā būtiski 
samazināt dzērienu ar lielu cukura dau
dzumu patēriņu ikdienā. Jaunā kārtība 
stāsies spēkā 2022. gadā.

Fotoradari noķer 
vairāk pārkāpēju
Pērn būtiski pieaudzis ar fotorada
riem konstatēto pārkāpumu skaits – 
mērierīces konstatējušas vairāk nekā 
302 tūkst. pārkāpumus, kas ir par 
28,6 tūkst. vairāk nekā 2018. gadā. 
Pārvietojamie fotoradari konstatējuši 
80 tūkst. pārkāpumus, kur gan vēro
jams neliels sarukums.

Zakatistovs pārņem 
“KPV LV” vadību
Partijas “KPV LV” kopsapulcē par par
tijas jauno priekšsēdētāju ievēlēts 
tās Saeimas frakcijas vadītājs Atis 
Zakatistovs, kurš stājās no partijas aiz
gājušā līdera Artusa Kaimiņa vietā. 
Politiskā spēka valdē tika ievēlēti 
A. Zakatistovs, ekonomikas ministrs 
Ralfs Nemiro, labklājības ministre 
Ramona Petraviča, Saeimas deputā
ti Ēriks Pucens, Jānis Vitenbergs, Iveta 
BenhenaBēkena un Ieva Krapāne, kā 
arī Māris Možvillo un Lauris Zīverts.

TUA saņēmēji ienesuši 
1,5 miljardus eiro
Ārvalstnieku ar termiņuzturēšanās 
atļauju saņemšanu saistītie ieguldīju
mi laikā no 2010. gada līdz pērnā gada 
vasarai veidoja 1,5 mljrd. eiro. Pēdējos 
gados šī instrumenta nozīme ārvalstu 
kapitāla piesaistē ir ievērojami mazinā
jusies. Kopumā 10 gadu laikā izsnieg
tas 18 tūkst. TUA, pārsvarā pilsoņiem 
no bijušās PSRS valstīm.

Policiju pametušo skaits 
divreiz lielāks
Pērn Valsts policijā atvaļināto policis
tu skaits pārsniedzis dienestā pieņem
to attiecīgi 532 pret 244 personām. 
Biežākie neuzņemšanas iemesli – fizis
kās sagatavotības nepilnības, veselības 
neatbilstība, problēmas ar biogrāfiju 
un psiholoģisko pārbaužu nenokārto
šana. Dienestu pamet, jo ir neatbilstošs 
atalgojums un darba specifika, piemē
ram, slodze.

No ģenerālprokurora amata konkursa 
dalībniekiem piemērotāko Saeimas balsoju
mam virzīs Tieslietu padome, kas ir Augstākās 
tiesas priekšsēdētāja vadīta institūcija. Tā 

Lemberga lietas prokurors Juris Juriss – 
kandidāts ģenerālprokurora amatam?

Gribēju dalīties iespaidos pēc iepazīša
nās ar informatīvo plāksni pie OC "Ventspils" 
ieejas no Sporta ielas.

Esmu pārdomās. Pirms pāris gadu desmi
tiem biju ventspilnieks, taču jau sen esmu 
īstens ES pilsonis, izmantoju iespēju dzīvot 
un pelnīt citur. Apmeklēju Ventspili reizi 4 – 5 
gados.Tad ar jaunības draugiem, cik nu to te 
palicis, izstaigājām pilsētu krustu šķērsu un 
pārrunājam, kas pēc iepriekšējās viesošanās 
mainījies. Mainījies ir daudz kas, bet to jau 
paši pilsētnieki zina.

Šoreiz par ko citu. Dodamies uz Reņķa dārzu 
pa Sporta ielu un pamanām pie iebrauktuves 
Olimpiskajā centrā informatīvu plāksni, ko 
neatcerējāmies iepriekš redzējuši. Skatāmies, 
ka atkal atjaunots senais nosaukums "Sporta 
halle". Mans draugs, kurš ir vietējais, gan 
iebilda, ka tāda neesot – shēmā norādītā 
saucoties "Basketbola halle", uz ko norā
da arī vērienīgais uzraksts virs ieejas hallē. 
Intereses pēc atvērām OC mājaslapu, un tie
šām – tāds objekts neeksistē. Nosmējāmies, 
ka mākslinieks kā radošās profesijas pārstā
vis izlēmis, ka, ja reiz tur sporto, tad lai būtu 
Sporta hallei.

Ja uzņēmuma vadība to akceptējusi, tad, 

Pagājušonedēļ ventspilnieki varēja vērot 
iespaidīgu ainu – no “Ventspils Andren” ražot-
nes Kustes dambī uz SIA “Noord Natie Ventspils 
Terminals” piestātni tika pārvietota lielgabarīta 
krava – skruberis dūmgāzu attīrīšanai, kas tālāk 
tika eksportēta uz Upsalu Zviedrijā.

"Ventspilnieks.lv" aicina 
darbā žurnālistu

Piedāvājam:
atbildīgu un interesantu darbu;
konkurētspējīgu atalgojumu.

Prasības kandidātiem:
Teicamas latviešu valodas zināšanas; 

Labas prasmes darbā ar datoru, 
iniciatīva, apķērība un labas spējas 

patstāvīgi organizēt savu darbu.
Pieredze žurnālistikā, portāla satura 

veidošanā, fotografēšanā, iemaņas 
sociālo tīklu komunikācijā, labas angļu, 

krievu un vācu valodas zināšanas 
tiks uzskatītas par priekšrocību.

CV un motivācijas vēstuli  
gaidīsim epastā   

redakcija.ventspilnieks@gmail.com

 turpinājums no 1. lpp. kā ģenerālprokurora amata kandidāti šoreiz 
varēs pieteikties paši, to loks vēl var krietni 
paplašināties. Tieslietu padomei par kandidā
tu jātiek skaidrībā līdz jūnijam, kas, saskaņā 
ar regulējumu, ir mēnesis pirms esošā ģene
rālprokurora pilnvaru termiņa beigām. 

NNVT pārvietojis rekordlielu 
lielgabarīta kravu

Dūmgāzu attīrīšanas iekārta, kura tika eksportēta uz Upsalu Zviedrijā.

K 
ravas izmēri bija patiešām vērā 
ņemami: svars 60 tonnas, garums 
sasniedza 36 metrus, platums – 6,6 
metrus, bet augstums – gandrīz 
astoņus metrus. Kravas pārvieto

šanai tika izvēlēts tāds maršruts, lai netrau
cētu koki vai ceļazīmes, savukārt ostas teri
torijā brauktuve tika speciāli demontēta 
un sagatavota kravas ievešanai terminā
lī. Sadarbībā ar partnera smagsvara celtņa 
operatoru skruberis veiksmīgi iecelts kuģī.

Kā norāda uzņēmuma komercnoda
ļas vadītājs Artis Šenkevics, “Noord Natie 
Ventspils terminals” vienīgais Ventspils ostā 
specializējas šādu nestandarta kravu pār
vadājumos. Šo biznesa virzienu uzņēmums 
attīstīja pirms vairākiem gadiem, kad starp 
Austrumiem un Rietumiem noteikto sank
ciju dēļ pazuda daži no kravu veidiem, kā, 
piemēram, zivju milti un cukurs. “Lai arī 
esam tranzīta terminālis, sākām pētīt, kā 
varam palīdzēt vietējiem Latvijas, jo īpaši 
Kurzemes puses uzņēmējiem atrast izde

vīgākus un vieglākus eksporta ceļus caur 
Ventspils ostu. Tādējādi liela daļa no tran
zīta sadaļas šobrīd ir pārgājusi uz ekspor
tu. Pamatā tie ir kokmateriāli, lielgabarī
ta stiklaplasta izstrādājumi, graudi, rapšu 
rauši, kokskaidu granulas, betons,” saka 
Artis Šenkevics.

Viņš uzsver, ka, lai arī liegabarītu kravu 
pārvadāšana uzņēmumam nav nekas jauns, 
šāda izmēra un sarežģītības pakāpes kravas 
transportēšana notikusi pirmo reizi. Tiesa, 
pirms pāris nedēļām uzņēmumam bijis 
līdzīgs pasūtījums, kad tika krauti seši 30 

tonnīgi dūmgāzu attīrītāji, kuri tika ekspor
tēti uz Čīli. 

Savukārt NNVT vēsturē smagākā krava – divi 
milzu transformatori, kuri svēra attiecīgi 110 un 
130 tonnas, tika pārkrauti 2018. gada oktobrī. 

Kā norāda Ventspils brīvostā, NNVT ir liela 
pieredze dažādu nestandarta izmēru kravu 
apkalpošanā, arī lielgabarīta kravu apstrāde 
šeit notiek regulāri. Šāda iespēja ir Ventspils 
brīvostas industriālās zonas konkurētspējīga 
priekšrocība, jo ražotnes atrašanās tiešā ostas 
tuvumā ļauj ražotājiem samazināt transporta 
izmaksas. 

MUMS RAKSTA

Sporta halle vai Basketbola halle?

"Ventspilnieks.lv" piedāvā:
• Ievietot sludinājumus un reklāmu laikrakstā “Ventspilnieks.lv”.
• Izstrādāt reklāmas dizainu pēc klienta vēlmēm.
• Sagatavot un publicēt reklāmlapas un informatīvās lapas laik
rakstā “Ventspilnieks.lv”.
• Izplatīt reklāmieliktņus kopā ar laikrakstu “Ventspilnieks.lv”.
• Ievietot reklāmas baneri portālā “Ventspilnieks.lv”. 
Par reklāmas un sludinājumu izcenojumiem, reklāmas izga
tavošanas iespējām un izvietošanu laikrakstā un portālā 
“Ventspilnieks.lv”, lūdzu sazinieties ar redakciju.
epasts: redakcija.ventspilnieks@gmail.com

visticamāk, grib, lai ventspilnieki neaizmirst 
savas pilsētas un konkrēti OC pirmsākumus, 
sak, vēsture jātur godā. Jāsaka, ka visnotaļ 
oriģināls risinājums.  

Atkal Ventspilī ir atras
ti neparasti risinājumi vien
kāršām lietām. Bet varbūt 
Ventspilī dominējošo spor
ta veidu basketbolu pilsē
tas saimnieki grasās aiz
stāt ar ko citu – volejbolu, 
rokasbumbu...

Lepojos, ka esmu dzimis 
ventspilnieks. 
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"VENTA 2002" samet 
9 ripas
Pārliecinošu uzvaru Junioru attīstības 
hokeja līgā (JAHL) svinēja Ventspils HK 
"VENTA 2002", kas mājās ar 9:2 sagrāva 
"Daugavu". Aizsargs Ritvars Reimanis 
sakrāja 4 (1+3) punktus. "VENTA 2002" 
ar 44 punktiem 22 spēlēs ir 2. vietā, 
trīs punkti vairāk ir "AKO/Mārupei", 
kam viena spēle vairāk.

1/4 finālā pret turkiem
BK "Ventspils" pretinieki FIBA Eiropas 
kausa izcīņas 1/4 finālā būs Turci
jas klubs "Bahcesehir College". Abu 
komandu pirmais mačs notiks 4. mar
tā Stambulā, bet atbildes spēle – 11. 
martā Ventspilī. Ja izdosies iekļūt 1/2 
finālā, tad pretiniekos būs Minskas 
"Tsmoki" vai Dānijas "Bakken Bears", 
pret ko Ventspilij ir bēdīga pieredze.

5 uzvaras 5 izbraukuma 
mačos
Latvijas – Igaunijas basketbola līgā BK 
"Ventspils" viesos mazrezultatīvā mačā 
ar 69:62 pārspēja "Jūrmala/Betsafe". 
Šī Ventspilij bija piektā uzvara pie
cos izbraukuma mačos 11 dienu laikā. 
Nespēlēja līderi Māris Gulbis un Ronalds 
Zaķis. Ventspils klubam šī bija 17. uzva
ra 22 spēlēs.

Pievienojas francūzis 
un ukrainis
FK "Ventspils" noslēdzis līgumu ar vēl 
diviem leģionāriem – ar ukraiņu aizsar
gu Andreju Sahņeviču un franču uzbru
cēju Krisu Marlonu Mba. Abi pārbaudes 
mačos jau guvuši pa vieniem vārtiem 
katrs.

Divas pārbaudes, 
divi zaudējumi
Pirmajās divās pārbaudes spēlēs treniņ
nometnē Turcijā aizvadījis FK "Ventspils" 
klubs. Vispirms ar 1:2 zaudēts titu
lētajam Krievijas klubam Maskavas 
"Dinamo", pēc tam ar 0:1 – spēcīgajam 
Ukrainas klubam Doņeckas "Šahtar".

Pamatturnīrā uzvar 
"Ventspils HS"
Ventspils Atklātās hokeja līgas 3. posmā 
uzvarēja "Ventspils HS", kas kļuva par 
regulārā čempionāta uzvarētājiem. Aiz 
tās palika HK "Marbella" un "Kurekss". 
Drīzumā sāksies izslēgšanas spēles, bet 
finālturnīrs plānots 4. aprīlī.

Svarcēlāji ranga astoņniekā
2020. gada Tokijas olimpisko spēļu kva
lifikācijas rangā Latvijas un Ventspils 
svarcēlājiem ir labas izredzes iegūt 
ceļazīmes uz spēlēm. Pašlaik 5. vietā 
savās kategorijās ir Rebeka Koha un 
Artūrs Plēsnieks, bet Ritvars Suharevs 
ir astotais.

SPORTA ĪSZIŅAS

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

 
uz 2019./2020. sezonas LHF 

čempionātu spēlēm
Latvijas bērnu un 

jauniešu čempionāts

SESTDIEN  2020. gada 15. februārī

plkst. 14.30

U13 komandu spēle

HK Venta 2002 – LSSS 2

SESTDIEN  2020. gada 15. februārī

plkst. 16.15

U17 komandu spēle

HK Venta 2002 – HS Rīga 2004

SVĒTDIEN  2020. gada 16. februārī

plkst. 15.00

U15 komandu spēle

HK Venta 2002 – 
Pārdaugava 05

Laiks pieminēt kādu nepelnīti piemirstu ventspilnieku. Tas ir Paulis Sproģis, Vents-
pils skolotāja Sproģa dēls, ārzemēs joprojām slavens jūrasbraucējs. Viņš ir pirmais 
burātājs, kurš vienatnē šķērsojis Kluso okeānu, burājot visgrūtākajā virzienā – no 
Rietumiem un Austrumiem. Viņš kuģoja mazā, piekrastes plezīra braucieniem domā-
tā jahtiņā, izmantojot pašdarinātus navigācijas instrumentus. 

Pagaidām nav skaidrības par Ventspils brīvostas turpmāku iespējamo finansiālo atbalstu diviem lielākajiem pilsētas sporta klu-
biem – basketbola klubam “Ventspils” un futbola klubam “Ventspils”. Ventspils brīvostas valde pagaidām vēl šo jautājumu nav 
izvērtējusi. 

Par atbalstu Ventspils sporta 
klubiem būs zināms, vēlākais, aprīlī

P 
agaidām nav skaidri zināms, kad 
Ventspils brīvostas valde šo jau
tājumu skatīs – iespējams, jau pēc 
nedēļas, bet tikpat labi tas varētu 
notikt arī aprīlī. Ir jāpavada gada 

pirmie pāris mēneši, lai saprastu, kas notiek 
ar kravu apgrozījumu. 

Nākamā brīvostas valdes sēde plānota jau 
21. februārī. Iespējams, ka šajā dienā brī
vostas valde pievērsīsies arī lemšanai par 
reklāmas līgumiem ar basketbola un futbo
la klubiem. To iepriekš ziņu aģentūrai LETA 
pauda Brīvostas pārvaldes pārstāve Inga 
Ieviņa. Savukārt brīvostas valdes priekšsēdē
tāja Inguna Strautmane gan norādīja, ka vis

pirms valdei nepieciešams turpināt darbu pie 
tās budžeta grozījumiem, kuri atkarīgi tieši 
no brīvostas kravu apjomiem. Kā viņa iztei
cās intervijā portālam “Delfi”, pirmkārt, vaja
dzīga stabila informācija, kura sākotnēji ļaus 
spriest par ostas infrastruktūras uzturēšanu, 
un tikai tad varēs runāt par finansiāla atbalsta 
iespējām sporta klubiem. Līdz ar to atbilstošs 
lēmums par brīvostas iespējamiem tēriņiem 
varētu tikt skatīts ne ātrāk kā marta beigās vai 
vēlākais aprīļa sākumā, atzina Ventspils brī
vostas valdes priekšsēdētāja.

Kā jau iepriekš “Ventspilnieks.lv” informēja, 
futbola klubs “Ventspils” ik gadu kopš 2015. 
gada ir slēdzis reklāmas līgumus ar Ventspils 

Brīvostas pārvaldi 399 116 eiro apmērā. 
Basketbola klubs “Ventspils” šo pašu gadu 
laikā saņēmis nemainīgu summu – 438 244 
eiro. Kamēr basketbola klubam nepieciešams 
stabils finansējums sezonas otrai pusei, kad 
priekšā izšķirošās spēles Eiropas kausā, Latvijas 
– Igaunijas basketbola līgā un Latvijas čempio
nātā, tikmēr jauno sezonu gaida futbola klubs 
“Ventspils”, kas sezonai gatavojas treniņno
metnē Turcijā. Tiesa, futbola klubam ir arī sava 
finansiālā aizmugure – komandas īpašnieks 
un prezidents ir Krievijas miljonārs Adlans 
Šišhanovs, kurš ir ļoti aktīvs arī kluba iekšienē. 
Tomēr jāatzīst, ka nepilni 400 000 eiro gadā 
kluba budžetam Latvijā ir ļoti liela summa. 

Ventspilnieks Klusajā okeānā 
jeb Trakajiem pieder pasaule

C 
ik zināms, pēc 2. pasaules kara 
Sproģim kontaktu ar Latviju vairs 
nav bijis. Tāpēc mūsu pusē viņa 
vārdu zina tikai retais, kamēr 
ārvalstu burātāju aprindās Sproģa 

zvaigzne joprojām staro it spoži. Piedāvājām 
ieskatu Ventspilī dzimušā slavenā burātāja 
dzīves gājumā. 

PAGAIDĀM VĒL SPROĢIS
Paulis Sproģis dzimis 1886. gadā Ventspilī. 

Viņa tēvs ilgus gadus mūsu pusē strādājis 
par skolotāju. Vecāki centās dēlam nodroši
nāt labu izglītību un nosūtīja viņu uz Pētera 
reāl skolu Rīgā. Skolu pabeidzot, apdāvinātais 
jaunietis pārvaldīja piecas svešvalodas, spē
lēja  vairākus mūzikas instrumentus un aiz
rāvās ar grāmatu lasīšanu. Grāmatu iespai
dā Paulis bija kļuvis par pārliecinātu pacifis
tu, tāpēc 1907. gadā, kad viņam apritēja 21 
gads un bija pienācis laiks 6 gadus dienēt 
cara armijā, jauniesaucamais nolēma bēgt. 
Paklusām pārgājis robežu, viņš nonāca Vācijā. 
Te nu radās cita problēma. Pases Paulim vēl 
nebija, bet bez dokumentiem dabūt darbu 
Vācijā bija nereāli. Krievijas konsulāts pasi 
viņam atteica – esot izsludināts par dezertieri. 
Atlika tikai viena, visradikālākā iespēja. Kādā 
kriminālo aprindu iecienītā krodziņā Paulis 
par pusdolāru nopirka kādu dokumentu un 
pielaboja īpašnieka uzvārdu. Tobrīd pagaisa 
Pauls Sproģis un pasaulē nāca Freds Rebels, 
vēlāk slavenais burātājs un dēkainis. 

TAGAD – FREDS REBELS
Ar viltotā dokumenta palīdzību ticis pie īstas 

jūrnieka apliecības, Freds pārcēlās uz Angliju, 
kur tolaik pasi neprasīja, un sāka strādāt uz 
kuģiem. Vienmuļais tvaikoņa kurinātāja darbs 
drīz apnika, un 1910. gadā Freds nolēma 
doties meklēt laimi Austrālijā. Iepriekš nosūtī
jis sev pašam uz pieprasījumu Sidnejas pastā 
10 angļu mārciņas, Rebels uzlavījās uz kāda 
kuģa, lai uz iecerēto kontinentu brauktu par 
zaķi. Sākas piedzīvojumi. Pa ceļam viņš strādā 
par kurinātāja palīgu. Strādā labi, un Sidnejā 
viņam piedāvā palikt uz kuģa pastāvīgā darbā. 
Tomēr Freds nav pierunājams. Viņš nokāpj 
krastā, iekasē savas 10 mārciņas, ar ko pirma
jā laikā iztikt, un sāk meklēt nodarbošanos. 
Tolaik Austrālijas valdība ikvienam, kurš vēlas 
nodarboties ar lauksaimniecību, piešķir zemes 
gabalu. Tādu pieprasa arī Freds Rebels. Ak vai, 
saimniekošana nevedas. Zeme nav piemē
rota lauksaimniecībai, tā ir meža vai drīzāk 
džungļu zeme. Zirņi izaug ar vienu zirni pākstī, 
biešu stādus aprij putni… Freds tomēr nezau
dē cerības – cērt kokus, mēslo zemi un, lai 
segtu fermas radītos zaudējumus, palaikam 
piestrādā tuvējā kokzāģētavā. Fermai vaja
dzīga saimniece, tāpēc viņš izvērš saraksti ar 
latvju zeltenēm. Tiek izvēlēta viena kandida

tūra – bārenīte Lonija no Pierīgas. Sākas orga
nizatoriski pasākumi, lai Loniju caur Londonu 
nogādātu Sidnejā. Taču tieši tobrīd sākas 1. 
pasaules karš, un nākamā Lonijas vēstule 
izrādās izsūtīta jau no Arhangeļskas – meite
ne devusies bēgļu gaitās. Pārvarot dažādus 
sarežģījumus, Loniju tomēr izdodas atdabūt 
līdz Sidnejai, un 1916. gada janvārī Lonija un 
Freds salaulājas. Pēc astoņiem gadiem neren
tablā saimniecība tiek pārdota, Rebelu pāris 
pārceļas uz pilsētu, bet vēl pēc trim gadiem 
laulība tiek šķirta – Lonija totāli samīlējusies 
šaursliežu dzelzceļa mašīnistā. Freds, protams, 
notikušo smagi pārdzīvo, bet turas braši. Tolaik 
viņš jau ir visai turīgs vīrs, sava biznesa īpaš
nieks. Uzrodas pat jauna simpātija – kāda vei
kaliņa pārdevēja Elaine. Tiesa, daiļā austrālie
te Fredu nevēlas ne acīs redzēt, un šis fakts 
viņa depresiju nemazina. Lai mērs būtu pilns, 
sākas trīsdesmito gadu lielā ekonomiskā krīze, 
sagraujot Freda biznesu. Cilvēku miljoni paliek 
bez darba un iztikas līdzekļiem, pasaule pār
vēršas, lai nekad vairs nebūtu tāda, kāda biju
si līdz šim. Arī Freds izmet līkumu līdz vietējo 
pašnāvnieku iecienītajai Gepa klintij. Lēciens 
no tās garantē drošu, acumirklīgu nāvi. Kādu 
laiku pakavējies bezdibeņa malā, pārdomājis 
dzīvi un sakārtojis domas, Freds pieņem lēmu
mu dzīvi tomēr turpināt un darīt to visu laimes 
meklētāju paradīzē – Amerikā.

UZ AMERIKU!
Amerikas konsuls Fredam laipni paskaidro, 

ka ieceļošana ASV nemaz nav tik vienkārša 
lieta, uz to esot vairākus gadus jāgaida rindā. 
Freds aukstasinīgi atbild, ka netaisās nekādā 
rindā gaidīt; ka viņš paradis ierasties tur, kur 
vēlas; un viņš paliks tur tik ilgi, cik patīk. Tā 
rodas ideja braukt uz Ameriku buru laivā. Mazu 
pastaigu jahtiņu sagādāt nav grūti. Protams, 
to nākas nedaudz uzlabot. Neesošās kajītes 
vietā tiek uztaisīta brezenta nojume, dubultots 
brangu skaits utt. Nākamā bēda – Rebels neko 
nejēdz no navigācijas. Vispār neko. Problēma 
tiek atrisināta ierastā veidā – uz ilgu laiku 
iesēžoties bibliotēkā. Tiek pārzīmētas kartes 
(novecojušas), iegādāta navigācijas grāmata 
(70 gadus veca), un pienācis laiks navigācijas 

instrumentiem. Rebels procesu apraksta šādi: 
“Laivas kustības ātruma mērīšanai nepiecieša
mo lagu izgatavoju no kāda veca slotas kāta, 
piestiprinot tam alumīnija spārnus ar tādu 
aprēķinu, lai tas izdarītu vienu pilnu apgrie
zienu ik pēc 12 collu liela atstatuma. Kā indi
katoru pielāgoju mazu pulksteni, kuru nore
gulēju tā, lai katra minūte rādītu laivas noietu 
jūdzi. Kompass bija apmēram pusotras collas 
caurmērā, tādus parasti lieto tūristi un skau
ti. Sekstants turpretī bija īsts meistardarbs. To 
izgatavoju no dzelzs stīpas, kurā iestiprinā
ju mazu tālskati, kādus mēdz lietot skolnieki. 
Tam pielāgoju pāris gludas nerūsējoša tērau
da plāksnītes (izslīpētas no galda naža), kas 
bija domātas kā reflektori. Beidzot piestiprinā
ju tam visam veca zāģa daļu, izmantojot to kā 
skalu nodalījumu iezīmēšanai.”

Turpinājums nākamajā numurā
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godīgumu visās tā izpausmēs – gan cilvēciskajās attiecībās, 
gan ģimenē un tagad arī biznesā. 

KAS MOTORAM GALVĀ
“Man paveicās, ka bērnībā nebija jāizgudro uzvedības un 

morālo vērtību velosipēds. Augu, kā sociologi mēdz sacīt, lab
vēlīgā ģimenē toreizējai vidusšķirai atbilstošos materiālajos un 
garīgā komforta apstākļos: gan vecākiem, gan vecvecākiem 
bija laba izglītība un saturīgs darbs.  Man patika un veicās ielā
got, kā viņi “menedžē” dažādas situācijas. No viņu piemēra 
ātri vien sapratu, kas jādara, lai sasniegtu pozitīvu materiālo 
rezultātu un sabiedrības atzinību, un principā darīju tāpat. Tikai, 
protams, “ātrāk, labāk un pa jaunam” – manā pusaudža sapra
šanā,” pieaugušo dzīvē Roberts pateicīgs tēvam Raimondam 
un mammai Inesei, vecvecākiem Vitālijam  un Vandai, onku
ļiem un tantēm pirmām kārtām par to, ka viņi zēnu , tāpat kā 
viņa jaunāko māsu Ivandu, no ļoti mazām dienām radinājuši 
darbam un patstāvībai. Ivandai vienmēr paticis dejot, bet liela
jai dzīvei un "pa nopietnam" viņa izvēlējusies medicīnu.  

“Vecākiem pietika gudrības neuzspiest mums nevienu 
darbu, bet parādīt, cik labu, skaistu un derīgu rezultātu ar to 
var sasniegt,” Roberts atceras, ka jau no sešiem gadiem Lībagu 
pagasta “Svēteļu” tīrumos stūrējis traktoru, priecādamies, ka 
var nobraukt tikpat taisni kā vectēvs no mātes puses Agris 
Bundziņš, kurš pie reizes puiškānam arī izskaidrojis, kur trak
tora dzinējam ir “galva”un kāpēc motoram dienas laikā vaja
dzīgas “sveces”. 

“NEIZPLORKĀT” IESPĒJU
 “Apstākļi pat manas vēl neilgās dzīves laikā ir mainījušies, 

protams. Tagad braukšanas prasmes un tiesības iegūst šofe
ru kursos, bet par automašīnas motora “galvu”, “apaviem” 
un ”balsi” rūpējas servisā. Un tomēr – žēl, ka pēc vadītāja tie
sību iegūšanas dažs labs pat logu šķidrumu savā automašī
nā  neprot ieliet un riteni apmainīt. Man vienmēr ir bijis sva
rīgi, ka pats varu “stūrēt” jeb, kā tagad saka, menedžēt savu 
dzīvi un to uzskatu par galveno vērtību, ko man un pārējiem 
ir devusi sava valsts. Svarīgi ir, kā kurzemnieki saka, šo iespē
ju “neizplorkāt”. 

Saku to tādēļ, ka tieši zināšanas par auto uzbūvi mani iedro
šināja piepildīt gandrīz vai katra tīņa sapni – kļūt par autospor
tistu, kaut arī tikai amatieru klasē. Skatītājiem no malas droši 
vien šķiet, ka viņi sacīkšu trasē redz šī atraktīvā sporta būtību, 
patiesībā neapjaušot, ka ne mazāk interesanta, bet emocionāli 
pat vēl grūtāka amatierim ir automašīnas sagatavošana sacen
sībām: pirms tam taču ir jāatrod sponsori, jāvienojas ar mehā
niķi, pilotam jāsatiek raksturā un prasmēs atbilstošs stūrmanis 
un otrādi, jāizplāno mazāki darbi, lai izbrīvētu laiku braukša
nai, jānomierina tuvinieki, ka viss būs kārtībā, bet pašam jābūt 
gatavam uz visu,” Roberts atzīst, ka par šīm it kā vispārzināma
jām patiesībām runā tāpēc, ka tieši autosacīkšu pieredze lielā 
mērā viņu iedrošinājusi sākt auto nomas visnotaļ riskanto un 
pagaidām vēl grūti prognozējamo biznesu. 

SASKAŅA GĒNU LĪMENĪ 
Jaunais uzņēmējs atzīst, ka šajā posmā ne mazāk svarīgs 

bijis tuvinieku morālais un materiālais atbalsts, jo firmu “IPRP” 
dibinājusi visa ģimene, kurai Talsos ir franšīzes veikals, bet 
Lībagu pagastā – puķu un stādu audzēšanas bizness. Savukārt 
ar tēva plecu Roberts var rēķināties juridisko jautājumu kār
tošanā, jo Raimonds tieši šo speciālitāti apguvis Policijas aka
dēmijā, un daudzus gadus pēc tam dažādos amatos strādājis 
Talsu policijā un Rīgas lidostas drošības dienestā. Neaizmirstot 
šajā laikā kopt un orķestra sastāvā demonstrēt Talsu Mūzikas 
skolā iegūtās saksofonista prasmes. Roberts bieži ņemts līdzi 
uz mēģinājumiem un paaugoties mūzikā turpinājis izglītoties  
turpat, kur savulaik tēvs.  Arī saksofona spēlē. 

“Esam kopā muzicējuši gan orķestra sastāvā, gan divatā un 
tā ir lieliska sajūta, saskaņa gēnu līmenī,” Roberts pasmaida, 
ka ar orķestri izbraukātas arī ārzemes, cita starpā gūstot ieskatu 
par turienes ceļiem, kas noder tagadējā darbā, laižot pāri robe
žām savus nomā izsniegtos “busiņus”.  

DZIEDOT SASTAPTĀ LAINE
Kopš mācību gadiem Talsu 2. vidusskolā, kuru beidzis ar izci

lību (vai tad drīkstēja būt savādāk, vecmāmiņa tur bija vācu 
valodas skolotāja...), Roberts dziedājis koros un kopā ar tiem 
piedalījies arī visos toreizējos Dziesmu svētkos. Tajos pirmo 
reizi ieraudzījis pašdarbnieci no Dundagas Laini, ar kuru kopā 
tagad ir Ventspilī. Sportiskajai meitenei šī pilsēta nav sveša, te 
viņa mācījusies vokālu mūzikas vidusskolā, beigusi Ventspils 
augstskolu un strādā par iepirkumu speciālisti starptautiskā 
uzņēmumā. Atrodot laiku treniņiem un  “zelta” startiem nova
da sieviešu volejbola izlasē un paspējot Robertam palīgos vei
dot auto nomas pakalpojumu reklāmu firmas mājas lapā. Šai 

Pats sev stūrmanis

jomā arī Robertam ir iemaņas, jo sabiedrisko attiecību un rek
lāmas menedžmentu sācis mācīties augstskolā.  

“Sākumā tur piedāvāja apgūt ābeces patiesības, kam jau biju 
gājis cauri, organizējot jauniešu pasākumus skolā un  pilsētā. 
Nebija interesanti,  tāpēc ātri vien  izstājos, tāpat kā no Rīgas 
Tehniskās universitātes, kur gandrīz vai nejauši biju iemaldījies 
studēt siltuma, gāzu un ūdens tehnoloģijas. Doma iegūt aug
stāko izglītību nav atmesta, bet pagaidām vēl cenšos saprast, 
kādā tieši jomā man tā būs visvairāk vajadzīga. Līdz šim gana 
labi visus jautājumus izdodas atrisināt, pateicoties dabas dota
jām komunikācijas spējām ar attiecīgo nozaru speciālistiem 
un tuviniekiem,” Roberts joko, ka nav aizmirsis vecmāmiņas 
Vandas novēlējumu iegūt vismaz bakalaura grādu, lai vēlāk 
nav jākaunas no bērniem...                

NIŠĀ AR NOMAS PIEDĀVĀJUMU 
Auto nomu kā Ventspilī relatīvi brīvu nišu Roberts pamanījis 

pēc pāris darba gadiem “Cido” pārtikas grupā. 
“Amats pie tirgotājiem bija solīds un interesants, izveidojās 

daudzi kontakti, kas noder joprojām. Bet, manuprāt, tas nav 
darbs visam mūžam – atšķirībā no auto nomas, kura diezgan 
cieši sasaucas ar manu vaļasprieku autosportu,” Roberts pārlie
cināts, ka šo nišu pārredzamā nākotnē nepametīs, jo iespējas 
(protams, arī problēmas) tajā tikai tagad sāk iezīmēties. 

“Talsos, manuprāt, šim biznesam ir par šauru. Rīgu ir aiz
ņēmušas lielās starptautiskās firmas, kuru darbalauks – visa 
Eiropa. Turpretī Ventspilī, kur šāda legāla biznesa, manuprāt,  
gandrīz nav, saskatu perspektīvu, strādājot pirmām kārtām 
vietējiem cilvēkiem un ārzemniekiem, kas pilsētā ierodas ar 
prāmjiem.  Skandināvam automašīnas transportēšana pāri 
jūrai un atpakaļ noteikti izmaksās dārgāk, nekā mūsu firmā 
uz nedēļu vai vairāk iznomātā. Tikpat izdevīgi varētu būt tūlīt 
un tepat paņemt mūsu automašīnu, ja savējā ilgākā remontā, 
kā arī, ja uz garāku palikšanu no ārzemēm Ventspilī ieradusies 
kupla radinieku ģimenīte – tai varam piedāvāt mikroautobusu. 
Savukārt  repatriantam iedzīves pārvešanai no ES valstīm uz 
Latviju varu ieteikt kravas busiņu,” Roberts skaidro, ka tehnika 
ir dažādām gaumēm un paradumiem – gan ar manuālo, gan 
automātisko ātrumu pārslēgšanu. Kā papildus pakalpojums var 
tikt piedāvāts autovadītājs, lai ceļojumu būtu iespējams izbau
dīt visai ģimenei. 

NEESAM KRĒJUMA (NO)SMĒLĒJI
“Mūsu nelielās firmas priekšrocība varētu būt tāda, ka 

nomas līguma nosacījumus iespējams precizēt personiskā 
sarunā, un klientam pašam ir iespēja pārliecināties – viss notiks 
godīgi, tekstā aiz sīkiem burtiņiem nav ieslēpti papildus mak
sas punkti par neparedzētiem, bet iespējamiem (ne)gadīju
miem. Protams, tikpat korektu attieksmi sagaidām arī no klien
ta, un līdz šim, par laimi, reti ir nācies vilties,” IPRP līdzīpaš
nieks atklāj, ka pakalpojumu klāstu un kvalitāti domāts papla
šināt un pilnveidot, un tas tiks darīts, izvērtējot iegūto pieredzi. 

“Abi ar Laini Ventspilī esam ieradušies uz palikšanu, tāpēc 
negrasāmies gūt peļņu ātri un par katru cenu. Vispirms mēģi
nāsim panākt, lai klienti sāk mums uzticēties, tad notiks arī 
viss pārējais,” Robertam svarīgi pašapliecināties jomā, uz kuru 
daudzi mūsu valsts iedzīvotāji joprojām raugās piesardzīgi. 
Pasaules pieredze gan liecina, ka tai ir nākotne, turklāt nav 
taču aiz kalniem laiks, kad interesenti  lietošanai varās paņemt 
gudros automobiļus, kuros šofera vietā būs dators. 

“Bet arī tādus kāds taču iznomās, un kāpēc lai es nebū
tu viens no viņiem,” to Roberts saka ar smaidu, bet nopiet
nībā piebilst, ka savulaik mēģinājis stāties augstskolā, lai 
studētu moderno aparatūru izmantošanu medicīnā. Toreiz 
nepaveicies, bet gatavība tehniskiem un IT izaicinājumiem ir 
saglabājusies.

“Vidusskolā man padevās fizika un ķīmija, patika risināt 
sarežģītus uzdevumus. Dzīvē viss ir savādāk, bet ne mazāk 
interesanti. Gaidu, kura augstskola mani uzrunās papildināt 
zināšanas,”Roberts atklāj, ka līdz šim vienmēr ir veicies iecerē
tā sasniegšanā un nešaubās, ka tā būs arī turpmāk. Tikai godī
gi un daudz jāstrādā, bet tas viņam no senčiem raksturā. 

Roberts ar savas vidusskolas kori Dziesmu svētkos.

Auto rallijs bērnu dārzā, Roberts no kreisās.

Ar dedzīgo līdzjutēju Laini autosacīkšu starplaikā.
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Re, kā februāris jau ir pusē, un šogad tā 
sagadījies, ka 14. februāris jeb Valentī-
na dienas svinības iekrīt tieši “garajā” 
nedēļas nogalē – piektdien var sākt, 
un svinēt līdz pat svētdienas vakaram! 
Ventspils pilsētā gan nemaz tik daudz 
pasākumi Valentīna dienai nav pare-
dzēti, lielākoties visu mīlētāju dienu 
ļaujot nosvinēt personīgi intīmākā 
gaisotnē. Tas lai paliek katra paša ziņā!

Ī 
stajā dienā jeb 14. februārī plkst. 
18 svinētājiem jāsaģērbjas spor
tiskā apģērbā un jāpulcējas pie 
Ūdens piedzīvojumu parka peldba
seina ieejas. Notiks Valentīna die

nas skrējiens pa Ventspils ielām. Ventspils 
skriešanas entuziasti kopā ar ģeodēzijas 
speciālistiem ir sagatavojuši 6,25 km trasi 
sirsniņas formā, kuru lēnā tempā visi kopā 
izskries. Pēc tam par velti varēs sildīties 
saunā un izmantot SPA procedūras!

Pēc Valentīna dienas nakts, kad būs 
uzkrāti spēki jaunai dienai, svinēšanu varēs 
turpināt vakarā. Plkst. 21 Kultūras centrā 
sāksies lielā “Mīlestības balle”, kurā dejas 
spēlēs populārā un ventspilnieku vidū ļoti 
iemīļotā grupa “Galaktika”. Biļetes nav dār
gas: 79 eiro. 

Bet tiem, kuri kāda iemesla dēļ nesvin 
šo dienu, varam ieteikt svētdienas vaka
rā plkst. 18 aiziet uz Kultūras centru, kur 
koncertā “Atmiņas un melodijas” uzstā
sies soliste Karolina ŠvarcbergaSulbajeva, 
pianisti Genādijs Grinko un Sergejs Zoltovs. 
Mierīga, skaista mūzika, kas palīdzēs bez 
stresa sagatavoties jaunajai darba nedē
ļai. 

Mīlestības 
vārdāNav jau nekāda iemesla apgalvot, ka bal-

tās, t.i., sniegotās ziemas būtu pilnīgi un 
galīgi aizgājušas vēsturē – uz neatgrieša-
nos. Kazi, nākamā ziema pārklās Latviju 
ar baltu, mīkstu segu, un ielu tīrītāji atkal 
pukosies, sak, nu gan nogāza, kas mums 
pērn nekaitēja!... Savukārt slēpotāji, 
kamaniņu braucēji un slidotāji sala un 
prieka sārtinātiem vaigiem ar skubu vilks 
laukā no šķūnīšiem un “ankambariem” 
ilgi nogulējušos rīkus, lai dotos baltajā 
pasaulē.

Kādreizējo balto ziemu prieki

Kaziņu mežsargmāja sniega vaļņos. 20. gs. 
sākums.

Kuldīgas ielas sākumposms (kastaņu aleja) 
ziemas rotā. 20. gs. 30. gadi.

N 
u, kad jau krietni ieskrējies uni
kālās 2019./2020. gg. ziemas 
pēdējais mēnesis, palūkosim 
atpakaļ, kā sendienās un jau
nākos laikos ziemas izbaudīja 

slidskrējēji, slēpotāji un ragaviņās no kalna 
braucēji – tepat, mūsu pusē.

Spriežot pēc arheologu atradumiem, slē
pes un slidas mūsu tālie senči lietojuši jau 
ļoti, ļoti sen. Pašas vecākās slēpes atrastas 
tepat netālu – Sārnates teritorijā jeb, precīzāk 
sakot, Sārnates purva apmetnē, un tās ir vai
rākus gadu tūkstošus vecas. Savukārt visse
nākā (līdz šim zināmā) slida uzieta Daugavas 
krastos. Tā darināta no kaula un datējama ar 
12. gadsimtu. Protams, mūsu senči ar slēpo
šanu un slidošanu nenodarbojās kā ar sporta 
veidu. Šiem priekšmetiem bija visnotaļ funk
cionāls un praktisks pielietojums – iespēja 
veikli, ātri un neiegrimstot pārvietoties pa 
sniegu (slēpes vecākos rakstos sauktas arī 
par “sniega kurpēm”) un pieveikt lielākus 
attālumus pa ledu – aizsalušām upēm un 
ezeriem. Kas attiecas uz ragavām jeb kama
nām, tās kopš neatminamiem laikiem bijušas 
neaizvietojams satiksmes līdzeklis sniegotu 
ziemu laikā.

Latviešu klasiskajā literatūrā slēpes (daž
viet sauktas arī par luģēm) un slidas pieminē
tas visai bieži, visvairāk gan bērnības atmiņu 
grāmatās. Interesanti, ka slēpju nūju aprakstu 
praktiski nav, iespējams, iztika bez tām, toties 
minēts, ka slēpju uzliektajos galos izurbti cau
rumiņi, kuriem cauri izvērtas auklas. Auklu 
galus slēpotājs turēja rokās. Kā latviešu, tā arī 
vācu un holandiešu autoru stāstos par maza
jiem slidotājiem aprakstītas koka slidas, kuru 
šķautnēm uzvilkta stieplīte. Ar tādām koka 
slidām vizinājās trūcīgu ģimeņu bērni, kuru 
vecākiem nepietika līdzekļu tērauda slidu 
iegādei.

Pirmās slidotavas – kā kolektīvas izklaides 
un atpūtas vietas – Eiropā un Amerikā parā
dījās 19. gadsimta beigu daļā. Senās gravī
rās redzami kungi un dāmas ielas apģērbos, 
bet ar slidām pie apaviem, dejojošā solī slī
dam pa attīrītu ledus laukumu, ko apgaismo 
gāzes vai petrolejas laternas. Lielāku pilsē
tu slidotavās skanēja arī mūzika, ko nodroši

nāja vietējie mūziķi. Slidošana kā aizraujoša 
ziemas izklaide praktiski visiem sabiedrības 
slāņiem īpaši populāra kļuva 20. gadsimta 
sākumā. Arī Ventspilī šajā laikā apmeklētā
jiem vērās pirmās slidotavas. 1908. gadā, kad 
netālu no jūras uzbūvēja par kūrmāju sauktu 
atpūtas iestādi, tai blakus izraka dīķi, atstājot 
vidū mazu saliņu. Vasarā dīķī šūpojās laivi
ņas, bet ziemā tas pārvērtās par lielisku sli
dotavu, kam muzikālo fonu radīja uz saliņas 
apmetusies vietējā garnizona orķestra dalīb
nieku grupa. Tā bija nevis vienkārša slidinā
šanās, bet gan īstas dejas uz ledus; visvai
rāk esot spēlēti valši… Var mēģināt iztēloties 
dāmas garos svārkos, milzu cepurēm galvā, 
bet pie zābaciņiem tām piestiprinātas slidas 
ar augstu uzliektiem galiem… tāpat, protams, 
kungus pieguļošos mēteļos, ar kažoka apkak
lēm un baltām šallēm, cilindros un varbūt arī 
silti satuntuļotus bērneļus jaucamies lielajiem 
pa kājām. Prātā nāk mazliet ķecerīga doma 
– ja nu kādai no daiļajām slidotājām gadījās 
“apsēsties” uz ledus, tad no asteskaula apdau
zīšanas paglāba vismaz treji, bagātīgi kroko
ti flaneļa apakšbrunči un vilnas virssvārki ar 
īpašu kuplumu mugurpusē.

Ja kūrmājas slidotava (ar bufeti un mazu 
“restoraciju”) bija pa kabatai ventspilnieku 
turīgākajai daļai, tad sporta biedrības „Union” 
Ventspils nodaļas slidotava Puherta muižiņas 
dārzā (tagadējā Lielā laukuma dienvidrietu
mu galā) bija daudz demokrātiskāks iestādī
jums, kur slidu priekus varēja baudīt par tīri 
simbolisku samaksu vai pat par velti. Turklāt 
“Union” slidotavu jau 1912. gadā apgaismo
ja elektriskās lampas, bet “kūrmājiešiem” bija 
jāiztiek ar petrolejas lukturiem. Tur arī noti
ka pirmās “slidskriešanas un  mākslas skrie
šanas” sacīkstes mūsu pilsētā. Pēc I Pasaules 
kara, kad bija izpostīta gan Puherta muižiņa 
ar visu dārzu, gan kūrmājas jaukumi, jaundi
binātā sporta biedrība “Spars” atvēra jaunu 
slidotavu “Dogadova placī”, t.i., laukumā pie 
bijušo Ventspils tirgoņu Dogadovu mājas, Jūras 
un Dzirnavu ielas stūrī. Arī tur bija elektriskais 
apgaismojums, un vairākas reizes nedēļā spē
lēja “dzīvā mūzika”. Šīs slidotavas apmeklē
tāji visnotaļ krasi atšķīrās no pirmskara slidu 
publikas, proti, smago brunču vietā īsas (līdz 

ceļiem) slidotāju kleitiņas un garas vilnas 
zeķes meitenēm, vatētas žaketes un pieguļo
šas ādas cepures puišiem. Sevišķi drosmīgas 
slidotājas atļāvās uzvilkt pat garās “puisie
šu” bikses, bet slēpotājām bieza vilnas audu
ma bikses jau bija kļuvušas par atzītu apģēr
ba gabalu. 

Savulaik veci ļaudis stāstījuši, ka jau tolaik 
par slēpotāju iecienītāko nobraucienu vietu 
bija kļuvusi slavenā “Spicīte” – ne sevišķi 
augsts, tomēr īsts kalns Saules ielas galā pie 
pilsētas robežas (tagad – aiz jaunuzbērtā slē
pošanas kalna un piedzīvojumu parka). Otra 
bieži lietota trase bija Pārventā uz Staldzenes 
pusi. Slidotāji, visvairāk paši jaunākie, izman
toja ikvienu kārtīgi aizsalušu ūdenstvertni; šai 
ziņā īsta paradīze bija Mālu bedru dīķi (starp 
Durbes un Latgales ielām un tagadējā Reņķa 
dārza teritorijā). Šie dīķi kļuva par pirmo sli
došanas treniņu un improvizētu hokeja maču 
vietām vairākām paaudzēm, līdz pat pagājušā 
gadsimta 60. gadu beigām, kad lielākā daļa 
tika aizbērta. 

30. gados, kad sporta biedrība “Spars” 
dabūja gatavu savu “sporta dārzu” (tagad 
Olimpiskais centrs), tur ik ziemu atvēra patie
šām lielisku slidotavu – ar slidu nomas pun
ktu, ģērbtuvi, apsildīšanās telpām un tējas 
galdu. Tā pati slidotava darbojās vēl ilgi arī 
pēc II Pasaules kara – tai pašā vietā, ar mūzi
ku no skaļruņa, tikai tējas galda vairs nebija… 
Jā, pat tagad tik šaurā un mazūdenīgā Vidmes 
upīte tais laikos bija krietni brašāka un kalpo
ja par savdabīgu slidotāju ceļu no Gāliņciema 
līdz sporta dārzam jeb stadionam. Jo, – kam
dēļ soļot garo ceļu, nesot slidzābakus padusē? 
Ērtāk un šikāk bija eleganti aizslīdēt pa Vidmes 
ledu un tikai pēdējos pārdesmit metrus kaut 
kā noklumburēt uz slidu galiem.

Un vēl pāris vārdu par ragaviņu priekiem. 
Tagad – ne jau šoziem, bet pēdējos gados vis
pār – ļoti reti uz ielas dabū redzēt bērneļu pul
ciņu, kur katram pie rokas auklā iesietas raga
viņas, dodamies uz kādu brīnumjauku vietu, 
kur var šauties lejup no kalniņa, sajūsmā 
aurojot. Kādreiz gan bija… Tās pašas Spicītes 
maliņa (lai nemaisītos pa kājām nopietniem 
slēpotājiem), Zviedru vaļņi (Jūras, Vasarnīcu 
iela), Vidmes jeb Vidumupītes lēzenais krasts 

pie Inženieru–Kuldīgas ielas tilta (tagad tilta 
vietā iela, kam apakšā caurteka). Pavisam 
izcila vieta bija tagadējā Ziru iela (atzarojas no 
Sabiles ielas). Tagad skatoties, gluži neiespē
jami noticēt, ka kādreiz ielas vietā bija gara, 
lēzena kalna (senas kāpas) nogāze, kas kā 
magnēts pievilka bērnus ar ragaviņām ne vien 
no tuvākās apkārtnes, bet arī no krietni attālā
kām vietām. Tikko bija uzkritusi kaut cik bieza 
sniega kārta, tur gāja skaļāk un jautrāk nekā 
kādā no tagad rūpīgi iekārtotajām “bērnu pil
sētiņām”. Katru pēcpusdienu, līdz pat vakara 
tumsai, desmitiem meiteņu un puiku nepa
gurdami vilka savas ragaviņas kalnā, lai, slie
cēm švīkstot, šautos atkal lejā. Ja vienā vietā 
sniegs bija izdeldēts līdz smiltīm, vizinātāju 
pūlis draudzīgi pārcēlās kādus metrus tālāk, 
līdz mīļā Sniega māte atkal uzbēra krietnu 
sniega kārtu.

Tā reiz bija. Jācer, kādreiz atkal būs… 

Ventspils pilsētas domes kapitālsabiedrībā “Ventspils labiekārtošanas kombināts” īsā laikā jau trešo reizi izgāzušies mēģinājumi tikt vaļā no pašvaldībai piederošā staltbrie-
žu un dambriežu ganāmpulka, kā arī vairākiem nekustamajiem īpašumiem, kas atrodas tā dēvētajā Briežu dārzā. Parks, kas, kā iepriekš slavēja pašvaldība, bijis ventspil-
nieku un pilsētas viesu vidū ļoti iecienīts, kopš rudens ir slēgts. Taču pārdot dzīvniekus un nekustamos īpašumus neizdodas jau trešo izsoli pēc kārtas. Tagad marta beigās 
“Ventspils labiekārtošanas kombināts” grasās rīkot jau ceturto izsoli.

Arī trešajā reizē izgāžas centieni pārdot briežu ganāmpulku

Ņ emot vērā pirmo trīs izsoļu bēdīgos rezultātus, 
ir maz ticams, ka ceturtajā izsoles reizē beidzot 
atradīsies kāds pircējs, kurš turpmāk saimnie
kos šajā teritorijā – viņam piederēs turpmāk 
gan četri nekustamie īpašumi, gan staltbrie

žu un dambriežu ganāmpulks ar 36 dzīvniekiem. Taču 
līdzšinējās izsolēs tā arī neviens interesents nepieteicās. 
Interese no kāda it kā esot sākumā bijusi, taču līdz dalī
bai izsolē tā arī nav nokļūts. Tādēļ diez vai arī marta bei
gās izsole noslēgsies rezultatīvi, lai gan viss var notikt arī 
citādi. 

Bažas, ka arī ceturtā izsole varētu beigties bez rezultā
ta, vairo fakts par “Ventspils labiekārtošanas kombināta” 
secīgajiem soļiem izsoļu rīkošanā. Pirmajā reizē pērn, 23. 
septembrī, paredzētajā izsolē briežu ganāmpulku bija plā
nots pārdot par 11 750 eiro. Nākamajā izsolē 28. oktob

rī pašvaldības pārvaldībā esošā iestāde nolaida cenu par 
ganāmpulku līdz 9160 eiro, taču izsole beigās tika atcelta. 
Visbeidzot nupat, 7. februārī, paredzētajā izsolē “Ventspils 
labiekārtošanas kombināts” un pašvaldība cerēja pievili
nāt interesentus, piedāvājot nopirkt ne tikai ganāmpulku, 
bet arī pašai pašvaldībai piederošos nekustamos īpašumus 
objektā, kur atrodas Briežu dārzs – Talsu ielā 240. Uz pār
došanu gan netika nodoti diez ko īpaši vilinoši objekti, un 
tomēr: tā ir sargu mājiņa, siena šķūnis, sakņu pagrabs un 
skatu tornis. Saprotams, ka pircējs labprāt ņemtu arī zemi, 
taču tā paliek pašvaldības īpašumā. Ja kāds nopirktu īpašu
mus un ganāmpulku, kā arī paliktu šajā teritorijā saimnie
kot, pašvaldība no viņa varētu iekasēt nomas maksu. Taču 
kopējā cena, kā norāda šīs teritorijas pazinēji, drīzāk atbai
da potenciālos pircējus – izsoles sākumcena par 36 dzīvnie
ku ganāmpulku un četriem nekustamajiem īpašumiem bija 

noteikta 126 071 eiro. Tātad, pieņemot, ka ganāmpulks 
tiek tirgots par tiem pašiem 9160 eiro, ēku kopsumma ir 
116 911 eiro. 

Pašalik vēl nav oficiāli izsludināts izsoles norises datums, 
vien zināms, ka tas notiks marta beigās.

Savulaik Ventspils briežu dārzs tika izveidots ar mērķi vei
cināt ģimeņu aktīvās atpūtas iespējas un izglītošanu, snie
dzot iedzīvotājiem zooloģiska un ekoloģiska rakstura zinā
šanas par Latvijas faunas dzīvniekiem un dabas vidi, taču 
tas pa īstam izvirzītos mērķus nevarēja sasniegt. Argumenti 
skaidri bija dārza saimniekiem, kamēr domes vadība kon
krētas personas vadībā spītīgi uzstāja un pauda pārliecību, 
ka tas ir kaut kas unikāls un visiem tas ir obligāti jāredz. 
Ventspils briežu dārzs, kura platība ir 32 hektāri, darbo
jās kopš 2006. gada, bet tagad kopš pērnā rudens tas ir 
apmeklētājiem slēgts. 
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AUNS
Plāni var būt lielāki nekā iespējas tos realizēt. Pirms kaut ko 
uzsākt rūpīgi izsver un izrēķini, kas ir un kas nav izdevīgi. 

Nejauc draudzību ar naudas lietām un rūpīgi pieskati sava maciņa satu
ru. Netērējies bez apdoma tikai tāpēc, ka pilnā sparā rit atlaižu sezona. 
Koncentrējies uz darbu un jauniem sasniegumiem.

VĒRSIS
Mieru tikai mieru... Tevi ir grūti izsist no līdzsvara, taču šis 
periods ir ļoti trauksmains. Jāsargās pieņemt straujus lēmu

mus un rīkoties emociju iespaidā. Labas iespējas izvirzīties profesionā
lajā jomā un nākt klajā ar lieliskām idejām. Brīvajiem ļaudīm iespējams 
iepazīšanās, bet tā jāizvērtē ar kritisku skatu.

DVĪŅI
Svarīga attiecību tēma – tajā pārdomas un vēlmes kaut ko 
mainīt. Vajadzētu izrunāties ar mīļoto cilvēku, uzklausīt un 

respektēt viņa noskaņojumu. Darbā daudz pienākumu, un kādā brīdī var 
likties, ka visa kā ir par daudz. Ja iespējams, paņem atvaļinājumu un aiz
brauc kaut kur izvēdināt galvu.

VĒZIS
Darbā vai biznesā šobrīd izcili panākumi nav gaidāmi, tāpēc 
nevajag pūlēties un cīnīties ar vējdzirnavām. Ir vērts meklēt 

jaunus sadarbības partnerus un pievērsties jauniem projektiem. Sekmīgi 
nokārtosi lietišķos jautājumus iestādēs un varēsi dot padomus arī citiem. 
Brīvdienās vēlams izbrauciens.

LAUVA
Svarīga ģimenes tēma. Brīvdienās būs daudz darāmā mājās 
un kopīgi pasākumi ar savējiem. Gaisā virmos pozitīvas emo

cijas, raisīsies saistošas sarunas un tu izjutīsi, ka tuvinieki ir atbalsts. 
Darbs paņems daudz enerģijas, bet paveiktais dos gandarījumu, vienīgi 
raugies, lai ir arī finansiālais labums.

JAUNAVA
Pirmajā vietā attiecību tēma. Brīvajiem ļaudīm dzīve var uzdā
vāt aizraujošus piedzīvojumus un dzirkstošu mīlestību. Ja tev 

ir kuplāka ģimene, tad atrodi laiku arī divvientulībai ar mīļoto cilvēku. 
Darbā ies diezgan nemierīgi, bet nesatraucies par situācijām, ko neva
ri ietekmēt.

SVARI
Mīlestība sildīs sirdi un iedvesmos lieliem darbiem, kopā būs 
interesanti. Brīvajiem ļaudīm iespējama tikšanās, kas iededz 

sirdī liesmas. Esi atvērts jaunām emocijām. Sekmēsies lietišķie jautā
jumi, tikai esi uzmanīgs darījumu partneru izvēlē. It īpaši, ja runa par 
finansēm.

SKORPIONS
Veiksme darbā, biznesā un darījumu sarunās, tikai jābūt precī
zam, lai dokumentos neieviešas kļūmes. Tāpat arī jāturas tālāk 

no intrigām un attiecību skaidrošanas. Brīvdienās esi kopā ar ģimeni un 
mīļoto. Apciemo arī radus un izdomā kaut ko aizraujošu, lai ikdienai pie
šķirtu košākas krāsas.

STRĒLNIEKS
Dienas ritēs steidzīgi, daudz pienākumu darbā, interese 
par dažādām tēmām, vēlme apgūt ko jaunu un paplaši

nāt redzesloku. Pienācis laiks pievērsties mācībām vai doties pieredzes 
braucienā, tas noderēs profesionālajā jomā. Darbā izaugsmes iespējas, 
taču nedrīkst atstāt novārtā privāto dzīvi.

 
MEŽĀZIS
Veiksmīgs periods – būs daudz enerģijas, interesantas idejas 
un pozitīvas emocijas. Neklausies cilvēkos, kas bieži čīkst un 

žēlojas un ir pilni negatīvisma. Tev ar viņiem nav pa ceļam. Lieliskas 
iespējas palielināt ienākumus, bet lai sasniegtu rezultātu, iespējams, 
jāiemācās kaut kas jauns.

ŪDENSVĪRS
Darbā būsi pirmajās rindās, bet kolēģi tev sekos. Enerģijas 
netrūks un izdosies daudz paveikt, taču svarīgajās lietās turi 

kontroli savās rokās un nepaļaujies uz citu solījumiem. Dažādas pārdo
mas var rasties saistībā ar sirdslietām. Neturi domas pie sevis, bet dalies 
ar mīļoto un izrādi simpātijas.

ZIVIS 
Mēģini tikt skaidrībā, vai dzīvē viss ir tā, kā tu vēlētos, un 
ko darīt, lai būtu labāk. Intuīcija darbosies augstā līmenī, un 

pēc kāda brīža tu sapratīsi, kā jārīkojas. Piemērots laiks izzinošam ceļo
jumam ar kultūrvēsturisku programmu, bet brīvajiem ļaudīm mīlestības 
tēma var sasaistīties ar ārzemēm.
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Vēstule televīzijas redaktoram:  
“Vai jūs, lūdzu, nevarētu 
noņemt titrus zem ziņām, citā
di mana ome domā, ka tā ir 
karaoke, un dzied līdzi.”

Dakotas indiāņu gudrība vēsta: “Ja 
tu atklāj, ka jāj uz beigta zirga, kāp 
nost.”  
Taču pie mums šādā situācijā tiek 
izvēlētas citas stratēģijas:  
 Mēs iegādājamies pātagu;  
 Mēs mainām jātnieku;  
 Mēs izveidojam darba grupu, lai 
analizētu zirgu;  
 Mēs apmeklējam citas vietas, lai 
analizētu, kā tur jāj ar beigtiem zir
giem;  
 Mēs izveidojam īpašu uzdevumu 
vienību, lai beigto zirgu atdzīvinātu;  
 Mēs mainām kritērijus, kas nosa
ka, vai zirgs ir beigts;  
 Mēs apvienojam vairākus beigtus 
zirgus, lai tie kļūtu ātrāki;  
 Mēs izveidojam kvalitātes darba 
grupu, lai atrastu izmantojumu 
beigtiem zirgiem;  
 Mēs paaugstinām beigtu zirgu 
jāšanas kvalitātes standartus;  
 Mēs salīdzinām dažādi beigtus 
zirgus;  
 Mēs paziņojam: “Neviens zirgs 
nevar būt tik beigts, ar ka to vairs 
nevarētu jāt”;  
 Mēs piešķiram papildu līdzekļus 
zirga jaudas palielināšanai;  
 Mēs veicam pētījumu, lai redzētu, 
vai ir pieejami lētāki konsultanti;  
 Mēs iepērkam kaut ko, kas liek 
beigtiem zirgiem skriet ātrāk;  
 Mēs ierīkojam neatkarīgu izmak
su posteni beigtiem zirgiem.

Vīrs guļ slims ar gripu. 

Viņš jautā sievai:
 Vai tu raudāsi, kad es nomiršu?
 Nu, protams! Tu taču zini, ka es 
vienmēr raudu par katru sīkumu!

Lauku sādža. Ziemas 
vakars. Vīrs saka:
 A, nu, sieva, velc nost pufaiku!
 Ko tu, vīrs, nava taču silts!
 Kam saku? Velc nost!
Sieva novelk.
 Tā, tagad velc nost siltās bikses!
 Dullais, ir taču auksts...
 Es teicu, velc nost!
Sieva pukst, bet novelk.
 Un tagad velc nost kom
binē un reitūzes!
Sieva jau priecīgi izpilda vīra 
teikto, bet šis nopūšas...
 Nesaprotu, ko cilvē
ki atrod tajā striptīzā?

Nav tik briesmīgi būt par vec
tētiņu. Visbriesmīgāk ir 
gulēt ar vecmāmiņu...

Kādā lielā uzņēmumā tikšanos pie 
direktora gaida divi vīrieši. Pirmais 
ģērbies dārgā uzvalkā un tur rokās 
dokumentu mapi. Otrais arī tērpies 
dārgā uzvalkā, ar skūtu galvu un 
tetovējumiem uz rokām. Sekretāre 
jautā: 
 Kungi, jūs kādā jautājumā? 
Pirmais: 
 Es vadīšu biznesa treniņu jūsu 
pārdošanas speciālistiem! 
Otrais: 
 Es arī! 
Sekretāre: 
 Kā saucas jūsu vadītais kurss? 
Pirmais: 
 Kā nopelnīt naudu! 
Otrais: 

 Kā izturēties cietumā!

Vīrs stāsta savam draugam:
 Iedomājies, mana sieva jau otro 
mēnesi sēž uz speciālas diētas – ēd 
tikai banānus un kokosriekstus.
 Vai rezultāti ir?
 Un kādi vēl! Ja tu redzētu, kā 
viņa tagad pa kokiem lēkā!

Ciļa atgriežas mājās ar jauniem 
briljanta auskariem. 
– Kur tu tos rāvi? – jautā vīrs. 
– Ai, tu neticēsi! Atradu uz ielas. 
– Dritvaikociņ! Tu vienmēr kaut 
ko atrodi. Bet es savā mūžā 
tikai reizi mūsu gultā esmu 
atradis apakšbikses, turklāt 
tās pašas man par lielām.

Draugu saruna.
Es ar sievu mājās uzve
dos kā tīģeris.
 Kā tas ir?
 Staigāju uz četrām un vien
mēr ļoti, ļoti klusu..

No pastaigas sieva atgrie
žas raudādama:
 Cik nepatīkami! Mūsu kai
miņienei ir tieši tāds pats 
mētelis kā man...
 Vai tik tu nedomā, ka 
man jāpērk tev jauns?
 Tas tomēr būtu lētāk, nekā pār
celšanās uz jaunu dzīvokli.

Sieva ar lepnumu saka vīram:
 Šodien es lauzu stereotipu 
par vīrieša pārākumu. Es pati 
nomainīju krāna blīvi, neizdze
rot sešas pudeles alus, nevie
nu nelamājot un neskrienot trīs 
reizes uz santehnikas veikalu.

NO PILSĒTNIEKU VĒSTULĒM OFICIĀLAJĀ PORTĀLĀ VENTSPILS.LV:

Šorīt jau pirms plkst. 8 tika izslēgts ielas apgaismojums daudzās ielās, piemēram, uz viadukta, Embūtes ielas, 
Lielajā prospektā, Jūras ielā, Ganību un Kuldīgas ielās... Arī Jūras un Vasarnīcu ielās apgaismojums tika izslēgts 
pirms 8 no rīta. Pie šādiem laikapstākļiem nav iespējams redzēt gājējus uz ietvēm.

(Ventspilniece Marija, 10.02.2020.)

PI “KOMUNĀLĀ PĀRVALDE” OFICIĀLĀ ATBILDE:

Labdien! Pateicamies par ziņojumu, atbildīgie dienesti pārskatīs ieslēgšanas punkta darbību. Vētru un lietaino 
apstākļu dēļ pastāv iespējamība, ka kādos posmos apgaismojums var nedegt.

REDAKCIJAS PIEBILDE:

Mēdz teikt, ka slīcēju glābšana parasti tomēr ir pašu slīcēju rokās. Tāpat kā gājēju drošība ir pašu gājēju rokās. 
Bet autovadītājai Marijai (spriežot pēc vēstules viņa ieskaitāma šajā kategorijā) vispār uztraukties nevajadzē
tu. Galu galā mašīnai ir gaismas, kas padara pārvietošanās drošāku. Savukārt gājēji lai domā paši, kā pustumsā 
aizlavīties uz sava maršruta galapunktu. Bet drošāk vispār ir palikt mājās – 21. gadsimtā taču ir iespēja arī gana 
kvalitatīvi strādāt no mājas datora.



ОВЕН
Планы могут оказаться больше, чем возможности их реализо-
вать. Перед тем как что-то начинать, нужно всё тщательно про-
думать. Не совмещайте дружбу с денежными делами и тщатель-

но следите за содержимым вашего кошелька. Не тратьтесь напрасно толь-
ко потому, что начался сезон скидок. Концентрируйтесь на работе и новых 
достижениях.

ТЕЛЕЦ
Спокойствие, только спокойствие… Вас сложно вывести из 
себя, но этот период очень тревожный. Остерегайтесь таких 

моментов, когда нужно быстро принимать решения и действовать в поры-
ве эмоций. Хорошие возможности в профессиональной области, в голову 
будут приходить прекрасные идеи. У свободных представителей знака воз-
можны знакомства, только нужно к ним отнестись критично. 

БЛИЗНЕЦЫ
Важна тема отношений – желание что-то поменять и время для 
размышлений. Нужно поговорить с любимым человеком, выслу-

шать и узнать его настрой. На работе много обязанностей и в какой-то 
момент может показаться, что всего слишком много. Если возможно, возь-
мите отпуск и отправьтесь куда-нибудь проветрить голову. 

РАК
На работе или в бизнесе не ждите особенно хороших 
результатов, не стоит бороться с ветряными мельницами. 

Рекомендуется искать новых деловых партнёров и участвовать в новых 
проектах. Успешно завершите дела в учреждениях и сможете дать совет 
другим. В выходные желательно куда-нибудь поехать.

ЛЕВ
Для вас важны отношения в семье. В выходные будет много 
домашних дел, вас ожидают совместные мероприятия с близ-
кими. В воздухе будут витать позитивные эмоции, и вы поймё-

те, что близкие люди – это поддержка. Работа отнимет у вас много энергии, 
но сделанное принесёт вам удовольствие, также смотрите, чтобы преум-
ножались финансы. 

ДЕВА
На первом месте – тема отношений. Свободным представите-
лям знака жизнь может подарить захватывающие приключения 
и яркую любовь. Если у вас большая семья, то найдите время 

для того, чтобы побыть наедине с любимым человеком. На работе не всё 
будет спокойно, но не переживайте о ситуациях, в которых ничего не може-
те изменить. 

ВЕСЫ
Любовь согреет сердце и вдохновит на добрые дела, вместе  
интересней. У свободных представителей знака возможны 

встречи, которые зажгут огонь в сердце. Будьте открыты для новых эмоций. 
Вас ожидает удача в деловых вопросах, только будьте осторожны в выборе 
партнёров. Особенно, когда речь идёт о финансах. 

СКОРПИОН
Удача на работе, бизнесе и деловых переговорах, но будьте вни-
мательны, чтобы в документах не допустить ошибок. Также дер-
житесь подальше от интриг и выяснения отношений. Выходные 

проведите с семьёй и любимым человеком. Навестите родственников и 
придумайте что-то захватывающее, чтобы скрасить будни. 

СТРЕЛЕЦ
Дни пролетят быстро, много обязанностей на работе, интерес 
к различным темам, желание узнать что-то новое и расширить 
свой кругозор. Подходящее время, чтобы взяться за учёбу или 

податься в путешествие, это пригодится вам в профессиональной области. 
На работе возможен карьерный рост, но не забывайте и о личной жизни.
 

КОЗЕРОГ
Удачный период – будет много энергии, интересные идеи и 
позитивные эмоции. Не слушайте людей, которые часто жалу-
ются и полны негатива. Вам с ними не по пути. Отличные воз-

можности увеличить доход, но, чтобы достичь результата, нужно научить-
ся чему-то новому.

ВОДОЛЕЙ
На работе вы будете в первых рядах, коллеги будут брать с вас 
пример. Энергии у вас сейчас предостаточно, поэтому многое 
удастся сделать, но в важных вещах контролируйте себя и не 

полагайтесь на советы окружающих. Некоторые раздумья связаны с сер-
дечными переживаниями. Не держите всё в себе, поделитесь с любимым 
человеком и продемонстрируйте свою любовь к нему.

РЫБЫ
Постарайтесь проанализировать, всё ли в вашей жизни идет 
так, как вам хотелось бы, если нет, то задумайтесь, что делать, 
чтобы исправить ситуацию. Интуиция прекрасно работает, и 

каждый раз она будет вам подсказывать, что нужно делать. Подходящее 
время для познавательного путешествия с культурно-исторической про-
граммой, но у свободных представителей знака любовная тема может 
быть связана с зарубежьем.
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Гуна Карклиня, 
сертифицированный 
астролог 
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- Сема, а вы знаете, сколько в Одессе рогоносцев, не 
считая вас?  
- Что? Это на что вы намекаете – «не считая вас»?!  
- Извиняюсь. Тогда скажите, сколь-
ко у нас рогоносцев, считая вас?

- Ты кудa этим летом собирaешься? 
- Дa, нaверное, в Сибирь мотнусь! 
- Тебе что, делaть нечего? 
- Я, в принципе, того же мнения, но прокурор нaстaивaет!

- Я знаю вас достаточно и с уверенностью могу сказать: 
более чистого и святого человека я не встречал. Господь 
все видит и я уверен, что вам уготовано место в раю 
среди самых великих праведников. 
- Спасибо, вы умеете утешить перед операцией, доктор.

Вовочка вспоминает:  
- В школе я учился плохо, и мою маму посто-
янно вызывали к директору. Потом я начал 
учиться лучше, и маме с директором при-
шлось искать для встреч другое место.

Секс в машине — это такая дурь! Тесно, неу-
добно, и шофёр сидит, хихикает...

Махнёт Василиса левой рукой – озеро возникнет,  
Махнёт правой – лебеди по озеру плывут,  
Махнёт ещё грамм эдак 200 и начина-
ются галлюцинации посложнее…

- Доктоp! Мне жена изменяет, а pога не pастут!  
- Да они и не должны pасти! Это выpажение такое 
обpазное!  
- Hу слава богу! А я уж думал кальция не хватает!

- Хочу быть похожим на Шерлока Холмса. 
- Быть наблюдательным, начитанным, уметь логично 
мыслить, чтобы разгадывать самые запутанные престу-
пления? 
- Нет, просто хочу жить в Лондоне…

- Привет! Боже, сколько же лет мы не виделись? 
Хорошо, что позвонил, чем похвастаешься? 
- Да вот, можешь поздравить, папой недавно стал! 
- Вот это да! Как ты решился в таком возрасте?! 
- Да это не я решил, это совет кардиналов.

- Представляешь, он всегда светится от счастья, 
когда мы встречаемся, и я у него что-нибудь заби-
раю! 
- Кто – он? 
- Холодильник!

Мужик опоздал на концерт. Тихонько усевшись в свое 
кресло, он шепотом спрашивает мужчину, который 
сосредоточенно отковыривает что-то присохшее к 
брюкам: 
- Простите великодушно, это, случайно, не Глинка? 
- Нет, видимо говно... С детишками возился.
 
- Здравствуйте, это вам звонят из городской админи-
страции. Вам необходимо прийти получить пособие 
по бедности. 
- В какой сумме? 
- Причем здесь сумма?! Брошюра такая, памятка.

Заходят в купе в Симферополе двое. Знакомятся. 
- Я психолог. 
- А я новый русский. Слушай, pаз ты психолог, угады-
вай мои мысли. Я тебе за каждую угаданную по 100 
баксов плачу. 
- Да я ж не ясновидец, я психолог... 
- Мужик, ты че, не понял? По 100 баксов! Давай, 
напpягись, о чем я сейчас думаю? 
- Вот ты с юга едешь. Hавеpное, думаешь о том, как 
ты классно отдохнул! 
- Пpавильно, психолог! Вот тебе 100 баксов! 
Угадывай дальше! 
- А pаз классно отдохнул, то с кpасивой женщиной. 
Hавеpное, ты о ней думаешь. 
- Молодец! Возьми еще 100! Дальше! 
- И ты думаешь, как не хочется домой... 
- Еще 100! 
- А pаз не хочется, значит, дома жена... 
- Hу, волшебник! Вот тебе еще стольник! 
- Ты думаешь: убить ее, что ли? 
- Стоп, мужик! Hа вот тебе тысячу баксов! 
- А что случилось? Мысль как мысль... 
- Мужик, это уже не мысль. Это – идея!

Родители на семейном совете: 
- Сынок! Мы все с понедельника начинаем новую 
жизнь! Я брошу худеть, папа бросит курить. А ты? 
- Я могу бросить школу...

АНЕКДОТЫ

ИЗ ПИСЕМ ГОРОЖАН НА ОФИЦИАЛЬНОМ ПОРТАЛЕ VENTSPILS.LV:
Этим утром, ещё до 8 часов утра было выключено уличное освещение на многих улицах, например, на виадуке, на 
улице Эмбутес, на проспекте Лиелайс, на улице Юрас, на улицах Ганибу и Кулдигас… На улицах Юрас и Васарницу 
уличное освещение также было выключено до 8 часов утра. При таких погодных условиях нельзя увидеть пешехо-
дов на тротуарах.  

(Вентспилчанка Мария, 10.02.2020.)

ОФИЦИАЛЬНЫЙ ОТВЕТ ПРЕДПРИЯТИЯ САМОУПРАВЛЕНИЯ «КОММУНАЛЬНОЕ УПРАВЛЕНИЕ»: 
Здравствуйте! Благодарим за сообщение, ответственные службы пересмотрят действия пункта включения. При 
шторме или дождливой погоде существует возможность, что на некоторых участках освещения может не быть.  

ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ: 
Принято говорить, что спасение утопающих – дело рук самих утопающих. Как и безопасность пешеходов в руках 
самих пешеходов.  Но водителю Марии (судя по письму, она может быть причислена к этой категории) вообще вол-
новаться не стоит.  В конце концов, у машины есть фары, которые делают передвижение более безопасным. В 
свою очередь пешеходы пусть думают сами, как в полутьме добраться до конечного пункта своего маршрута. Но 
безопаснее всего вообще остаться дома – ведь в 21-м веке есть возможность качественно работать с домашнего 
компьютера. 
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говорят социологи, в благополучной семье в соответствующих 
в то время для среднего класса условиях материального и 
душевного комфорта: и у родителей, и у бабушки с дедушкой 
было хорошее образование и содержательная работа.  Мне 
нравилось и удавалось подмечать, как они «менеджируют» 
различные ситуации. На их примере я быстро понял, что нужно 
делать, чтобы достичь положительный материальный резуль-
тат и одобрение общества, и в принципе делал то же самое. 
Только, конечно, «быстрее, лучше и по-новому» – в моём пони-
мании подростка», – во взрослой жизни Робертс благодарен 
отцу Раймонду и маме Инесе, деду Виталию и бабушке Ванде, 
дядюшкам и тётушкам прежде всего за то, что они мальчика, 
как и его младшую сестру Иванду с малых лет приучали к рабо-
те и самостоятельности. Иванде всегда нравилось танцевать, 
но для взрослой жизни и так всерьёз она выбрала медицину.  

«Родителям хватило ума не навязывать мне ни одну рабо-
ту, а показать, какой хороший и полезный результат с её помо-
щью можно достичь», – Роберт вспоминает, что уже с шести 
лет на полях «Светели» в Ливагской волости рулил трактором 
и радовался, что может проехать так же прямо, как дед со сто-
роны матери Агрис Бундзиньш, который заодно и объяснял 
мальчонке, где у мотора трактора находится «голова» и поче-
му двигателю в дневное время нужны «свечи».  

НЕ УПУСТИТЬ ВОЗМОЖНОСТЬ 
«Условия даже в течение моей недолгой жизни изменились, 

конечно. Сейчас навыки езды осваивают и права получают на 
курсах, а о «голове», «обуви» и «голосе» мотора заботятся в 
сервисе. И всё же – жаль, что даже после получения води-
тельских прав кое-кто даже стеклоомывающую жидкость в 
свой автомобиль залить не может и колеса заменять.  Мне 
всегда было важно, что сам могу «водить» любое транспорт-
ное средство или, как сейчас говорят, менеджировать свою 
жизнь, и считаю это главной ценностью, что мне и остальным 
дало моё государство.  Важно не упустить эту возможность. 

Говорю так потому, что именно знания о строение автомо-
биля позволили мне исполнить мечту почти каждого подростка 
– стать автоспортсменом, хотя и только в любительском клас-
се. Зрителям со стороны, вероятно, кажется, что они на трассе 
соревнований видят суть этого аттрактивного вида спорта, в 
действительно даже не догадываясь, что не менее интересной, 
а эмоционально даже более сложной для любителя является 
подготовка автомашины к соревнованиям: ведь до этого нужно 
найти спонсоров, договориться с механиком, пилот должен 
встретить штурмана с соответствующим характером и навы-
ками и наоборот, нужно распланировать более мелкие рабо-
ты, чтобы высвободить время для езды, успокоить близких, что 
всё будет в порядке, а самому нужно быть готовым ко всему», 
– Роберт признаёт, что говорит об этих вроде как всем извест-
ных истинах потому, что именно опыт автосоревнований в боль-
шей мере воодушевил его начать довольно рискованный и пока 
труднопредсказуемый бизнес проката автомобилей.    

ГАРМОНИЯ НА ГЕННОМ УРОВНЕ  
Молодой предприниматель признаёт, что на этом этапе не 

менее важной была моральная и материальная поддержка 
близких, так как фирму “IPRP” основала вся семья, у которой в 
Талси есть магазин франшиз, а в Либагской волости – бизнес 
по выращиванию цветов и рассады. В свою очередь на плечо 
отца Роберт может положиться в решении юридических вопро-
сов, так как Раймондс именно эту специальность получил в 
Полицейской академии и многие годы после этого на различ-
ных должностях работал в Талсинской полиции и в службе без-
опасности Рижского аэропорта. И в то же время он не забывал 
совершенствоваться и в составе оркестра демонстрировать 
полученные им в Талсинской музыкальной школе навыки игры 
на саксофоне. Он часто брал с Роберта с собой на репетиции, 
и когда тот подрос, то тоже продолжил образование там же, где 
в своё время отец. И тоже по классу игры на саксофоне. 

«Мы вместе музицировали и в составе оркестра, и вдво-
ём, и это прекрасное чувство – гармония на генном уровне”, – 
Робертс улыбается и добавляет, что с оркестром побывали за 
рубежом, получив там представление о тамошних дорогах, эти 
знания пригодились в теперешней работе, когда он отправля-
ет через границу выданные им напрокат свои микроавтобусы.  

НА ПРАЗДНИКЕ ПЕСНИ ВСТРЕТИЛ ЛАЙНЕ 
Ещё со времен учёбы в Талсинской средней школе № 

2, которую окончил с отличием (могло ли быть иначе, ведь 
бабушка была там учительницей немецкого языка…), Роберт 
пел в хоре и вместе с другими принимал участие и во всех 
Праздниках песни в то время. На Празднике песни он впервые 
увидел и участницу художественной самодеятельности Лайне, 
с которой он теперь вместе в Вентспилсе. Для спортивной 
девушки этот город не был чужим, здесь она изучала вокал в 
музыкальной школе, окончила Вентспилсскую высшую школу 
и работает специалистом по закупкам в международном пред-
приятии. Она находила время и для тренировок, и для «золо-
тых» стартов в женской сборной по волейболу края, успевая 
также помогать Роберту создавать рекламу услуг проката 
автомобилей на домашней странице фирмы. В этой сфере 
есть навыки и у Роберта, так как общественные отношения и 
менеджмент он начал изучать в высшей школе.    

Сам себе рулевой

«Вначале там предлагали осваивать азбучные истины, 
которые мне были уже хорошо известны, когда организовы-
вал молодёжные мероприятия в школе и в городе. Было неин-
тересно, поэтому скоро я оттуда ушёл, как и из Рижского тех-
нического университета, где почти случайно оказался, чтобы 
изучать тепловые, газовые и водные технологии. Мысль полу-
чить высшее образование я не отбросил, но пока ещё пыта-
юсь понять, в какой именно сфере оно мне было бы более 
всего необходимо. До сих пор достаточно хорошо все вопро-
сы удается решать благодаря коммуникативным способно-
стям со специалистами соответствующих отраслей и близки-
ми», – Роберт шутит, что не забыл пожелание бабушки Ванды, 
чтобы он получил хотя бы степень бакалавра. чтобы позднее 
не было стыдно перед детьми…                

НИША С ПРЕДЛОЖЕНИЕМ ПРОКАТА  
То, что аренда автомобилей в Вентспилсе является относи-

тельно свободной шишей, Роберт заметил после нескольких 
лет работы в группе продуктов питания “Cido”. 

«Должность у торговцев была солидной и интересной, было 
сформировано много контактов, которые полезны до сих пор. 
Но, на мой взгляд, это не работа на всю жизнь – в отличие от 
проката автомобилей, который довольно тесно связан с моим 
хобби – автоспортом», –  Робертс уверен, что это нишу в обо-
зримом будущем он не покинет, так как возможности (конечно, 
и проблемы) в ней только начинают вырисовываться. 

«В Талси, на мой взгляд, этому бизнесу слишком тесно.  
Ригу заняли крупные международные фирмы, поле дея-
тельности которых – вся Европа. Напротив, в Вентспилсе, 
где такого легального бизнеса, на мой взгляд, почти что нет, 
я вижу перспективы, работая, прежде всего, для местных 
людей и иностранцев, которые прибывают в город на паро-
мах. Для скандинавов транспортировка автомашин через 
море и обратно определенно обойдётся дороже, чем арен-
да в нашей фирме на неделю или больше.  Также выгодным 
было бы сразу же здесь же взять нашу автомашину, если своя 
на длительном ремонте, а также если на более длительное 
время из-за рубежа в Вентспилс прибыла большая семья род-
ственников – ей мы можем предложить микроавтобус. В свою 
очередь репатриантам для перевозки вещей из стран ЕС в 
Латвию могу посоветовать грузовой автобус», – Роберт пояс-
нил, что техника есть на разный вкус и привычки – как с руч-
ным, так и с автоматическим переключением скоростей.  Как 
дополнительная услуга может быть предложен и водитель, 
чтобы путешествием могла насладиться вся семья.  

МЫ НЕ ТОРОПИМСЯ СНИМАТЬ СЛИВКИ 
«Преимущество нашей небольшой фирмы может быть в 

том, что условия договора аренды можно утонять в личной 
беседе, и у клиента самого есть возможность убедиться – всё 
происходит честно, в тексте за мелкими буквами не прячут-
ся пункты о дополнительно оплате в случае непредвиденных 
обстоятельств, а, возможно, и случайностей, и происшествий. 
Конечно, столь же корректного отношения мы ждём и от кли-
ентов, и до сих пор, к счастью, нам не приходилось разочаро-
вываться», – совладелец IPRP рассказал, что спектр и каче-
ство услуг планируется расширить и улучшить, и это делается 
с учетом полученного опыта.   

«Оба с Лайне мы приехали в Вентспилс, чтобы здесь 
остаться, поэтому не собираемся получать прибыль быстро, 
любой ценой. Прежде всего попытаемся добиться того, чтобы 
клиенты начали нам доверять, тогда и произойдёт всё осталь-
ное», – для Роберта важно самоутвердиться в той сфере, на 
которую многие жители в нашей стране до сих пор смотрят с 
опаской.  Мировой же опыт свидетельствует о том, что у неё 
есть будущее, к тому же не за горами время, когда желающие 
для пользования смогут взять умный автомобиль, где вместо 
шофера будет компьютер.   

«Но ведь и такие тоже кто-то будет сдавать в аренду, тогда 
почему бы мне не быть одним из них», – это Роберт с говорит 
с улыбкой, но вполне серьёзно добавляет, что в своё время 
пытался поступить в высшую школу, чтобы изучать исполь-
зование современной аппаратуры в медицине. Тогда ему не 
повезло, но готовность к техническим вызовам и вызовам ИТ 
сохранилась.  

«В средней школе мне хорошо удавалась физика и химия, 
нравилось решать сложные задачи.  В жизни всё иначе, но не 
менее интересно. Жду, какое высшее учебное заведение мне 
покажется интересным, чтобы пополнить знания», – Роберт 
отмечает, что до сих пор ему всегда везло в достижении заду-
манного и он не сомневается, что так будет и в дальнейшем. 
Только нужно много и честно работать, но это у него в харак-
тере от предков. 

Робертс со своим хором средней школы на Празднике песни.

С горячей поклонницей Лайне в перерыве между гонками.

Авторалли в детском саду, Робертс слева.
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Во имя 
любви
Смотрите, уже позади половина фев-
раля, и этом году так случилось, что 14 
февраля или День святого Валентина 
выпадает как раз на конец недели – 
в пятницу можно начинать отмечать и 
праздновать до вечера воскресенья! 
Хотя в городе Вентспилсе заплани-
ровано не так уж и много мероприя-
тий, посвященных Дню Валентина, что 
позволяет в основном отметить день 
всех влюбленных в более интимной 
обстановке. Но пусть это будет только 
ваш выбор!  

И менно 14 февраля, в 18 
часов, в День святого 
Валентина всем отмечаю-
щим праздник предлагают в 
спортивной одежде собрать-

ся у входа в плавательный бассейн Парка 
водных приключений.  Здесь начнётся 
посвященный Дню Валентина забег по 
улицам Вентспилса. Вентспилсские энту-
зиасты бега вместе со специалистами-гео-
дезистами подготовили трассу длиной 6,25 
км в форме сердца, по которой все пробе-
гут в медленном темпе. Затем бесплатно 
можно будет погреться в сауне и восполь-
зоваться СПА-процедурами! 

После ночи Дня Валентина, когда будут 
накоплены силы для нового дня, можно 
будет продолжить празднование вече-
ром. В 21 час, в Культурном центре нач-
нётся большой «Бал любви», где танце-
вальную музыку будет играть популяр-
ная и любимая вентспилчанами группа 
«Galaktika». Билеты не дорогие: 7-9 евро. 

Ну а тем, кто по каким-то причинам 
не отмечает это день, можем посовето-
вать в воскресенье вечером, в 18 часов, 
пойти в Культурный центр на концерт 
«Воспоминания и мелодии», на котором 
выступит солистка Каролина Шварцберга-
Сулбаева, пианисты Геннадий Гринько и 
Сергей Золтов. Прозвучит красивая спо-
койная музыка, которая позволит без 
стресса подготовиться к новой рабочей 
неделе. 

Неудачей завершилась третья попытка за короткое время со стороны «Вентспилсского комбината по благоустройству» продать принадлежащих самоуправлению оленей и 
ланей, а также недвижимое имущество, которое находится в так называемом Саду оленей. Парк, который, как ранее отмечало самоуправление, являлся одним из любимых мест 
прогулок вентспилчан и гостей города, с осени закрыт. В конце марта «Вентспилсский комбинат по благоустройству» собирается организовать уже четвертые торги. 

С егодня, в середине послед-
него месяца уникальной зимы 
2019/2020 гг., заглянем в историю 
– узнаем, как в старину радо-
вались зиме те, кто увлекался 

катанием на коньках, лыжах и санках с горы 
в наших краях. 

Археологические находки свидетельству-
ют, что лыжи и коньки наши далекие пред-
ки начали использовать уже очень давно. 
Самые древние лыжи были найдены непода-
леку – на территории Сарнате, или, точнее, на 
Сарнатской торфяной стоянке, им несколько 
тысяч лет. В свою очередь, самые древние 
известные коньки были обнаружены на бере-
гах Даугавы. Они изготовлены из кости и дати-
руются XII столетием. Конечно, наши пред-
ки катанием на коньках и лыжах не занима-
лись как видом спорта. Эти предметы имели 
весьма функциональное и практическое при-
менение – они давали возможность легко, 
быстро перемещаться по снегу, не утопая в 
нем (лыжи в старинных текстах называют и 
«снежными туфлями») и преодолевать боль-
шие расстояния по льду – замерзшим рекам 
и озерам. Что касается санок, то с незапамят-
ных времен они были незаменимым сред-
ством сообщения снежной зимой.  

В латышской классической литературе 
лыжи и коньки упоминаются очень часто, 
больше всего – в книгах детских воспоми-
наний. Интересно, что описания лыжных 
палок практически нет, – возможно, обходи-
лись без них, однако упоминается, что в при-
поднятых концах лыж просверлены дыроч-
ки, через которые продеты веревки. Концы 
веревок лыжник держал в руках. В рассказах 
как латышских, так и немецких, голландских 
авторов описываются коньки на деревянной 
колодке, с укрепленной понизу во всю длину 
прочной проволокой. На таких коньках ката-
лись дети из бедных семей, родителям кото-
рых не хватало средств на приобретение 
коньков с металлическими лезвиями. 

Первые катки – как места коллективно-
го отдыха – в Европе и Америке появились 
в конце XIX века. На старинных гравюрах 
мы видим господ и дам, в уличной одежде, 
но к обуви прикреплены коньки; они сколь-
зят по очищенной ледовой площадке, кото-
рую освещают газовые или керосиновые 
фонари. На катках крупных городов даже 
звучала музыка – играли местные музыкан-
ты. Катание на коньках как увлекательное 
зимнее развлечение практически для всех 
слоев населения стало особенно популяр-

В третий раз провалилась попытка продать оленей

У читывая печальный результат 
прошедших трех торгов, мало-
вероятно, что во время четвер-
тых наконец найдется покупа-
тель, который пожелает хозяй-

ничать на этой территории и стать вла-
дельцем четырех объектов недвижимости 
и 36 животных – оленей и ланей. Известно, 
что первоначально интерес к предложению 
был проявлен, но до участия в торгах дело 
не дошло. 

Сомневаться в том, что четвертые торги 
завершатся успешным результатом, застав-
ляют, в том числе, и последовательные 
шаги «Вентспилсского комбината по бла-
гоустройству». В первый раз в прошлом 

году, 23 сентября, во время ожидавшихся 
торгов животных предполагалось продать за 
11 750 евро. На следующих торгах 28 октября 
учреждение самоуправления снизило цену 
до 9160 евро, однако торги не состоялись. 
Наконец, на запланированных 7 февраля тор-
гах «Вентспилсский комбинат по благоустрой-
ству» и самоуправление надеялись привлечь 
заинтересованных, предлагая купить не толь-
ко оленей и ланей, но и принадлежащее 
самоуправлению недвижимое имущество на 
объекте, где находится Сад оленей – на ул. 
Талсу, 240. На продажу, правда, были выстав-
лены не особенно привлекательные объекты 
– например, сторожка, сенной сарай, погреб 
и смотровая вышка. Очевидно, что покупа-

тель с удовольствием приобрел бы и землю, 
но она остается в собственности самоуправ-
ления. Если бы кто-либо приобрел недвижи-
мость и животных и остался хозяйничать на 
этой территории, то самоуправление могло 
бы взимать с него арендную плату. Однако 
общая стоимость, как отмечают знатоки этой 
территории, скорее, отпугивает потенциаль-
ных покупателей – начальная цена на торгах 
за 36 животных и четыре объекта недвижи-
мости была установлена в размере 126 071 
евро. Значит, если допустить, что животные 
продаются за те же 9160 eвро, общая стои-
мость зданий составит 116 911 eвро. 

Пока не оглашена официальная дата тор-
гов, известно лишь, что они пройдут в конце 

марта. 
Вентспилсский Сад оленей был создан, 

чтобы способствовать возможностям актив-
ного отдыха и образования для семей, пре-
доставляя жителям знания в области зооло-
гии и экологии на примере фауны Латвии, 
однако по-настоящему достичь поставлен-
ных целей не удалось. Хозяева сада приво-
дили обоснованные аргументы, однако руко-
водство думы во главе с конкретным лицом 
упрямо настаивало и высказывало убежден-
ность в том, что сад Оленей – это нечто уни-
кальное, и каждому необходимо его посе-
тить. Вентспилсский Сад оленей площадью 
32 га действовал с 2006 года, но с осени про-
шлого года он закрыт для посетителей. 

Зимние радости в былые времена
Нет причин утверждать, что снежные 
зимы канули в Лету. Кто знает, может быть, 
следующей зимой Латвию укроет белым, 
мягким снежный покрывалом, и те, кому 
приходится чистить улицы, опять будут 
недовольны и скажут: чем в прошлом году 
было плохо!.. В свою очередь, любители 
катания на лыжах, коньках и санках, с рас-
красневшимися от радости щеками, будут 
вытаскивать из чуланов заскучавший уже 
было инвентарь, чтобы отправиться в 
«белый мир». Заснеженный дом лесника в Казиню. 

Начало ХХ в. 
Улица Кулдигас (каштановая аллея) 
в зимнем убранстве. 30-е гг. ХХ в.

но в начале ХХ века. И в Вентспилсе в это 
время для посетителей открылись первые 
катки. В 1908 году, когда недалеко от моря 
построили учреждение для отдыха – кургауз, 
рядом с ним выкопали пруд, оставив посе-
редине маленький островок. Летом в пруду 
качались на воде лодки, а зимой он превра-
щался в прекрасный каток, на котором музы-
кальный фон создавали разместившиеся на 
островке участники гарнизонного оркестра. 
Это было не просто катание, а настоящие 
танцы на льду; чаще всего играли вальс… 
Можно попытаться представить себе дам 
в длинных юбках, с огромными шляпами 
на головах, к ботиночкам у них прикрепле-
ны коньки с высоко загнутыми концами… а 
также, конечно, господ в приталенных паль-
то, с меховыми воротниками и белыми шар-
фами, в цилиндрах, и, может, тепло закутан-
ных детишек, которые крутились у взрослых 
под ногами. С улыбкой задумываешься о 
том, что, если какая-нибудь из представи-
тельниц прекрасного пола «садилась» на 
лед, то копчик от сильного удара спасала 
фланелевая нижняя юбка в сборку и шерстя-
ная верхняя юбка, особенно пышная сзади. 

Если каток кургауза (с буфетом и малень-
кой «ресторацией») был по карману более 
зажиточной части вентспилчан, то каток вент-
спилсского отделения спортивного общества 
«Union» в саду имения Пухерта (ныне юго-за-
падная часть площади Лиелайс) был намного 
более демократичным, наслаждаться ката-
нием на коньках там можно было за чисто 
символическую плату или вовсе бесплатно. К 
тому же, каток «Union» уже в 1912 году осве-
щали электрические лампы, а на катке кур-
гауза приходилось довольствоваться кероси-
новыми фонарями. Там и состоялись первые 
соревнования «по бегу на коньках и худо-
жественному бегу» в нашем городе. После 
Первой мировой войны, когда было разорено 
имение Пухерта вместе с садом и «прелести» 
кургауза, основанное спортивное общество 
«Спарс» открыло новый каток «На площади 
Догадова», то есть на площади возле дома 
бывших вентспилсских купцов Догадовых, на 
углу улиц Юрас и Дзирнаву. Там было элек-
трическое освещение и несколько раз в неде-
лю играла «живая музыка». Посетители этого 
катка разительно отличались от довоенной 
публики – вместо тяжелых юбок короткие 
(до колен) платьица для катания на коньках, 
жакеты на вате и плотно прилегающие кожа-
ные шапочки у мужчин. Самые смелые дамы 

даже позволяли себе надеть мужские брюки, 
а у лыжниц толстые шерстяные брюки уже 
стали признанным предметом одежды.  

В свое время пожилые люди рассказывали, 
что уже тогда любимым местом для катания 
с горы на лыжах стала знаменитая Спиците 
– не особенно высокая, но все же настоящая 
горка в конце улицы Саулес, у черты горо-
да (ныне – за созданной горой для катания и 
Парком приключений). Вторая часто исполь-
зовавшаяся трасса была в Парвенте в сторо-
ну Сталдзене. Любители покататься на конь-
ках, особенно юные, использовали каждый 
хорошо замерзший водоем; в этом отношении 
настоящим раем были пруды Малу бедрес 
(между улицами Дурбес и Латгалес и на тер-
ритории нынешнего сада Ренькя). Эти пруды 
стали местом первых тренировок конькобеж-
цев и импровизированных хоккейных матчей 
для нескольких поколений, до самого конца 
60-х гг. прошлого века, когда большая часть 
прудов были засыпаны. 

В 30-е годы, когда спортивное общество 
«Спарс» подготовило свой «спортивный сад» 
(ныне олимпийский центр), там каждую зиму 
открывали прекрасный каток – с пунктом про-
ката коньков, раздевалкой, помещениями с 
обогревом и чайным столом. Этот каток дей-
ствовал еще долго после Второй мировой 
войны – на том же месте, с музыкой из гром-
коговорителя, только чайного стола больше 
не было… Да, ныне узкая и маловодная река 
Видме в те времена была намного полново-
днее и служила своеобразным путем конь-
кобежцев от Галиньциемса до спортивного 
сада или стадиона. Ведь зачем же идти пеш-
ком в такой дальний путь, держа коньки под-
мышкой? Удобнее было элегантно скользить 
по льду Видме и лишь последний десяток 
метров как-то преодолеть «на цыпочках». 

И еще пару слов о катании на санках. 
Сейчас – не в этом сезоне, а вообще в 
последние годы – очень редко на улице при-
ходится видеть группку детей, где у каждого в 
руках веревка от санок, которые бы направ-
лялись в какое-нибудь чудесное место, чтобы 
с радостными возгласами скатиться с горки. 
Когда-то такое было… На той же Спиците, 
в сторонке (чтобы не путаться под нога-
ми у серьезных лыжников), Звиедру валнис 
(улица Юрас, Васарницу), на берегу Видме 
возле моста улицы Инжениеру–Кулдигас 
(ныне вместо моста улица, где внизу труба). 
Замечательным местом была нынешняя 
улица Зиру (ответвляется от улицы Сабиле). 

Сегодня сложно поверить, что когда-то вме-
сто улицы был длинный спуск с горы (ста-
рая дюна), который, как магнит, притягивал 
детишек с санками не только из ближайших 
окрестностей. Как только выпадал снег, там 
было многолюднее и веселее, чем сейчас 
в тщательно обустроенных «детских город-
ках». Каждый день до самой темноты десят-
ки девчонок и мальчишек неустанно тащили 
свои санки в гору, чтобы с ветерком скатить-
ся вниз. Если в одном месте снег уже был 
протерт до песка, толпа катающихся дружно 
перебиралась на пару метров дальше, пока 
Метелица вновь не покрывала горку толстым 
слоем снега. 

Так было когда-то. Будем надеяться, что 
однажды будет вновь… 
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НАМ ПИШУТ

Отказ утвердить Муйжниекса 
признан незаконным 
Aдминистративный районный суд при-
знал незаконным решение правительства 
об отказе утвердить в должности ректо-
ра Латвийского университета Индрикиса 
Муйжниекса. Кабинет министров должен 
в течение трех недель повторно рассмо-
треть этот вопрос с учетом констатиро-
ванных в приговоре фактов и их юридиче-
ской оценки. Министерство образования 
планирует приговор обжаловать. 

Kaриньш не отправит 
Немиро в отставку 
Премьер-министр Кришьянис Кариньш не 
поддерживает мнение министра юстиции 
Яниса Борданса о необходимости отстав-
ки министра экономики Ралфса Немиро, 
который оказался замешан в сканда-
ле, связанном с попытками назначить 
в совет «Латвэнерго» своего советника 
Павла Ребенока. Позднее премьер откло-
нил кандидатуру П. Ребенока, который не 
получил доступа к государственной тайне. 

Шеф полиции покинул 
должность 
Начальник Госполиции Интс Кюзис поки-
нул должность. Обязанности шефа 
Госполиции он исполнял в течение девя-
ти лет. По словам И. Кюзиса, он оста-
вил должность с чувством хорошо про-
деланной работы. Вскоре будет объ-
явлен конкурс на пост руководителя 
Государственной полиции. 

Лимонад будет стоить 
значительно дороже 
Сейм в окончательном чтении поддер-
жал изменения в законе, которые предпо-
лагают существенное повышение акциз-
ного налога на подслащенные безалко-
гольные напитки. Их цель – существенно 
снизить в обществе потребление напит-
ков с высоким содержанием сахара. 
Изменения вступят в силу в 2022 году. 

Фоторадары зафиксировали 
больше нарушений 
В прошлом году существенно вырос-
ло число нарушений, зафиксированных 
фоторадарами, – более 302 тыс., что 
на 28,6 тыс. больше, чем в 2018 году. 
Переносные фоторадары констатирова-
ли 80 тыс. нарушений, и здесь наблюда-
ется небольшое уменьшение числа. 

Закатистовс берет 
руководство «KPV LV» на себя 
На общем собрании партии «KPV LV» 
новым председателем партии избран 
руководитель ее фракции в Сейме Атис 
Закатистовс, который заменит бывше-
го лидера Артуса Кайминьша. В прав-
ление политической силы были избра-
ны A. Закатистовс, министр экономики 
Ралфс Немиро, министр благосостоя-
ния Рамона Петравича, депутаты Сейма 
Эрикс Пуценс, Янис Витенбергс, Ивета 
Бенхена–Бекена и Иева Крапане, а также 
Марис Можвилло и Лаурис Зивертс. 

Получатели ВНЖ привнесли 
1,5 млрд евро 
Инвестиции, связанные с получением 
вида на жительство (ВНЖ), с июля 2010 
года до лета прошлого года составили 
1,5 млрд евро. В последние годы роль 
этого инструмента в привлечении ино-
странного капитала значительно умень-
шилась. Всего за 10 лет выдано 18 тыс. 
видов на жительство, преимущественно 
гражданам бывших стран СССР. 

В Латвии вторая самая 
низкая минимальная 
зарплата в ЕС 
На сегодняшний день в Латвии вторая 
самая низкая минимальная зарплата 
среди стран Европейского Союза – 430 
евро. Меньше только в Болгарии – 312 
евро. В Эстонии минимальный оклад 
составляет 584 евро, а в Литве с начала 
этого года – 607 евро.

НОВОСТИ ЛАТВИИ

Ventspilnieks.lv приглашает 
на работу журналиста 

Мы предлагаем: 
ответственную и интересную работу;

конкурентоспособную зарплату. 
Требования к кандидатам: 

отличное знание латышского языка; 
хорошие навыки работы с компьютером, 
инициативность, находчивость и хорошие 
способности организовать свою работу.  

Опыт работы в журналистике, в 
создании содержания портала, в 

фотографировании, навыки коммуникации 
в социальных сетях, хорошее знание 

английского, русского и немецкого языков 
будут считаться преимуществом. 

CV и мотивационное письмо будем 
ждать по э-почте на адрес: redakcija.

ventspilnieks@gmail.com

прозвучало имя главного прокурора депар-
тамента аналитической деятельности и 
руководства Генеральной прокуратуры 
Айварса Остапко. 

Наиболее подходящую, по результатам 
конкурса, кандидатуру на голосование в 
Сейм выдвинет Совет юстиции – инсти-
туция, которой руководит председатель 

Прокурор в деле Лембергса Юрис Юрисс – 
кандидат на должность генерального прокурора? 

Верховного суда. Поскольку кандидаты на 
должность генерального прокурора в этот 
раз смогут выдвинуть свою кандидатуру 
самостоятельно, их круг может значитель-
но расшириться. Совет юстиции должен 
принять решение относительно кандидата 
до июня, то есть, в соответствии с действу-
ющим регулированием, за месяц до исте-
чения срока полномочий нынешнего гене-
рального прокурора. 

 Окончание. Начало на 1 стр.

Ventspilnieks.lv предлагает:
• Разместить объявления и рекламу в газете “Ventspilnieks.lv”
• Разработать дизайн рекламы по желанию клиента
• Подготовить и публиковать рекламные и информационные листы в 
газете “Ventspilnieks.lv”
• Распространять рекламные вкладыши вместе с газетой Ventspilnieks.lv”
• Разместить рекламный баннер на портале “Ventspilnieks.lv”
По вопросам о расценках на рекламу и объявления, об изготовлении и 
размещении рекламы в газете и на портале “Ventspil nieks.lv” просим свя-
зываться с редакцией газеты. э-почта: redakcija.ventspilnieks@gmail.com

Хотелось бы поделиться впечатлениями 
после ознакомления с информационной 
табличкой возле входа в ОЦ «Вентспилс» 
со стороны улицы Спорта. 

Я в раздумьях. Пару десятков лет я 
был вентспилчанином, но уже давно явля-
юсь гражданином ЕС, использую возмож-
ность жить и зарабатывать в другом месте. 
Посещаю Вентспилс раз в 4–5 лет. Обычно с 
друзьями молодости, сколько их здесь оста-
лось, мы гуляем по городу и обсуждаем, что 
изменилось с момента последнего посеще-
ния. Изменилось многое, но это известно и 
самим горожанам. 

В этот раз – о другом. Направляемся в сад 
Ренькя по улице Спорта и замечаем возле 
въезда в Олимпийский центр информацион-
ную табличку, которую раньше, как нам кажет-
ся, мы не видели. Мы видим, что восстанов-
лено старое название – Спортивный холл. 
Мой друг, местный, возразил, что такого здесь 
нет – в схеме указан Баскетбольный холл, на 
что указывает и огромная надпись над вхо-
дом в холл. Ради интереса открываем домаш-
нюю страницу Олимпийского центра – тако-
го объекта не существует. Мы пошутили, что 
художник, как представитель творческой про-
фессии, решил, что, если уж здесь занимают-
ся спортом, то пусть будет Спортивный холл. 

Если руководство предприятия это утвер-
дило, то, скорее всего, оно желает, чтобы 

Спортивный холл или Баскетбольный холл?

вентспилчане не забывали об истоках свое-
го города и конкретно ОЦ, дескать, историю 
нужно уважать. Надо сказать, весьма ориги-
нальное решение.   

Вновь в 
Вентспилсе най-
дены необыч-
ные решения 
для простых 
вещей. А может, 
доминирующий в 
Вентспилсе вид 
спорта – баскет-
бол хозяева горо-
да собираются 
заменить чем-то 

другим – волейболом, ручным мячом… 
Я горжусь, что родился в Вентспилсе. 

На прошлой неделе вентспилчане стали 
свидетелями зрелищной сцены – с произ-
водства “Ventspils Andren” на Кустес дам-
бис на причал ООО “Noord Natie Ventspils 
Terminals” был перемещён крупногабарит-
ный груз – скруббер для очистки дымовых 
газов, который в дальнейшем был экспор-
тирован в Уппсалу в Швеции. 

Рекордно большой 
крупногабаритный груз NNVT

Р азмеры груза были действитель-
но внушительными: вес 60 тонн, 
длина достигала 36 метров, шири-
на – 6,6 метров, а высота – почти 
восемь метров.  Для перемещения 

груза был выбран такой маршрут, чтобы не 
мешали деревья или дорожные знаки, в свою 
очередь на территории порта проезжая часть 
была специально демонтирована и подготов-
лена для ввоза груза на терминал. В сотруд-
ничестве с оператором подъёмника тяжелых 
грузов скруббер успешно подняли на судно.  

Как указал руководитель коммерческо-
го отдела предприятия Артис Шенкевицс, 
“Noord Natie Ventspils terminals” – единствен-
ное предприятие в Вентспилсском порту, 
которое специализируется на перевозке 
таких нестандартных грузов.  Направление 
этого бизнеса предприятие развило несколь-
ко лет назад, когда из-за установленных 
санкций между Востоком и Западом исчез-
ли некоторые виды грузов, как, например, 
рыбная мука и сахар. «Хотя мы являемся 
транзитным терминалом, мы начали иссле-

довать, как можем помочь местным латвий-
ским, особенно курземским предпринимате-
лям, найти более выгодные и более лёгкие 
пути экспорта через Вентспилсский порт. 
Таким образом большая часть транзитно-
го раздела в настоящее время перешла на 
экспорт.  В основном это древесина, крупно-
габаритные изделия из стеклопласта, зерно, 
рапсовый жмых, древесностружечные грану-
лы, бетон», – уточнил Артис Шенкевицс. 

Он также подчеркнул, что хотя перевозка 
крупногабаритных грузов не является для 
предприятия чем-то новым, транспортиров-
ка такого размера и такой степени сложно-
сти была произведена впервые. Правда, 
несколько недель назад у предприятия 
был похожий заказ, когда были перегруже-

ны шесть 30-тонных очистителей дымовых 
газов, которые были экспортированы в Чили.  

В свою очередь самый тяжелый груз в исто-
рии NNVT – это два огромных трансформато-
ра, которые весили соответственно 110 и 130 
тонн и были перегружены в октябре 2018 года.  

Как рассказали в Вентспилсском свобод-
ном порту, у NNVT большой опыт в обслужи-
вании грузов нестандартных размеров, обра-
ботка крупногабаритных грузов здесь также 
производится регулярно.  Такая возможность 
является конкурентоспособным преимуще-
ством индустриальной зоны Вентспилсского 
свободного порта, так как нахождение про-
изводства непосредственно вблизи порта 
позволяет производителям снизить затраты 
на транспортировку. 

Установка 
очистки 

дымовых 
газов, кото-

рая была 
экспорти-

рована в 
Уппсалу в 

Швеции.
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Прежде всего 
правлению УВСП 
необходимо 
продолжить работу 
над изменениями в 
бюджете, которые 
зависят от объема 
грузов в Свободном 
порту.

«Вента–2002» забрасывает 9 
шайб

Уверенную победу одержал вент-
спилсский ХК «Вента–2002», в Лиге раз-
вития юниорского хоккея (ЛРЮХ) на 
домашнем льду разгромив «Даугаву» 
со счётом 9:2. Защитник Ритварс 
Рейманис набрал 4 (3+1) очка. «Вента–
2002» с 44 очками в 22 играх занимает 
второе место, на первом месте – «АКО/
Марупе», у которой на три очка больше 
и одна игра в запасе.

1/4 финала против 
турецкого клуба

Соперником БК «Вентспилс» в 1/4 
финала Европейского кубка FIBA будет 
турецкий клуб «Bahcesehir College». 
Первая встреча состоится 4 марта в 
Стамбуле, а ответная игра пройдёт 11 
марта в Вентспилсе. В случае победы 
соперником БК «Вентспилс» в 1/2 фина-
ла будет победитель пары «Tsmoki» 
(Минск) и «Bakken Bears» (Дания).

Пять побед в пяти 
выездных играх 

В Латвийско-эстонской баскетболь-
ной лиге БК «Вентспилс» в гостях в 
малорезультативной игре обыграл клуб 
«Юрмала/Бестсейф». Это была пятая 
победа вентспилсской команды в пяти 
выездных матчах за последние 11 дней. 
В составе БК «Вентспилс» не игра-
ли лидеры команды: Марис Гулбис и 
Роналдс Закис. У Вентспилса это была 
17-я победа в 22 играх.

Присоединились француз 
и украинец

ФК «Вентспилс» заключил контрак-
ты с ещё двумя легионерами – украин-
ским защитником Андреем Сахневичем 
и французским нападающим Крисом 
Марлоном Мба. Оба легионера уже 
успели отличиться за свой новый клуб, 
каждый забил по одному голу в прове-
рочных играх. 

Два поражения в двух 
проверочных играх

Первые проверочные игры на сбо-
рах в Турции провели футболисты ФК 
«Вентспилс». В первой игре венстпил-
чане встречались с российским клубом 
«Динамо» (Москва) и проиграли со счё-
том 1:2, во второй встрече с донецким 
«Шахтар» сильнее были футболисты 
украинского клуба 0:1.

«Вентспилс ХС» победил 
в регулярном чемпионате 

3-й тур Вентспилсской открытой 
хоккейной лиги выиграла команда 
«Вентспилс ХС», которая стала побе-
дительницей регулярного чемпионата. 
Второе и третье места за командами ХК 
«Марбелла» и «Курекс» соответствен-
но. Скоро начнутся игры плей-офф, а 
финальный турнир планируется прове-
сти 4 апреля.

Тяжелоатлеты – в восьмёрке
В квалификационном ранге на попа-

дание на Олимпиаду 2020 года в Токио 
у латвийских и вентспилсских тяжелоат-
летов хорошие шансы получить путёв-
ку на игры. На данный момент пятые 
места в своих категориях занимают 
Ребека Коха и Артурс Плесниекс, а 
Ритварс Сухаревс – восьмой.

Пока нет ясности в вопросе о возможной финансовой поддержке со стороны Вентспилсского свободного порта двум крупнейшим 
городским спортивным клубам – БК «Вентспилс» и ФК «Вентспилс». Правление Вентспилсского свободного порта пока этот вопрос 
не оценивало. 

Не позднее апреля решится вопрос о 
поддержке вентспилсских спортклубов

П ока неизвестно, когда правле-
ние Вентспилсского свободно-
го порта рассмотрит этот вопрос 
– возможно, уже через неде-
лю, но это может произойти и в 

апреле. Должны пройти первые пару меся-
цев года, чтобы понять, что происходит с 
грузооборотом. 

Следующее заседание правления 
Управления свободного порта планирует-
ся уже 21 февраля. Возможно, в этот день 
правление Свободного порта займется и 
решением вопроса о рекламных договорах 
с баскетбольными и футбольными клуба-
ми. Об этом ранее новостному агентству 
LETA заявила представитель Управления 
Свободного порта Инга Иевиня. В свою оче-
редь, председатель правления Свободного 
порта Ингуна Страутмане отметила, что пре-
жде всего правлению необходимо продол-
жать работу над изменениями в его бюд-
жете, которые зависят от объема грузов 
Свободного порта. Kак она сказала в интер-
вью для портала «Delfi», во-первых, нужна 

тель правления Управления Вентспилсского 
Свободного порта. 

Как ранее сообщалось в «Ventspilnieks.
lv», футбольный клуб «Вентспилс» ежегод-
но с 2015 года заключал рекламные дого-
воры с Управлением Вентспилсского сво-
бодного порта в размере 399 116 евро. 
Баскетбольный клуб «Вентспилс» за эти 
годы получал неизменную сумму – 438 244 
eвро. В то время как баскетбольному клубу 
необходимо стабильное финансирование 
для второй половины сезона, когда впереди 
решающие игры Кубка Европы, Латвийско-
эстонской баскетбольной лиги и чемпиона-
та Латвии, футбольный клуб «Вентспилс» к 
новому сезону готовится в тренировочном 
лагере в Турции. Правда, у футбольного 
клуба имеется и своя финансовая поддерж-
ка – владелец команды и президент, россий-
ский миллионер Адлан Шишханов, который 
очень активен внутри клуба. Однако следует 
признать, что неполные 400 000 евро в год 
для бюджета клуба в Латвии – очень боль-
шая сумма. 

стабильная информация, которая поначалу 
позволит судить о содержании инфраструк-
туры порта, и только потом можно будет 
говорить о возможности финансовой под-
держки спортклубам. В связи с этим соответ-
ствующее решение о возможных расходах 
Свободного порта может рассматриваться 
не ранее, чем в конце марта, самое позд-
нее – в начале апреля, признала председа-

Пришло время упомянуть об одном незаслуженно забытом вентспилчанине. Это Паулс 
Спрогис, сын вентспилсского учителя Спрогиса, известный за рубежом мореплаватель. 
Он – первый яхтсмен, который в одиночку пересек Тихий океан, передвигаясь по самому 
сложному направлению – с запада на восток. П. Спрогис отправился в путешествие на 
маленькой яхте, предусмотренной для морских прогулок неподалеку от берега, исполь-
зуя самодельные навигационные инструменты. 

Вентспилчанин в Тихом океане, 
или Безумцам принадлежит мир

Н асколько известно, после Второй 
Мировой войны Спрогис не под-
держивал контактов с Латвией, 
поэтому у нас о нем мало кто 
знает, тогда как среди зарубеж-

ных яхтсменов звезда Спрогиса сияет все 
еще ярко. Мы предлагаем познакомиться с 
биографией известного яхтсмена, который 
родом из Вентспилса. 

ПОКА ЕЩЕ СПРОГИС
Паулс Спрогис родился в 1886 году в 

Вентспилсе. Его отец долгие годы рабо-
тал в наших краях учителем. Родители ста-
рались дать сыну хорошее образование и 
отправили его в реальную школу Петра I 
в Риге. Окончив школу, одаренный юноша 
знал пять языков, играл на нескольких музы-
кальных инструментах и увлекался чтением 
книг. Под влиянием книг Паулс стал убежден-
ным пацифистом, поэтому в 1907 году, когда 
ему исполнился 21 год и пришло время 6 лет 
служить в царской армии, будущий новобра-
нец решил бежать. Он тайно пересек грани-
цу и оказался в Германии. И тут возникла 
другая проблема. Паспорта у Паулса еще 
не было, а без документов получить рабо-
ту в Германии было нереально. Российское 
консульство в паспорте ему отказало – он 
был объявлен дезертиром. Осталась одна, 
самая радикальная возможность. В одном 
из известных в криминальных кругах трак-
тиров Паулс за полдоллара купил документ 
и исправил в нем фамилию владельца на 
свою. Так исчез Паулс Спрогис и появился 
Фред Ребелл, впоследствии ставший извест-
ным яхтсменом и авантюристом. 

ТЕПЕРЬ – ФРЕД РЕБЕЛЛ 
Используя поддельный документ, он полу-

чил удостоверение моряка, затем перебрал-

ся в Англию, где паспорт тогда не требовал-
ся, и начал работать на судах. Однообразная 
работа кочегара на пароходе вскоре ему 
наскучила, и в 1910 году Фред решил отпра-
виться искать счастья в Австралии. Он зара-
нее отправил себе в Сидней по почте до вос-
требования 10 английских марок, затем про-
брался на корабль, чтобы «зайцем» добрать-
ся до задуманного континента. Начались 
приключения. В пути он работал помощни-
ком кочегара. Работал хорошо, и в Сиднее 
ему предложили остаться трудиться на кора-
бле. Однако уговорить Фреда не удалось. Он 
сошел на берег, получил свои 10 марок, на 
которые ему предстояло жить первое время, 
и начал искать работу. Тогда австралийское 
правительство каждому, кто желал занимать-
ся сельским хозяйством, выделяло земель-
ный участок. За получением такого участка 
обратился и Фред Ребелл. Однако ведение 
сельского хозяйства не задалось. Земля для 
этого оказалась не приспособлена, это лес 
или, скорее, джунгли. Горох вырастить невоз-
можно – растет по одной горошине в стручке, 
саженцы свеклы съедают птицы… Но Фред 
не теряет надежды – рубит деревья, удобря-
ет почву и, чтобы покрыть убытки, которые 
несет ферма, время от времени подраба-
тывает на ближайшей пилораме. На ферме 
нужна хозяйка, поэтому он начинает пере-
писку с латышскими красавицами. Выбирает 
одну кандидатуру – сиротку Лонию, которая 
живет неподалеку от Риги. Начинаются орга-
низационные мероприятия, чтобы доставить 
Лонию в Сидней через Лондон. Однако в это 
время начинается Первая Мировая война, и 
следующее письмо Лония посылает уже из 
Архангельска – девушка бежит из Латвии. 
Преодолев различные препятствия, Лонию 
все же удается доставить в Сидней, и в янва-
ре 1916 года Лония и Фред вступают в брак. 
Через восемь лет нерентабельное хозяйство 
продано, чета Ребелл переезжает в город, 
а еще через три года брак расторгается – 
Лония без памяти влюбляется в машиниста 
узкоколейки. Фред, конечно, тяжело пере-
живает произошедшее, но держится молод-
цом. К тому времени он уже становится 
достаточно зажиточным господином, владе-
ет собственным бизнесом. У него появляется 
даже новая симпатия – продавщица Элайн. 
Правда, прекрасная австралийка на Фреда 

даже смотреть не хочет, и этот факт не при-
водит к уменьшению депрессии. Вдобавок 
ко всему начинается большой экономиче-
ский кризис тридцатых годов, что разруша-
ет бизнес Фреда. Миллионы людей остают-
ся без работы и средств к существованию, 
мир больше никогда не будет прежним. Фред 
не обходит стороной облюбованную местны-
ми самоубийцами скалу Гепа. Прыжок с нее 
гарантирует мгновенную, безболезненную 
смерть. Постояв некоторое время на краю 
скалы, подумав о жизни и приведя мысли 
в порядок, Фред принимает решение жить 
дальше и делать это в раю для искателей 
счастья – Америке. 

В АМЕРИКУ! 
Американский консул вежливо объясня-

ет Фреду, что въезд в США – дело весьма 
непростое, для этого несколько лет требу-
ется ждать в очереди. Фред хладнокровно 
отвечает, что не собирается ждать в оче-
реди; он привык появляться там, где поже-
лает, и оставаться так долго, как пожелает. 
Так возникает идея отправиться в Америку 
на яхте. Маленькую яхту для прогулок при-
обрести не сложно. Конечно, ее приходится 
немного усовершенствовать. Вместо несу-
ществующей каюты делается брезентовый 
навес, удваивается количество шпангоутов 
и т. д. Следующая проблема – Ребелл ниче-
го не понимает в навигации. Совсем ничего. 
Проблема решается привычным способом – 
длительное время Ребелл проводит в библи-
отеке. Он срисовывает карты (устаревшие), 
приобретает навигационную книгу (70-летней 
давности), затем приходит черед навигаци-
онных инструментов. Ребелл описывает про-
цесс следующим образом: «Механический 
лаг, необходимый для измерения скорости 
движения лодки, я сделал из черенка ста-
рой метлы, прикрепив к нему алюминиевые 
лопасти, c таким расчетом, чтобы они дела-
ли один полный оборот на каждые 12 дюй-
мов расстояния. В качестве индикатора при-
способил маленькие часы, которые отрегу-
лировал так, чтобы каждая минута на цифер-

блате соответствовала одной пройденной 
миле. Компас был диаметром приблизитель-
но полтора дюйма, такие обычно используют 
туристы и скауты». Секстант же, напротив, 
был настоящим шедевром. Для изготовле-
ния секстанта ему потребовались: подзорная 
труда бойскаута; столовый нож из нержавею-
щей стали, который он отполировал до зер-
кального блеска; ручная пила, полотно кото-
рой пригодилось для угловой шкалы (он изо-
гнул его так, чтобы два зубца пилы соответ-
ствовали одному градусу); роль микрометри-
ческого винта взял на себя обычный шуруп.

(Продолжение в следующем номере.)АО “Ventspils Tirdzniecības osta” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного 
налога с населения заплатило 56 016,75 евро. В виде налога на недвижимую собственность - 158 146,18 евро.
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

Примерно таков лейтмотив опубликованного в популярном журнале “Ir” комментария Паулса Раудсепса, в котором он анализи-
рует ситуацию в самоуправлении столицы – в Риге. Так сказать, в тени угрозы роспуска Рижской думы даже сами «отцы» горо-
да уже торопятся почистить пёрышки на замученном коррупционными  и политическими скандалами Олимпе рижской власти.  И 
комментатор “Ir” саркастично предлагает уже наполовину уволенному мэру господину Бурову провести несколько акций по спа-
сению имиджа: кроме уже принятых и порадовавших граждан решений (например, «о пешеходной улице в течение одного дня» 
или по  поводу скоропалительных «острых» перемещений должностных лиц) ввести также акцию одного дня – «сегодня взяток 
не берём».   

Давай не будем брать хотя бы один день!

десятилетий. Поэтому и «команда» хорошо знает своё место – 
нужно быть хорошим и услужливым с Боссом, который единолично 
определит правильное распределение средств, влияния и власти.  
Образно говоря, даже осенний лист с какого-нибудь вентспилсского 
деревца не может упасть без его ведома и согласия. Однако, нель-
зя отрицать, и эта система такая же, как в Риге. О чем наглядно 
свидетельствует «щедрость» прямо или косвенно контролируемых 
предприятий и других структур города Вентспилса, которые финан-
сово поддерживают и напрямую наполняют кошелёк единственного 
начальника, а также получившие его акцепт другие проекты, где, в 
свою очередь, может очень хорошо заработать круг приближенных 
лиц (учтём, что в нашем городе круг этих лиц численно значитель-
но меньше, чем в столице). Взамен все участники получают опре-
деленные гарантии безопасности своей дальнейшей карьеры, если 
только, бесспорно, сохранится лояльность к власти. Иными слова-
ми – если считать по духу закона, а не по букве закона, то никаких 
отличий от созданного в Риге влияния и системы распределения 
власти и денег нет.  То же самое, только более изысканно.  

Но упомянутое в названии и взятое у комментатора “Ir” Паулса 
Раудсепса ироничное предложение почти отстраненному мэру 
Риги очень хорошо могло бы трансформироваться и как предло-
жение власти нашего города. Может, и в Вентспилсе пригодит-
ся какой-нибудь эксцентричный способ, чтобы поднять на новый 
уровень «общественное мнение» горожан. В конце концов, может 
получиться, что на следующих выборах в 2021 году (и по полити-
ческим стандартам это совсем скоро), традиционного нытья по 
поводу того, что нас никто не любит, не уважает и не понимает, а 
мы ведь бескорыстно заботимся о городе и горожанах, может не 
хватить.  Как и не хватить статистических данных, дипломатически 
выражаясь, «интересно интерпретируемых» на уже немного надо-
евших пресс-конференциях.  Слишком много информации появи-
лось в течение последних лет, слишком много возникло вопросов, 
слишком много открылось фактов о деньгах, текущих в направле-
нии одного кармана… И сколько там осталось до потери власти в 
прямом и в переносном смысле.   

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Принимаются заявки
Молодые люди из малообеспеченных и 
неимущих семей могут подавать заяв-
ки на получение пособия для поддержки 
талантливых воспитанников. Заявление 
и справку из учебного заведения о 
результатах сессии или семестра можно 
подать в Социальном управлении.  

Беглец осужден 
Kурземский районный суд наказал адми-
нистративным арестом на 10 суток и 
штрафом в 1200 евро некоего водителя 
BMW, который пытался бежать от поли-
ции, но не справился с управлением 
автомобилем и потерпел аварию. 

Проект завершился 
В Вентспилсском международном центре 
радиоастрономии завершился трехлет-
ний проект фундаментальных исследо-
ваний, в рамках которого 12 исследо-
вателей изучали истечение вещества 
из звезд разных видов, радиоизлучение 
имеющихся в космосе молекул, а также 
моделировали химические процессы в 
межзвездной среде. 

Попытались пробраться 
в квартиру
Некий мужчина выломал дверь одной из 
квартир в многоквартирном доме на ул. 
Фабрикас. В ходе задержания он пытал-
ся выломать двери и в полицейской 
машине. По данному факту составлен 
административный протокол.  

Соберут отходы
Комбинат по благоустройству и в этом 
году планирует организовать акции по 
сбору отходов. В марте можно будет 
бесплатно сдать опасные отходы, в мае 
– электроприборы, в июне – макулату-
ру. Крупногабаритные отходы соберут в 
апреле и октябре, а в ноябре – стекло. 
 «Диахрония. Настоящее» 
– так называется открывшаяся в библи-
отеке Высшей школы выставка картин 
Гуны Семеновой, уроженки Вентспилса, 
которая сейчас проживает в Риге.  

Встреча с поэтом
В Доме молодежи побывал поэт Томс 
Трейбергс. Он читал стихи из своего 
нового сборника, а также рассказывал о 
процессе создания стихотворений.  

Выставка японских поясов
18 февраля в Доме ремесел будет 
открыта выставка традиционных япон-
ских поясов. Планируется также лекция 
Армандса Виюпса, посвященная поясам 
и их применению в одежде японцев. 

Снова очереди 
Во время регистрации будущих пер-
воклассников в нескольких шко-
лах и в этом году создались очере-
ди. Некоторые родители провели в них 
несколько часов.  

Крупногабаритный груз
Из производства «Ventspils Andren» на 
Кустес дамбис в вентспилсский терми-
нал «Noord Natie» был доставлен оче-
редной крупногабаритный груз – экс-
портируемый в Швецию скруббер для 
очистки дымовых газов. Длина груза – 36 
метров, вес – 60 тонн.
  Начат процесс
В отношении некоего вентспилчани-
на начат уголовный процесс за гру-
бое нарушение общественного поряд-
ка. Упомянутый человек грубо ругался в 
помещении одного из предприятий, а в 
другом здании ножом поцарапал краше-
ные стены. 

По правде говоря, происходящее в Рижской думе 
и в связи с внеочередными выборами упомя-
нутой думы не так уж далеко и от Вентспилса. 
Как не далеко и очередные (потому что на вне-
очередные во всяком случае мы, вентспил-

чане, вряд ли можем надеяться) выборы Вентспилсского самоу-
правления уже объединённого города и края. Первые ласточки, так 
сказать, уже прилетели, начиная с общей кампании близких к руко-
водству медиа с главной мыслью: нас (горожан) хотят превратить в 
какое-то «местечко», а не в полноценный крупный город, а жителей 
Вентспилсского края вообще в село, и которые будут жить на окраи-
не упомянутого «местечка».  Размаха, конечно, у неё нет, как у бата-
лий вокруг Рижской думы, но в любом случае способы и методы 
промывания мозгов общества практически как будто под руковод-
ством одного дирижёра.   

Конечно, ситуация со многими различными предприятиями 
столицы несколько отличается. Или, точнее сказать, в коридо-
рах рижской власти склонность наживаться за счёт денег города 
(или – ещё точнее – за счёт денег жителей города) достигла таких 
размеров, что превзошла любые границы даже самого низкого 
вкуса, как и назначение своих на различные хорошо оплачивае-
мые должности не связанных с основной работой консультантов и 
различных советников.  И в один момент этот пузырь должен был 
лопнуть с большим грохотом. И это случилось, и в результате – 
в столице внеочередные выборы.  В Вентспилсе всё произошло 
гораздо более утонченно – в основном потому, что   местные тра-
диции «политической культуры» устанавливают действительную и 
абсолютную монархию, где не нужно делиться с ещё сотней или 
двумя сотнями сторонников и другими важными людьми (пред-
ставьте себе, только депутатов и директоров департаментов почти 
сто человек), которые обеспечивают достаточно хорошее функци-
онирование существующей системы.  Поэтому ясно – чем больше 
людей задействовано в играх этой политической элиты, тем труд-
нее объединять такие схемы, приносящие доход. 

У нас порядок по сути такой же, только для выполнения гораз-
до проще. Вся власть сконцентрирована в одних руках в течение 

Объем переваленных в Вентспилсском 
порту грузов в январе составил всего 1,185 
млн тонны, и это самый скромный январ-
ский показатель с 2012 года, свидетель-
ствуют опубликованные Вентспилсским 
свободным портом оперативные данные. 

«Благодаря» лицу, подверженному санкциям, в январе 
в Вентспилсском порту отрицательный баланс

низаций и государств, Латвия полностью 
переняла под свой контроль Вентспилсский 
и Рижский свободные порты, поэтому вско-
ре санкции были отменены. Однако их влия-
ние еще длительное время ощущали многие 
работающие в Вентспилсском порту пред-
приятия. Несмотря на то что ограниченный 
в правах исполнять обязанности председа-
теля Вентспилсской городской думы Айварс 
Лембергс обвиняет государство, премьера 
и министра отрасли в том, что они «угроби-
ли» отрасль, такое стремительное падение 
грузооборота не может произойти за такой 
короткий срок. Наряду с уже упомянутыми 
причинами в большой мере виной тому дея-
тельность портов, подчинявшаяся личной 
выгоде прежнего руководства и их бесхо-
зяйственность. Причиной тому служит и тот 
факт, что за годы многие грузоперевозчики 
ушли из Рижского и Вентспилсского портов 
или решили переваливать грузы, используя 
Клайпедский порт. На эти факторы много-
кратно указывали наблюдатели и аналитики, 
а также сами предприниматели. 

И факт, что в процентуальном отношении 

Вентспилсский порт в прошлом году работал 
с ростом оборота, не выдерживает критики. 
Если мы проследим за динамикой грузообо-
рота в последнее десятилетие, то увидим, 
что ситуация существенно не изменилась 
с 2017 года. В течение последних трех лет 
общий годовой грузооборот был в преде-
лах 20 млн тонн. Ранее, начиная с момента 
восстановления независимости, каждый год 
объем грузов значительно превышал рубеж 
в 20 млн тонн. Лучшими годами в истории 
порта был период 1996–2001 гг., когда пере-
валивалось от 34 млн тонн до 36,9 млн 
тонн в год. Правда, тогда доминировали 
наливные грузы, конкретно – нефтепродук-
ты, объем которых сейчас составляет всего 
30% от объемов «золотого века». 

В декабре прошлого года грузооборот 
достиг антирекорда – всего 986 тыс. тонн. 
В январе наблюдается небольшое улучше-
ние, однако в целом ситуация безрадостная. 
Если в прежние годы порт надеялся на годо-
вой оборот 20 млн тонн, то январь этого года 
заставляет делать намного более пессими-
стичные прогнозы. 

Б ольше всего в январе перевалено 
наливных грузов – 807 тыс. тонн, 
однако объем сыпучих грузов 
составил 169 тыс. тонн, что явля-
ется самым низким показателем 

с июня 2016 года. В сегменте генеральных 
грузов сохранился средний относительно ста-
бильный оборот, в январе было 209 тыс. тонн. 

В январе в Вентспилсский порт вошли 40 
танкеров и 89 сухогрузов. Всего – 129 судов. 

Годом ранее – в январе 2019 года – 
в Вентспилсском порту было перевале-
но 2,071 млн тонны грузов, что является 
шестым лучшим январским показателем за 
последние девять лет. В январе 2016 года 
этот показатель был 1,827 млн тонны, а в 
2018 году – 1,478 млн тонны. 

То, что новый год начнется со слабых 
результатов, прогнозировалось как в слу-
чае Вентспилсского, так и в случае Рижского 
порта. Грузооборот в последние годы значи-
тельно уменьшился, в основном под влия-
нием геополитической ситуации и политиче-
ских решений России перенаправить грузы в 
свои порты. 

Существенное влияние оказал и тот 
факт, что в начале декабря прошлого года 
США объявили о санкциях за коррупцию 
в отношении обвиняемого в тяжких пре-
ступлениях Айварса Лембергса и четырех 
организаций, которые он контролировал 
и от которых получал значительную лич-
ную выгоду. Среди них было и Управление 
Вентспилсского свободного порта, которое 
из-за санкций фактически было парализо-
вано. Благодаря сотрудничеству правитель-
ства и соответствующих министерств, орга-
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Выставка в библиотеке
В Угальской библиотеке до 1 марта прой-
дет выставка «Un līdz pašam vecumam/Es 
būšu tas pats…», посвященная Почетному 
пробсту Мартиньшу Картиньшу. Он про-
жил долгую и достойную жизнь – 102 
года, служил в наших краях, когда многих 
жителей Латвии Вторая мировая война 
привела в Курземе. 

Каждому свои пасталы!
В Усме будет организован мастер-класс 
по изготовлению пастал. Желающие 
могут записаться у Агнесе Сармы. 

Можно подавать заявки
Государственная служба занятости при-
глашает предпринимателей подавать 
заявки на участие в ярмарке «Работа 
и карьера – 2020», которая пройдет 24 
марта в Лиепайском Доме латышского 
общества. 

Дополнительные требования
С 7 февраля для самоуправлений 
установлены дополнительные требо-
вания к биологической безопасности. 
Домашнюю птицу следует держать в 
закрытом помещении, работники долж-
ны использовать рабочую или сменную 
одежду и обувь и т. п. Время реализации 
дополнительных мероприятий зависит 
от эпидемиологической ситуации. 

Объявлен конкурс
Вентспилсское краевое самоуправление 
объявило конкурс на финансирование 
проектов в сфере культуры. Таким обра-
зом будет оказана поддержка учрежде-
ниям краевого самоуправления, а также 
их структурным подразделениям, заре-
гистрированным в крае юридическим 
лицам, объединениям юридических лиц, 
индивидуальным коммерсантам, а также 
физическим лицам, которые зарегистри-
рованы в СГД как ведущие хозяйствен-
ную деятельность, которые принимают 
участие в качественной и экономиче-
ски эффективной организации культур-
ных мероприятий на территории края. 
В конкурсе не предполагается оказы-
вать поддержку установленным самоу-
правлением ежегодным мероприятиям 
и коллективам, которые финансируются 
самоуправлением. 

В Попе пропали собаки 
В окрестностях Попе пропали несколь-
ко собак. Местные жители считают, что 
виной тому – активизировавшиеся волки. 

Ливский язык онлайн
21 февраля все желающие приглашают-
ся к изучению ливского языка – пройдет 
прямая трансляция урока. В ней примут 
участие известные языковеды, а также 
музыкальные коллективы. 

Охота завершена
Пришел к концу срок, в течение которо-
го была разрешена охота на кабанов и 
оленей. Государственная служба леса в 
этом году продлила его на два дня. 

Начнут строительные работы
В июне 2019 года Северокурземское 
региональное сельскохозяйственное 
управление Службы поддержки села 
приняло решение об утверждении проек-
та Вентспилсского краевого самоуправ-
ления N 19-08-AL17-A019.2203-000003 
«Благоустройство территории для улуч-
шения доступности услуг в поселке 
Злеки» для получения софинансирова-
ния Европейского сельскохозяйствен-
ного фонда развития села (ELFLA). 
Реализация проекта позволит улучшить 
культурную среду Злекской волости, 
это будет способствовать использова-
нию Злекской евангелически-лютеран-
ской церкви как памятника культуры госу-
дарственного значения и популяризации 
культурного наследия, а также восста-
новлению латышских традиций. Общие 
затраты на проект составят 235 725,84 
eвро, из которых 190 725,84 eвро – 
средства Вентспилсского краевого само-
управления, а 45 000 – софинансирова-
ние ELFLA. Планируется завершить реа-
лизацию проекта 30 ноября. 

В ВЕНТСПИЛССКОМ КРАЕ

Служба государственной безопасности (VDD) начала криминальный процесс в связи с подозрениями по поводу скрытной установки 
камер видеонаблюдения и записывающего оборудования в помещениях Управления Вентспилсского свободного порта (VBP). 

Начат криминальный процесс в связи со скрытно установленными 
камерами наблюдения в Вентспилсском свободном порту

В ходе криминального процесса 
VDD произвела осмотр поме-
щений управления свобод-
ного порта, во время осмотра 
была изъята и видеозаписыва-

ющая техника. В помещениях Управления 
Вентспилсского свободного порта VDD 
также удалось найти документы, которые 
могут быть связаны со скрытной установ-
кой камер видеонаблюдения и записываю-
щей техники.  

VDD произвела допрос и нынешних, и быв-
ших работников Управления Вентспилсского 
свободного порта. Допрошены также и 

работники того предприятия, которые, воз-
можно, устанавливали камеры скрытного 
видеонаблюдения.  

Как в интервью Ventspilnieks.lv подчеркнул 
депутат Вентспилсской городской думы, 
член правления Вентспилсского свободного 
порта Гиртс Валдис Кристовскис, прежнее 
руководство Управления Вентспилсского 
свободного порта не могло не знать, не 
заметить, что в физически охраняемом зда-
нии управления свободного порта что-то 
такое происходит.  “Это даёт основание 
думать, что это беззаконие, криминаль-
но наказуемые действия могли произойти 

только при участии бывшего руководства 
Управления Вентспилсского свободного 
порта с целью контролировать происходя-
щие в учреждении процессы и лояльность 
работников», - сказал Г. В. Кристовскис.  

Криминальный процесс начат согласно 
части второй статьи 237.1 Криминального 
закона о нарушении запрета на оборот 
специально созданного или приспособлен-
ного оборудования, установок или инстру-
ментов и их компонентов или программату-
ры для производства специальных опера-
тивных действий или для того, чтобы поме-
шать им. 

Министр экономики Ралфс Немиро любой 
ценой пытался протолкнуть в совет АО 
“Latvenergo” своего советника, присяжно-
го адвоката Павла Ребенока. В настоящее 
время Ребенокс отозвал свою кандида-
туру, однако коллизии вокруг его назна-
чения стоили должности государствен-
ному секретарю Министерства экономи-
ки Эрику Эглитису, которому кандидатура 
Эрика Эглитиса не казалась приемлемой. 
Член совет предприятия должен быть с 
безупречной репутацией. Однако, как сви-
детельствует исследование BNN о борьбе 
между наследницами вокруг “Olainfarm”, 
репутация Ребенока далеко не блестящая. 
Скорее, в его действиях могут быть усмо-
трены признаки рейдерства, и здесь сле-
дует спросить – почему министр Немиро 
этого видеть не хочет?   

Советник министра экономики Немиро, 
возможно, прибег к рейдерству

Исследование BNN показало, что вокруг 
этого имущества «действуют» приближён-
ные к министру экономики люди.  

ИЗ НАСЛЕДНИЦ В…
После смерти Валерия Малыгина доли круп-

нейшего акционера Olainfarm — Olmafarm – 
были поровну поделены между всеми тремя 
дочерьми Малыгина – Ириной Малыгиной, 
Никой Савельевой и Анной-Эмилией 
Малыгиной, чьей опекуншей является Сигне 
Балдере-Силдедзе.

Для того чтобы несовершеннолетняя 
Анна-Эмилия по факту не получила входя-
щее в наследство имущество, сперва доли 
старших наследниц – Ирины и Ники – были 
проданы ООО Pūcēni и ООО Dzīvokļi.lv по 
цене, которая гораздо ниже истинной стои-
мости имущества. Об этом свидетельствует 
информация в распоряжении BNN. Как сооб-
щают источники BNN, эти сделки от имени 
Ники заключали ее муж и его отец.

Пока имуществом Ники по подписанной 
доверенности распоряжаются Андрей и 
Сергей, доли имущества Ирины Малыгиной, 
как указывают источники BNN, через дого-
воры и «с обещанием обратить все ей на 
пользу» управляют бывшие члены правле-
ния Olainfarm Павел Ребенок и Мартиньш 
Криекис.

Позднее, 11 июня 2019 
года, Pūcēni и Dzīvokļi.lv заключили догово-
ры мены, в результате чего Dzīvokļi.lv стало 
единственным владельцем долей, ранее 
принадлежавших Ирине и Нике. Об этом сви-
детельствует доступная информация.

Также публично доступная инфор-
мация свидетельствует о том, что един-
ственное должностное лицо и владелец 
ООО Pūcēni Агнис Микельсонс – отец печаль-
но известного присяжного адвоката Марциса 
Микельсонса. Согласно информации в рас-
поряжении BNN, Марцис Микельсонс, воз-
можно, по, казалось бы, договору об услу-
ге и с одобрения тогдашнего члена сове-
та Olainfarm Павла Ребенока вывел/присво-
ил из Olainfarm денежные средства в разме-
ре более 200 000 евро.

Скорее всего, ввиду использования зако-
нодательных преимуществ и обхода преиму-
щественного права остальных наследников 
на покупку, принадлежащие Анне-Эмилии 
доли по предложению ООО Dzīvokļi.lv попа-

дут на аукцион, где их по низкой цене сможет 
приобрести любой.

Андрей и Сергей Савельевы тоже пользо-
вались предлагаемыми законодательством 
«возможностями». Они заложили за полтора 
миллиона евро предприятию Сергея ООО 
B28 принадлежащие Нике доли самой доро-
гой унаследованной недвижимости – бывше-
го места жительства Валерия Малыгина в 
Юрмале. Таким образом, Ника из владели-
цы долей имущества превратилась в долж-
ницу супруга.

И у B28, согласно публично доступной 
информации, в последние годы фактиче-
ски не было оборота, что вызывает вопрос о 
регистрации упомянутого залога и происхож-
дении денежных средств. А еще возникает 
ряд вопросов о законности действий Андрея 
и Сергея Савельевых.

Вышеописанное вызывает подозрения о 
легализации преступно нажитых средств в 
крупных размерах и, возможно, ряде других 
преступлений, предусмотренных Уголовным 
законом, которые, вероятно, могли совер-
шить упомянутые лица, чтобы нажиться за 
счет наследниц.

ТАЙНЫЕ ПЕРЕГОВОРЫ МАРТИНЬША 
КРИЕКИСА, ИЛИ «ВСЕ ЛОХИ»

«В совете [Olainfarm] нужны три человека, 
которых вы полностью контролируете» и «я 
как человек, (…) без какой-либо этики, могу 
вам в этом деле помочь» — эти и другие 
высказывания Мартиньша Криекиса можно 
услышать в переговорах, опубликованных на 
сайте zolotie-sjostri.com, во время которых он 
общается с лицами, причастными к «войнам 
наследниц Olainfarm».

В переговорах слышно, как Криекис на рус-
ском языке «налаживает дела» с наследни-
цами Ириной Малыгиной, Никой Савельевой 
и ее мужем Сергеем Савельевым, подчерки-
вая, что «нет вопросов, которые не могли бы 
решить деньги». В разговоре «всплывают» 
советы о том, как обойти уплату налогов и 
избежать попадания в поле зрения Комиссии 
рынка финансов и капитала. Также, как 
слышно в записях переговоров, професси-
ональные конкуренты юриста без зазрения 
совести называются «лохами».

записи этих разговоров, по имеющейся 
в распоряжении BNN информации, еще в 
конце 2018 года были переданы в распоря-
жение Госполиции и Бюро по предотвраще-
нию и борьбе с коррупцией.

РЕЙДЕРСТВО 
РЕБЕНОКА, 
СОВЕТНИ-
КА НЕМИРО

Советник министра 
экономики Ральфа 
Немиро адвокат Павел 
Ребенок и юрист 
Мартиньш Криекис, 
которые изначально 
были наняты, чтобы «за 
500 евро в час помочь» 
Ирине Малыгиной, Нике 
Савельевой и Сергею 
Савельеву получить 
контроль над Olainfarm, 
оба пользуются ситуа-

цией и занимаются рейдерством. Об этом 
свидетельствуют обнародованные разгово-
ры между участниками «саги об Olainfarm».

После того как 4 сентября 2018 года на 
собрании акционеров Olainfarm были произ-
ведены изменения в совете компании и туда 
были назначены Ребенок, Криекис и Дайнис 
Сирлакс, Савельев, а теперь и ставший 
председателем совета Ребенок созвонились.

В телефонном разговоре Ребенок сооб-
щает, что избран в совет и что обоим «надо 
встретиться, обсудить, посмотреть, какие у 
вас интересы, какие у нас интересы… И все 
будет хорошо, да?»

Следует отметить, что Савельев, незадол-
го до того как Ребенокс и Криекис попали 
в совет Olainfarm, встречался с Криекисом, 
чтобы обсудить, как получить Olainfarm, 
чтобы «можно было жить нормально, а не на 
5 000 евро в месяц».

Записи этих разговоров, как свидетель-
ствует информация в распоряжении BNN, 
еще в конце 2018 года были переданы 
Государственной полиции и Бюро по предот-
вращению и борьбе с коррупцией.

КРИЕКИСУ ГЛАВНОЕ — 
«ПОЛУЧИТЬ ЦИФРУ»

17 апреля 2018 года в одном из кафе состо-
ялся разговор, при котором Криекис пояснил, 
что предприятие придется сделать неплате-
жеспособным, если «на собрании акционеров 
[5 июня 2018 года] не будет ясности».

Сам юрист утверждает следующее: «Меня 
второй человек вообще не интересует». 
Криекис четко дал понять, что наследницы 
— Ирина Малыгина и Ника Савельева — 
вообще не принимают никаких решений, а 
делают это другие люди. К тому же он ска-
зал, что «Ирина сейчас находится в самой 
слабой позиции», что «с ней вообще можно 
разделаться как нефиг делать». «И это зави-
сит только от нас», — подчеркнул Криекис.

В распоряжении BNN есть информация о 
том, что Ребенок и Криекис планируют вер-
нуться в правление Olainfarm, возможно, чтобы 
можно было продолжать «проторенную дорож-
ку», созданную для непрозрачных сделок.

В то время Управление Госполиции по 
борьбе с экономическими преступления-
ми (УБЭП), возможно, возбудило уголовный 
процесс в связи с действиями бывшего сове-
та предприятия Olainfarm в период, когда 
его возглавляли Павел Ребенок и юрист 
Мартиньш Криекис. 
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Сам себе рулевой

Д вадцатитрёхлет-
ний талсинчанин 
Робертс Пудулис, 
который совсем 
недавно начал 

бизнес по предоставлению 
услуг по прокату автомоби-
лей в Вентспилсе, себя и 
своих родившихся в усло-
виях свободного государ-
ства сверстников так про-
сто и в отрыве от прошлых 
поколений не оценивает. 
С его точки зрения, нет ни 
возможности, ни необхо-
димости отказываться от 
ментального и морального 
наследия предков или отри-
цать его. Совсем наоборот – 
важно осознавать и решить 
для себя: продолжать так 
же, как делали предыдущие 
поколения, или же исполь-
зовать данные свободной 

страной возможности, кото-
рые раньше в Латвии были 
недоступны. Если только 
есть воля и желание, они 
теперь позволяют подхо-
дить ко всему – к жизни и 
работе – с новой, иной мер-
кой.  Робертс выбрал второй 
вариант. Положив в основу 
его уверенность в собствен-
ных силах и честность во 
всех её проявлениях – и в 
общечеловеческом плане, и 
в семье, и в бизнесе.   

ЧТО У МОТОРА 
В ГОЛОВЕ 

«Мне повезло, что в дет-
стве мне не пришлось изо-
бретать велосипед поведен-
ческих и моральных цен-
ностей. Я рос, как обычно 

В начале февраля Вентспилсская городская дума организовала опрос общественного мнения, 
который проводился в интернете и участвовать в котором мог любой желающий. 70,2% его 
участников выразили мнение, что в Вентспилсе необходимо полностью прекратить деятельность 
игорных заведений, свидетельствуют результаты опроса, опубликованные самоуправлением. 

Уже в пятницу, 14 февраля, на заседании Вентспилсской 
городской думы рассматривался упомянутый вопрос. 
Подготовленный проект решения об изменениях в 
Обязательных правилах города Вентспилса предполагает, что 
организация казино, игорных залов, залов для игры в бинго, 
тотализаторов или мест приема ставок на административной 
территории Вентспилса запрещена, за исключением случаев, 
оговоренных в Законе об азартных играх и лотереях, когда в 
разрешении самоуправления на организацию азартных игр 
нет необходимости, отмечают в думе. 

В свою очередь, что касается имеющихся мест организации 
азартных игр на административной территории Вентспилса, 

Прокурор в деле Лембергса 
Юрис Юрисс – кандидат на 
должность генерального 
прокурора? 

П рокурор отде-
ла по рассле-
дованию особо 
важных дел 
Ге н е р а л ь н о й 

прокуратуры Юрис Юрисс 
в последние годы получил 
широкую известность как 
самый видный представи-
тель гособвинения в уголов-
ном деле Айварса Лембергса. 
Сам осужденный A. Лембергс 
бесчисленное множество 
раз остро реагировал на 
деятельность Ю. Юрисса и 
результаты, он также недо-
любливал и нынешнего про-
курора Э. Калнмейерса. 

На вопрос журналистов 
передачи ЛТВ «de facto», 
не поступало ли ему пред-
ложений стать кандидатом 
на высокую должность, Ю. 
Юрисс ответил, что кон-
кретных переговоров не 
было, однако признал: «В 
той или иной степени мы в 
шутку обсуждаем различные 
вопросы, что касается этого 
вопроса, возможно, по суще-
ству – я взвешиваю вероят-
ность выдвинуть свою кан-
дидатуру, но, соответствен-
но, нужно смотреть, каково 
будет новое регулирование 
или регулирование, имею-
щее силу в данный момент, 
какова будет эта конкретная 
ситуация». 

В передаче подчеркну-
ли, что Ю. Юрисс регулярно 
представляет Генеральную 
прокуратуру в различных 
комиссиях Сейма, поэто-
му депутатам он очень 

хорошо известен. К тому 
же, он является выпускни-
ком Латвийской полицей-
ской академии полиции 1999 
года. Среди его однокурсни-
ков – и прокуроры, и адво-
каты, в том числе, связан-
ные с самим A. Лембергсом 
и Союзом зеленых и кре-
стьян, действующие и быв-
шие сотрудники Бюро по 
борьбе и предотвращению 
коррупции, в том числе, один 
из лидеров Новой консерва-
тивной партии Юрис Юрашс 
и начальник БПБК Екабс 
Страуме. 

Однако Ю. Юрисс не 
единственный возможный 
кандидат на должность 
генерального прокурора, и 
перспектива занять долж-
ность для него не намно-
го выше, чем у других воз-
можных претендентов. По 
информации, имеющей-
ся в распоряжении переда-
чи «de facto», главный про-
курор отдела по уголовным 
делам, рассматриваемым 
в суде, Генеральной проку-
ратуры Аленс Мицкевичс, 
который ранее допустил 
вероятность выдвижения 
своей кандидатуры, принял 
решение сделать этот шаг, 
поскольку не так давно полу-
чил поддержку со стороны 
коллег. Не исключает такую 
возможность и главный про-
курор прокуратуры Рижского 
судебного округа Арминс 
Мейстерс. Кроме того,  

Концертный комплекс «Латвия» был открыт 25 июля 
прошлого года, однако в этом новом здании уже 
необходимо ликвидировать дефекты. Вентспилсское 
городское «Коммунальное управление» объявило 
конкурс на строительство системы климат-контро-
ля в раздевалках VIP на 1-м этаже, заявленная сумма 
составляет 30 тысяч евро, финансировать строитель-
ство планируется из средств бюджета Вентспилсского 
самоуправления. 

В е н т с п и л с с к а я 
дума презенто-
вала здание как 
уникальное и 
энергоэффектив-

ное, к тому же, для дости-
жения этой цели использо-
вались средства структур-
ных фондов Европейского 
Союза, предусмотренные 
на уменьшение изменений 
климата и вредных эмис-
сий. Однако, какие кон-
кретно дефекты обнару-
жены и как могло случить-
ся, что они возникли в зда-
нии стоимостью 31 милли-
он, широкой общественно-
сти неизвестно. На засе-
дании Финансового коми-
тета Вентспилсской город-
ской думы 7 февраля 2020 
года, на котором рассматри-
вался вопрос об установ-
лении максимальной пла-
нируемой договорной цены 
для строительства систе-
мы климат-контроля, отве-
тов на эти вопросы депу-
татов оппозиции дано не 
было. Однако прозвуча-
ло заявление городского 
исполнительного директора 
Алдиса Абеле, что в кон-
цертном комплексе необ-
ходимо будет устранить 
много дефектов. С точки 
зрения закона, это заяв-
ление следовало бы обо-

сновать актами о констати-
рованных дефектах. Ведь, 
если дефекты возникли по 
вине проектировщиков или 
строителей здания, поче-
му за их устранение долж-
ны платить вентспилсские 
налогоплательщики? 

Оппозиционные депу-
таты Вентспилсской думы 
Гиртс Валдис Кристовскис 
и Айвис Ландманис уже 
обратились в думу с прось-
бой выдать документ, на 
основании которого приня-
то решение о необходимо-
сти строительства системы 
климат-контроля. С учетом 
прозвучавшего на заседа-
нии Финансового комитета 
– о том, что систему кли-
мат-контроля необходи-
мо создавать из-за ошибок 
проектировщиков – депута-
ты направили письмо архи-
тектору концертного зала 
Марису Малаховскису, в 
котором, в том числе, про-
сят ответить, действительно 
ли строительство упомяну-
той системы через несколь-
ко месяцев после сдачи 
объекта в эксплуатацию 
необходимо из-за ошибки 
проектировщиков, а также 
кто именно несет ответ-
ственность за проблемы, 
констатированные в разде-
валках VIP. 

Зимы нет, 
остались только 
воспоминания

Вентспилчанин 
плывет в Тихом 
океане

Супергруз 
путешествует 
через Вентспилс

Этой весной заканчивается второй срок полномочий дей-
ствующего генерального прокурора Эрика Калнмейерса, 
в связи с чем в ближайшее время будет проводиться 
открытый конкурс на должность руководителя прокура-
туры. В качестве одного из возможных кандидатов упо-
минается прокурор Юрис Юрисс. 
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В опросе, проходившем с 29 января по 10 февраля, 
всего было получено 1398 ответов. Вентспилчане 
выразили убедительное «нет» будущему игорных 
заведений в Вентспилсе. 

Вопросы касались имеющихся игорных залов 
и того, насколько они задевают интересы жителей, а также, 
необходимы ли игорные залы в Вентспилсе. 

954 участника опроса, или 68,2%, указали, что существова-
ние в городе игорных залов задевает интересы жителей. 

70,2% опрошенных считают, что в Вентспилсе необходимо 
полностью запретить деятельность существующих игорных 
заведений. 

3 стр.

От многих и неодно-
кратно приходилось 
слышать, что в Латвии в 
целом жизнь к лучшему 
изменится только тогда, 
когда тон в государ-
ственной политике и 
в экономических про-
цессах начнёт задавать 
поколение родившихся 
уже в свободной стране.  
Возможно, наивно наде-
яться, что оно по опре-
делению должно быть 
иным, чем предыдущие, 
родившиеся в советской 
среде и (не)добродете-
лях. Предпринимателя 
Роберта Пудулиса можно упомянуть в качестве 
примера того, что так действительно может слу-
читься. Хотя и с замечанием, что его пока можно на-
звать вселяющим надежду предпринимателем хотя 
бы потому, что в условиях независимости золотые 
руки и ярчайшие умы многих родившихся в Латвии 
сманила заграница. У Роберта – при поддержке 
близких – хватило сил не отозваться на голос этой 
денежной сирены.   

 

В концертном зале 
«Латвия» обнаружены 
дефекты. 
За их ликвидацию заплатят 
из кармана вентспилчан

Прибегнул ли советник 
министра экономики 
к рейдерству?

то Вентспилсская городская дума после вступления в силу 
данных правил примет решение об отмене выданных разре-
шений на организацию азартных игр в конкретных местах, ска-
зано в документе. 

Вентспилчане требуют закрыть 
все «игорные притоны»

Перед очередным стартом  
на авторалли.


